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Από το υπ’ αριθ. 2/2013 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 4/2013                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση ετησίου προγράμματος δράσης 
του Δήμου, έτους 2013. 

 
         Σήμερα 28 Ιανουαρίου του έτους 2013 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 16:00 συνήλθε σε 
ειδική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 24-1-2013 γραπτή 
πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & 
Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου 
Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις των άρθρων 67 και 266 του Ν. 3852/2010, των 
άρθρων 159 ως 162 και 208 του Ν.3463/2006 και του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  35 μέλη: 
 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 
4)Γ.Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 
7)Β.Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 
9)Π. Παυλίδης, 10)Τ. Χατζηαθανασίου, 11)Θ. Αγγελίνας, 
12)Λ.Πουλασουχίδης, 13)Κ. Βοργιαζίδης, 14)Ν. Μωυσιάδης, 
15)Χ.Κούτρας, 16)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 17)Π. Τσαπαρόπουλος, 
18)Α. Καγκελίδης, 19)Μ. Παπαϊωάννου, 20)Θ. Κορωνάς, 
21)Β.Παπαδόπουλος, 22)Κ. Κουτσαντάς, 23)Λ. Τσαβδαρίδης, 
24)Α.Νεστορόπουλος, 25)Α. Γκαμπέσης, 26)Κ. Κοστογλίδου, 
27)Β.Γιαννουλάκης, 28)Χ. Τσιούντας, 29)Ε. Γουναράς, 
30)Γ.Σουμπέκας, 31)Κ. Παναγιωτίδης, 32)Δ. Γκέκα, 
33)Ι.Σοφρόνωφ, 34)Γ. Μελιόπουλος, 35)Ι.Αγγέλογλου. 

Χ. Γαϊτάνου, Κ. Συμεωνίδης, Γ.Κάκαρης, 
Α. Βασιάδης, Α.Παπαδόπουλος, 
Σ.Κουμτσίδης. 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 
Σ.Ασλάνογλου, Δ. Κουλουριώτης, Ι. Παπαδόπουλος, Ν. Αγγέλου. Κ. Καπανίδης 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Χ. Δουλγερίδου, Θ. Σούλας, Ι. Λιάτσιου, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  Σ. Μισοκέφαλος, Α. 
Βοργιαζίδου, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Α.Ορφανίδου, Η. Μπατσαράς, Σ. Ρίσσου, Γ. 
Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. 
Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση:  

 
 
 
 

   
 
 
 



Ο πρόεδρος κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης και εισηγούμενος το 1ο θέμα της 
ημερήσιας διάταξης έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 25-1-2013 εισηγητικό 
σημείωμα της Δημάρχου Χαρίκλειας Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδη, που έχει ως εξής: 
 Με την ψήφιση του Ν.3852/2010 «Νέα Αρχιτεκτονική της Αυτοδιοίκησης και της 
Αποκεντρωμένης Διοίκησης − Πρόγραμμα Καλλικράτης» το Υπουργείο Εσωτερικών 
προχώρησε στην διοικητική μεταρρύθμιση στη χώρα. Ο νόμος αυτός επέφερε την 
κατάργηση των αιρετών Νομαρχών, την θεσμοθέτηση της αιρετής Περιφερειακής 
Αυτοδιοίκησης και την ενοποίηση των δήμων της χώρας από 1.034 σε 325. 
Είναι γνωστό ότι η μεταφορά πλήθους νέων αρμοδιοτήτων από την Νομαρχιακή 
Αυτοδιοίκηση στους νέους δήμους δημιούργησε προβλήματα στη λειτουργία τους. Η 
υποστελέχωση, και μάλιστα σε συγκεκριμένες ειδικότητες, κάνει πολλές φορές αδύνατη 
την πλήρη εξυπηρέτηση των πολιτών σε τοπικό επίπεδο και έτσι το βάρος της διοικητικής 
βοήθειας πέφτει αναπόφευκτα στην έδρα του νομού. 
 Συμπληρωματικά, η κρίση που πλήττει τη χώρα μας δεν έχει κάνει δυνατή την 
χρηματοδότηση του προγράμματος των δήμων «ΕΛΛΑΔΑ» το οποίο προκύπτει μέσα 
από την ψήφιση του Ν.3852/2010. Η μείωση των Κεντρικών Αυτοτελών Πόρων (Κ.Α.Π.) 
και η μεγάλη μείωση της Συλλογικής Απόφασης Τοπικής Αυτοδιοίκησης (Σ.Α.Τ.Α.) 
δημιουργούν επιπρόσθετα προβλήματα. 
Μέσα στα πλαίσια αυτά, κινείται και ο Δήμος μας λαμβάνοντας υπόψη όλους αυτούς 
τους εξωγενείς παράγοντες που επηρεάζουν τη λειτουργία του.  
Βασικός στόχος για την επόμενη χρονιά είναι η συνεχής βελτίωση της οργανωτικής και 
διοικητικής λειτουργίας στο εσωτερικό περιβάλλον του Δήμου μας ώστε η εξυπηρέτηση 
του πολίτη να αναβαθμισθεί ακόμη περισσότερο. Βέβαια με την διαθεσιμότητα 
υπαλλήλων που εφαρμόζεται, ενδέχεται ο Δήμος μας να αντιμετωπίσει περαιτέρω 
προβλήματα εκπλήρωσης του ρόλου του και ανταπόκρισης των αιτημάτων της τοπικής 
κοινωνίας. Στο μέτρο του δυνατού τα ζητήματα αυτά ,προσπαθούμε να τα επιλύσουμε, 
αναδιοργανώνοντας, κάθε τόσο τις υπηρεσίες του Δήμου και προσπαθώντας μέσα από 
συγχρηματοδοτούμενα προγράμματα να εξασφαλίσουμε προσωπικό, έστω και για 
εποχιακή στελέχωση των υπηρεσιών.   
Το ετήσιο πρόγραμμα δράσης  του έτους 2013 είναι ρεαλιστικό, προσαρμοσμένο στα 
σημερινά δεδομένα της σοβαρής οικονομικής κρίσης, που διέρχεται όλη η χώρα. Το να 
καταρτιστεί είναι δύσκολη υπόθεση για τον Δήμο ,όπως σε όλη την Τοπική 
Αυτοδιοίκηση, γιατί η οικονομική συγκυρία για τη χώρα μας αγγίζει τα χειρότερα 
επίπεδα και οι επιπτώσεις της οικονομικής κρίσης φθάνουν και στο Δήμο μας, όπως και 
σε όλη την Τοπική Αυτοδιοίκηση. Την ίδια στιγμή το Υπουργείο Εσωτερικών μας 
αιφνιδιάζει με τις απροειδοποίητες  περικοπές των κονδυλίων και τη διαχείριση που 
κάνει. Οι απαιτήσεις παρακολούθησης και αξιοποίησης των εσόδων είναι τόσο 
απαιτητικές που τουλάχιστον είναι βέβαιο ότι δράσεις και επενδύσεις είναι δυνατό στην 
πλειονότητά τους, να εκτελεστούν. 
 Στον φετινό ετήσιο πρόγραμμα δράσης  , οπωσδήποτε είναι φανερή η κατεύθυνση μας 
να τηρήσουμε τις δεσμεύσεις που αναλάβαμε απέναντι στους συμπολίτες μας. Να 
διαχειριστούμε μετρημένα και συνετά και το τελευταίο ευρώ. 
Προσπαθούμε να μειώσουμε κατά το δυνατόν τα έξοδα, παρά τις συνεχείς αυξήσεις στα 
καύσιμα και τα αναλώσιμα και  να συνεχίσουμε να αποπληρώνουμε προηγούμενες 
οφειλές σε τρίτους, μειώνοντας το άνοιγμα. 
Ο Δήμος μας διαθέτοντας την απαιτούμενη εμπειρία από την υλοποίηση ενός 
επενδυτικού προγράμματος στην προηγούμενη προγραμματική περίοδο (Γ’ Κ.Π.Σ.), 
προχώρησε στην προετοιμασία και την ωρίμανση έργων και την υποβολή τους στα 
αντίστοιχα Μέτρα του Περιφερειακού Επιχειρησιακού Προγράμματος (Π.Ε.Π.) 
Κεντρικής Μακεδονίας, αλλά και σε Μέτρα λοιπών τομεακών Επιχειρησιακών 
Προγραμμάτων (Ε.Π. Ψηφιακή Σύγκλιση, ΕΠΠΕΡΑΑ, Ε.Π. Αγροτικής Ανάπτυξης, Ε.Π. 
Διοικητική Μεταρρύθμιση κλπ). 



Στόχος του είναι αξιοποιώντας την εμπειρία του να προχωρήσει στην προετοιμασία –
ωρίμανση μελετών έργων ,ώστε να προωθήσει  την ένταξή τους στο ΕΣΠΑ, που 
ουσιαστικά είναι η μόνη πηγή χρηματοδότησης μεγάλων έργων που θα αναβαθμίσουν 
και θα υποστηρίξουν τον στόχο της παρούσας Δημοτικής Αρχής, δηλαδή την 
ανάδειξη της περιοχής μας ως ένα περιφερειακό οικονομικό και πολιτιστικό πόλο 
της Θεσσαλονίκης αλλά και της Μακεδονίας. 
Το σκεπτικό μέσα στο οποίο κινήθηκε η συλλογιστική σύνταξης του Ε.Π.Δ. ήταν 
πρώτα να εξασφαλιστούν πόροι για την κάλυψη πάγιων απαιτήσεων- συντηρήσεις 
οδών, σχολικών κτιρίων κ.λ.π.- και στη συνέχεια να ιεραρχηθούν νέα έργα και μελέτες 
,ώστε ο Δημότης να απολαμβάνει τουλάχιστον αξιοπρεπών συνθηκών 
καθημερινότητας.  

 Με τις ισχύουσες διατάξεις των άρθρων 206 – 207 του ν. 3463/06 (ΦΕΚ 114Α) 
«Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων» προβλέπονται τα εξής : 
Άρθρο  206 
Περιεχόμενο και δομή των επιχειρησιακών προγραμμάτων 

1. Στο επιχειρησιακό πρόγραμμα καθορίζονται οι στρατηγικοί στόχοι, οι 
προτεραιότητες της τοπικής ανάπτυξης, καθώς και η οργάνωση των υπηρεσιών των 
Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης και των επιχειρήσεών τους, με παράλληλη 
εξειδίκευση των δράσεων της τετραετίας για την επίτευξη των στόχων αυτών. 

2. Η πρόβλεψη χρηματοδότησης όλων των δράσεων που περιλαμβάνονται στο 
επιχειρησιακό πρόγραμμα αναφέρεται σε υφιστάμενες πηγές χρηματοδότησης. 

3. Το επιχειρησιακό πρόγραμμα, μετά τον έλεγχο νομιμότητας για την τήρηση της 
διαδικασίας κατάρτισής του από την Περιφέρεια, εξειδικεύεται σε Ετήσιο Πρόγραμμα 
Δράσης των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης και διακεκριμένα Ετήσια 
Προγράμματα Δράσης των δημοτικών ή κοινοτικών κοινωφελών επιχειρήσεων, 
δημοτικών ή κοινοτικών ανωνύμων εταιρειών, των νομικών προσώπων δημοσίου δικαίου 
και των δημοτικών ή κοινοτικών ιδρυμάτων τους. Αντίστοιχη ετήσια εξειδίκευση 
απαιτείται και για το επιχειρησιακό πρόγραμμα των Συνδέσμων. 

4. Μέρος του Ετήσιου Προγράμματος Δράσης είναι το ετήσιο τεχνικό πρόγραμμα 
του άρθρου 208.  

Δράσεις υλοποιούνται μόνον εφόσον περιλαμβάνονται στο Ετήσιο Πρόγραμμα 
Δράσης και καλύπτονται από τον προϋπολογισμό. 

* 5. Με απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών, Δημόσιας Διοίκησης και 
Αποκέντρωσης, μετά από γνώμη της Κεντρικής Ένωσης Δήμων και Κοινοτήτων 
Ελλάδας, καθορίζονται ειδικότερα το περιεχόμενο, η δομή και ο τρόπος υποβολής 
των επιχειρησιακών προγραμμάτων στις Περιφέρειες. 
Άρθρο 207 
Κατάρτιση και εκτέλεση των επιχειρησιακών προγραμμάτων 

** Με προεδρικό διάταγμα, που εκδίδεται με πρόταση του Υπουργού 
Εσωτερικών, Δημόσιας Διοίκησης και Αποκέντρωσης, καθορίζονται η διαδικασία 
κατάρτισης, παρακολούθησης και αξιολόγησης των επιχειρησιακών 
προγραμμάτων, καθώς και τα όργανα σύνταξης, ελέγχου και αξιολόγησής τους.» 

 * Σε εφαρμογή της παρ. 5 του άρθρου 206 του ως άνω Νόμου εκδόθηκε η με αρ. 
18183/2-4-07 (ΦΕΚ 534 Β) απόφαση Υπουργού ΕΣ.Δ.Δ.Α. «Περιεχόμενο, δομή και 
τρόπος υποβολής των επιχειρησιακών προγραμμάτων των Ο.Τ.Α. α’ βαθμού» 
(επισυνάπτεται). 

Με τις διατάξεις του άρθρου 8 της ως άνω Υ.Α. προβλέπονται τα εξής : 

«Άρθρο 8 
Δομή και περιεχόμενο των ετήσιων προγραμμάτων δράσης των Ο.Τ.Α. 



1. Η διάρθρωση των ετήσιων προγραμμάτων δράσης του Ο.Τ.Α. και των Νομικών 
Προσώπων του αντιστοιχεί στην οργανωτική δομή των υπηρεσιών τους. 
2. Το περιεχόμενο των ετήσιων προγραμμάτων δράσης προκύπτει από την κατ’ έτος 
εξειδίκευση του επιχειρησιακού προγράμματος, λαμβανομένης υπόψη της 
παραγράφου 4 του παρόντος. Στο ετήσιο πρόγραμμα δράσης προσδιορίζονται οι 
δράσεις ή τμήματα πολυετών δράσεων του επιχειρησιακού προγράμματος, που θα 
υλοποιηθούν από τις υπηρεσίες του Ο.Τ.Α. και των Νομικών του Προσώπων. 
3. Για κάθε δράση προσδιορίζονται τουλάχιστον: 
α. Ο άξονας και το μέτρο του επιχειρησιακού προγράμματος όπου εντάσσεται η 
δράση. 
β. Ποσοτικά στοιχεία των εκροών που θα παραχθούν από τη δράση κατά το επόμενο 
έτος. 
γ. Το χρονοδιάγραμμα υλοποίησης της δράσης, ανά τρίμηνο. 
δ. Ο προϋπολογισμός δαπανών και οι πηγές χρηματοδότησης. 
ε. Οι αναγκαίες προϋποθέσεις για την υλοποίηση της δράσης. 
4. Το ετήσιο πρόγραμμα δράσης του πρώτου έτους της δημοτικής περιόδου συντάσσεται 
μαζί με τον αντίστοιχο ετήσιο προϋπολογισμό και αποτελεί μαζί με το τεχνικό 
πρόγραμμα του ιδίου έτους, προσωρινό πρόγραμμα, που οριστικοποιείται με την 
ολοκλήρωση της κατάρτισης του επιχειρησιακού προγράμματος. 
5. Τα διετή προγράμματα δράσης των κοινωφελών επιχειρήσεων του άρθρου 259 
του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων (ν. 3463/2006) υποκαθιστούν τα αντίστοιχα 
ετήσια προγράμματα δράσης τους. 
6. Στο ετήσιο πρόγραμμα δράσης μπορεί να τροποποιείται ο προγραμματισμός 
υλοποίησης των δράσεων που έχουν προβλεφθεί στο επιχειρησιακό πρόγραμμα. Το 
ετήσιο πρόγραμμα μπορεί επίσης να περιλαμβάνει νέες δράσεις, οι οποίες δεν έχουν 
προβλεφθεί στο επιχειρησιακό πρόγραμμα, εφόσον εντάσσονται στη στρατηγική και 
στις αναπτυξιακές προτεραιότητες του Δήμου ». 

** Σε εφαρμογή του άρθρου 207 του ως άνω Νόμου εκδόθηκε το Προεδρικό Διάταγμα 
185/07 (ΦΕΚ 221Α) «Όργανα και διαδικασία κατάρτισης, παρακολούθησης και 
αξιολόγησης των επιχειρησιακών προγραμμάτων των Ο.Τ.Α. α’ βαθμού»  

Με τις διατάξεις των άρθρων 4 και 5 του ως άνω Π. Δ/τος προβλέπονται τα εξής : 

«Άρθρο 4 
Όργανα και διαδικασία κατάρτισης των ετήσιων προγραμμάτων δράσης 
1. Το επιχειρησιακό πρόγραμμα εξειδικεύεται σε ετήσιο πρόγραμμα δράσης του Δήμου 
και σε ετήσια προγράμματα δράσης των Νομικών Προσώπων του, τα οποία 
καταρτίζονται κάθε έτος της δημοτικής περιόδου, μαζί με τον ετήσιο προϋπολογισμό 
αυτών. Ο ετήσιος προϋπολογισμός του Δήμου και των Νομικών Προσώπων του 
καλύπτει τις δράσεις που προβλέπονται στο αντίστοιχο ετήσιο πρόγραμμα δράσης. 
2. Το ετήσιο πρόγραμμα δράσης του Δήμου καταρτίζεται από τη Δημαρχιακή 
Επιτροπή και εγκρίνεται από το Δημοτικό Συμβούλιο. Το ετήσιο πρόγραμμα δράσης 
των δημοτικών ιδρυμάτων καταρτίζεται από την εκτελεστική επιτροπή και εγκρίνεται 
από το Διοικητικό Συμβούλιο αυτών. Το ετήσιο πρόγραμμα δράσης των λοιπών 
Νομικών Προσώπων του Δήμου καταρτίζεται από τον Πρόεδρο και εγκρίνεται από 
το Διοικητικό Συμβούλιο αυτών. 
3. Για την κατάρτιση του ετήσιου προγράμματος δράσης του Δήμου, η υπηρεσία 
προγραμματισμού, αφού λάβει υπόψη τις γραπτές εισηγήσεις των υπηρεσιών, 
συντάσσει σχέδιο ετήσιου προγράμματος δράσης του Δήμου, το οποίο υποβάλλει στη 
Δημαρχιακή Επιτροπή. 
4. Τροποποίηση του ετήσιου προγράμματος δράσης του Δήμου επιτρέπεται ύστερα 
από αιτιολογημένη απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου, η οποία λαμβάνεται με την 
απόλυτη πλειοψηφία του συνόλου των μελών του. 



Άρθρο 5 
Όργανα και διαδικασία παρακολούθησης και απολογισμού των ετήσιων 
προγραμμάτων δράσης 
1. Τα όργανα κατάρτισης των ετήσιων προγραμμάτων δράσης είναι αρμόδια για την 
παρακολούθηση και τον απολογισμό τους, με την υποστήριξη της υπηρεσίας 
προγραμματισμού. 
2. Η υπηρεσία προγραμματισμού: 
α. Κατά τη διάρκεια εφαρμογής του ετήσιου προγράμματος δράσης του Δήμου, 
συντάσσει εκθέσεις παρακολούθησης σε συνεργασία με τις αρμόδιες υπηρεσίες, ανά 
τακτά χρονικά διαστήματα που ορίζονται με απόφαση του Δημάρχου. 
β. Πριν από τη σύνταξη του οικονομικού απολογισμού, υποβάλλει στη δημαρχιακή 
επιτροπή έκθεση με τον απολογισμό δράσης του προηγούμενου έτους, αφού λάβει 
υπόψη τις απολογιστικές εκθέσεις των υπηρεσιών. 
3. Για τη διευκόλυνση του συντονισμού, της αλληλοενημέρωσης, της παρακολούθησης 
και αξιολόγησης του έργου των δημοτικών υπηρεσιών, είναι δυνατή η συγκρότηση και 
λειτουργία επιτροπών συντονισμού, στις οποίες μπορούν να συμμετέχουν προϊστάμενοι 
των υπηρεσιών, εκπρόσωποι των Νομικών Προσώπων του Δήμου, αντιδήμαρχοι και ο 
δήμαρχος. Η σύνθεση και οι αρμοδιότητες των επιτροπών αυτών καθορίζονται στον 
Οργανισμό Εσωτερικών Υπηρεσιών του Δήμου». 
Ήδη μετά την εφαρμογή του προγράμματος «Καλικράτης» εκδόθηκαν νέες αποφάσεις , 
συμπληρωματικές των ανωτέρω, η απόφαση Υπουργού Εσωτερικών Α.Π. 5694/3-2-2011 
(Φ.Ε.Κ. Β’/ 382/ 11-03-2011) και το Π.Δ. 89/2011 (Φ.Ε.Κ. Α’ / 213/ 29-09-2011). 
 Ήδη με απόφαση  του Δημοτικού Συμβουλίου ψηφίσθηκε το επιχειρησιακό 
πρόγραμμα  του Δήμου Βέροιας και των Νομικών του Προσώπων. 
 Με βάση τα πιο πάνω, και ειδικότερα τη διάταξη των παρ. 2 και 3 του άρθρου 4 
του ως άνω Π.Δ/τος, σύμφωνα με τις οποίες  «2. Το ετήσιο πρόγραμμα δράσης του 
Δήμου καταρτίζεται από τη Δημαρχιακή Επιτροπή και εγκρίνεται από το Δημοτικό 
Συμβούλιο. 3. Για την κατάρτιση του ετήσιου προγράμματος δράσης του Δήμου, η 
υπηρεσία προγραμματισμού, αφού λάβει υπόψη τις γραπτές εισηγήσεις των 
υπηρεσιών, συντάσσει σχέδιο ετήσιου προγράμματος δράσης του Δήμου, το οποίο 
υποβάλλει στη Δημαρχιακή Επιτροπή» υποβάλλουμε σχέδιο ετησίου προγράμματος 
δράσης του Δήμου Βέροιας για το έτος 2013, όπως αυτό συντάχθηκε ύστερα από τις 
γραπτές εισηγήσεις των υπηρεσιών του Δήμου, και παρακαλούμε για την κατάρτισή του. 
Στις επόμενες σελίδες λοιπόν, παρουσιάζεται αναλυτικά το «Ετήσιο Πρόγραμμα Δράσης 
έτους 2013» του Δήμου Βέροιας όπως έχει προκύψει σύμφωνα με τον Ν.3852/2010, την 
απόφαση Υπουργού Εσωτερικών Α.Π. 5694/3-2- 2011 (Φ.Ε.Κ. Β’/ 382/ 11-03-2011) και 
το Π.Δ. 89/2011 (Φ.Ε.Κ. Α’ / 213/ 29-09-2011)- έχουν γίνει ανάλογες προσαρμογές στα 
όργανα που εισηγούνται, γνωμοδοτούν ή αποφασίζουν-  , το οποίο περιλαμβάνει έργα και 
δράσεις όπως αυτά καταγράφηκαν, αξιολογήθηκαν και ιεραρχήθηκαν με βάση τα 
αιτήματα πολιτών καθώς και τις ανάγκες επίλυσης προβλημάτων με προτεραιότητες. 
Επίσης, σε Παράρτημά του παρουσιάζεται το Τεχνικό Πρόγραμμα έτους 2013. 
Τα αιτήματα και οι ανάγκες εν μέσω μάλιστα οικονομικής κρίσης σωρεύονται, είναι 
πολλαπλάσιες αυτών που μπορεί ένας Δήμος να υλοποιήσει σε ένα χρόνο.  
Γίνεται μεγάλη προσπάθεια εξεύρεσης πόρων , όπως αναλυτικά φαίνεται στην εισαγωγή 
του Ε.Π.Δ. από τον κατάλογο των συγχρηματοδοτουμένων έργων του παρελθόντος έτους, 
για την υλοποίηση ακόμη περισσότερων έργων ο Δήμος μας. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Πρόεδρος: Καταρχήν να ευχηθούμε χρόνια πολλά σε όλους με την καινούρια 
χρονιά, θα ήθελα σαν πρώτη συνεδρίαση, να αποδώσω και εγώ τα εύσημα στα 
προηγούμενα Προεδρεία που έζησα, τα οποία θεωρώ ότι χρωμάτισαν αυτή την αίθουσα 
με το ήθος και την ευπρέπεια, στοιχεία που φαντάζομαι ότι είναι και για αυτό το 



Προεδρείο ζητούμενα. Αισθάνομαι την ανάγκη να ονοματίσω όσους τουλάχιστον 
γνώρισα εγώ και λειτούργησαν προς την ίδια κατεύθυνση.  

Ξεκινώντας από τον τελευταίο Πρόεδρο, τον κύριο Μαυροκεφαλίδη,   τον κύριο 
Τσαπαρόπουλο, βεβαίως τους γραμματείς, πέρασε και μια κυρία από εδώ η κυρία Γκέκα, 
τον κύριο Παυλίδη, τον κύριο Στεργιόπουλο. Πραγματικά λειτούργησαν όλοι προς αυτή 
την κατεύθυνση που και εμείς θα προσπαθήσουμε να λειτουργήσουμε.  

Μια δήλωση θα ήθελα να κάνω. Κατέθεσα ήδη προς την οικονομική υπηρεσία 
του Δήμου, μια υπεύθυνη δήλωση με την οποία δηλώνω ότι θα απέχω ότι και αν λέει ο 
νόμος ο τωρινός ή ο μελλοντικός ή ο αυριανός, γιατί μεταβάλλεται το τοπίο των 
αντιμισθιών και των αποδοχών των Δημάρχων των Αντιδημάρχων και των Προέδρων. 
Δηλώνω ότι θα απέχω κατά τη διάρκεια της θητείας μου από κάθε μορφής αντιμισθίας, 
έτσι ώστε να αρθεί κάθε παρεξήγηση για το τι ήθελε προκύψει. Αυτή τη στιγμή δεν 
δικαιούμαι. Δεν ξέρω αν αύριο θα δικαιούμαι ή όχι, όμως δηλώνω ότι θα απέχω.  

Ένα σύμπτωμα της φτώχειας. Σε μια συνάδελφο εργαζόμενη του Δήμου, με τον 
σύζυγο της με καρκίνο στον εγκέφαλο που νοσηλεύεται στο νοσοκομείο, της έχουν 
διακόψει το ρεύμα γιατί δεν υπάρχει η δυνατότητα να πληρώσει τη ΔΕΗ. Το σωματείο 
εργαζομένων κάνει μια προσπάθεια να μαζέψει χρήματα.  

Ανακοινώνω και εδώ στο Δημοτικό Συμβούλιο, θα περάσει το Σωματείο για 
συνδρομή των δημοτικών συμβούλων, όσοι θέλουν να ανταποκριθούν μπορούν να το 
κάνουν. Να ακολουθήσει η κοπή της πίτας και στη συνέχεια να μπούμε στο κυρίως θέμα 
της συνεδρίασής μας. Συνάδελφοι μπαίνουμε στη διαδικασία, όπως γνωρίζετε, ακολουθεί 
η ειδική συνεδρίαση με τα δυο θέματα που είναι η έγκριση του προϋπολογισμού του 
Δήμου, έτους 2013 και η έγκριση του ετήσιου προγράμματος δράσης του Δήμου  του 
2013. παρακαλώ η κυρία Δήμαρχος έχει το λόγο.  

Δήμαρχος: Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, «παζαρέψαμε» το βάζω σε 
εισαγωγικά γιατί είναι κακιά λέξη για τέτοιου είδους συνεδριάσεις, και για τέτοιου είδους 
χώρους. Παζαρέψαμε με την καλή έννοια του όρου τρία με τέσσερα λεπτά για εμένα και 
φαντάζομαι ότι δεν θα τα ξεπεράσω.  

Συνάδελφοι είναι γνωστό ότι ο προϋπολογισμός είναι η καρδιά της καθημερινής 
μας λειτουργίας. Από φέτος αλλάζουν πολλά και σημαντικά και αυτό είναι ένα ιδιαίτερο 
χαρακτηριστικό. Ο έλεγχος γίνεται υποχρεωτικά ασφυκτικός ή περισσότερο ασφυκτικός 
από όσο ήτανε μέχρι τώρα, τίθεται αυστηρό και απαράβατο πλαίσιο υποχρεώσεων που 
εάν δεν τηρηθούν ακυρώνεται η μέχρι τώρα λειτουργία και επιπρόσθετα οι ασφυκτικοί 
έλεγχοι αυξάνουν τη γραφειοκρατία στο όνομα της διαφάνειας για την οικονομική 
διαχείριση. Οφείλω να πω ότι η αυτοδιοικητική λειτουργία δεν αποτελεί πια δική μας 
απόφαση, επιβάλλεται ουσιαστικά όπως και αλλεπάλληλες πράξεις νομοθετικού 
περιεχομένου και νέοι νόμοι που διαρκώς ψηφίζονται και αλλάζουν τα πράγματα σ’ αυτή 
την πραγματικά πρωτόγνωρη συγκυρία.  

Λαμβάνουμε λοιπόν σοβαρά υπόψη και τα λέω επιγραμματικά τις μειώσεις κατά 
60% λόγω των δραματικών περικοπών στα τακτικά μας έσοδα, αλλά και της ΣΑΤΑ, που 
όλη την προηγούμενη χρονιά περιμέναμε εναγωνίως να έρθει μέχρι το τέλος και 
ουσιαστικά ενδεχόμενα δεν προλάβαμε.  

Ζούμε ιστορικές στιγμές είναι η αλήθεια. Είμαστε στην καρδιά της κρίσης, ενός 
ιδιότυπου πολέμου και για τη χώρα και για τους Δήμους και για όλες τις οικογένειες. 
Καλούμαστε λοιπόν να ασκήσουμε καθήκοντα σε αυτό το δυσμενές περιβάλλον με ότι 
αυτό συνεπάγεται, να ανταποκριθούμε στις καθημερινές απαιτήσεις, να μην 
καταρρακωθεί ο θεσμός, να το διαφυλάξουμε  αυτό ως κόρη οφθαλμού, να αντέξει ο 
θεσμός, δηλαδή να αντέξουν και οι αιρετοί, να αντέξουν και οι εργαζόμενοι στους 
Δήμους. Παρότι η φτώχεια φέρνει γκρίνια, φέρνει μιζέρια, φέρνει αντιπαραθέσεις σε όλα 
τα επίπεδα θα πρέπει να σταθούμε όρθιοι και να διασφαλίσουμε ότι οι πόλεις μας θα 
λειτουργήσουν ομαλά, το ίδιο βέβαια και τα χωριά μας, αντιλαμβανόμενοι ότι μόνο πολύ 
μικρής κλίμακας πράγματα μπορούν να γίνουν, πλην των έργων υποδομών του ΕΣΠΑ. 



Επίσης το κοινωνικό μας δίκτυο αγωνίζεται να παρέχει υπηρεσίες για να συνεχίσουμε να 
εγγυόμαστε την κοινωνική συνοχή, που οι Δήμοι είναι εγγυητές αυτής με το βραχνά 
διαρκώς του παρατηρητηρίου.  

Έτσι συντάσσεται πια ο προϋπολογισμός και έτσι θα είναι η καθημερινότητά μας. 
Όσον αφορά το παρατηρητήριο, οφείλω να πω ότι παραβιάζει το άρθρο 102 του 
Συντάγματος για τη διοικητική και οικονομική  αυτοτέλεια των ΟΤΑ, για το οποίο έχουν 
προσφύγει τα κεντρικά μας όργανα και στο Συμβούλιο της Επικρατείας και στα  
Ευρωπαϊκά Δικαστήρια.  

Ήμασταν λοιπόν εκ των πραγμάτων υποχρεωμένοι και το ξέρετε πολύ καλά, το 
συζητήσαμε, να μην αυξήσουμε τα δημοτικά τέλη μέσα σε αυτή τη φτώχεια. Έτσι οι 
οδηγίες να αυξηθούν τα τέλη, να έχουμε δεκαπλασιασμό ΤΑΠ είναι για να γίνουμε κατά 
την άποψή μου εμείς το μαύρο πρόβατο στον τόπο μας.  

Θέλουμε διαφάνεια, το λέμε απερίφραστα και νομίζω ότι το λέμε ομόφωνα, από 
εκεί όμως μέχρι την σπίλωση όλων μας, υπάρχει μια απόσταση. Ο προϋπολογισμός του 
Δήμου 2013 συζητείται ενώ εξακολουθεί να βρίσκεται σε εξέλιξη η μεγαλύτερη κρίση, 
και στην Ελλάδα  και στην Ευρώπη και σε αυτό το εξαιρετικά δυσμενές περιβάλλον, 
καλούμαστε να ασκήσουμε τα καθήκοντά μας. Επιβάλλεται λοιπόν να δράσουμε με 
ψυχραιμία, με νηφαλιότητα, να πάρουμε ώριμες αποφάσεις, προκειμένου να 
υπερασπιστούμε όπως είπα και πριν το θεσμό, να εξασφαλίσουμε την ομαλή λειτουργία 
των πόλεων, να κρατήσουμε ανοικτό το δίκτυο κοινωνικής προστασίας και αυτοί βασικά 
είναι οι άξονες που αναφέρω. Διαφυλάσσοντας εν ολίγης την κοινωνική συνοχή και  
ενισχύοντας την αλληλεγγύη.  

Πρόεδρος: Για το πρόγραμμα δράσης, ο ειδικός εισηγητής εκ μέρους της 
πλειοψηφίας είναι ο κ.Λαζαρίδης και ο κ.Καγκελίδης στη συνέχεια. Η προτεινόμενη 
διαδικασία είναι να ακουστούν οι εισηγητές για το πρόγραμμα δράσης, στη συνέχεια να 
απαντηθούν ερωτήσεις και να εισακουστούν μετά οι απόψεις και ο εισηγητής της 
πλειοψηφίας και οι επικεφαλής των παρατάξεων.    

Αγγέλογλου: Διαδικαστικά, η Δήμαρχος κατέθεσε ένα εισηγητικό σημείωμα και 
μίλησε γενικά για τον προϋπολογισμό κατά τη δική της φιλοσοφία. Προτείνω να  
μιλήσουν και οι αρχηγοί των παρατάξεων ένα δίλεπτο για να πάμε στα επί μέρους μετά. 

Πρόεδρος: κ.Αγγέλογλου εγώ δεν έχω αντίρρηση να ακολουθήσουμε και αυτή τη 
διαδικασία, όμως θα διευκολύνει νομίζω και τους επικεφαλείς των  παρατάξεων να 
ακούσουν τις εισηγήσεις της πλειοψηφίας, έτσι ώστε να έχουν μια πιο ολοκληρωμένη 
τοποθέτηση. Μέσα στην εισήγησή τους μπορούν να αναφέρουν και το πολιτικό 
περίγραμμα έτσι ώστε να είναι μια ολοκληρωμένη άποψη που θα μας βοηθήσει και εμάς 
να ακούσουμε τι συμβαίνει.  

Καγκελίδης: καταρχήν να ευχαριστήσω τη Δήμαρχο για την εμπιστοσύνη στο 
πρόσωπό μου. Π 

ιστεύω να φανώ αντάξιος της επιλογής της διαδεχόμενος την Βέτα Αρχοντάκη, 
άξια Αντιδήμαρχο Οικονομικών. Καταρχήν να αναφερθώ στο θέμα του προϋπολογισμού. 

Γιαννουλάκης: τώρα για τον προϋπολογισμό μιλάτε ή για το πρόγραμμα δράσης; 
Πρόεδρος: κ.Γιαννουλάκη είναι δυο θέματα. Η πρόταση είναι να τα συζητήσουμε 

μαζί και να ψηφίσουμε χώρια βέβαια, αλλά να τα συζητήσουμε μαζί και τα δύο. 
Γιαννουλάκης: επειδή μπήκε κατευθείαν στον προϋπολογισμό. 
Καγκελίδης: Λέω πως συντάσσεται, είναι ένα κομμάτι του προϋπολογισμού  
Γιαννουλάκης: η πρόταση είναι αυτή για να υπάρχει συνάφεια και των δυο 

θεμάτων.  
Καγκελίδης: Όπως γνωρίζετε ο προϋπολογισμός αυτός είχε καταρτιστεί και 

προβλεπόταν βάσει των υπουργικών αποφάσεων να κατατεθεί μέχρι τέλος Νοεμβρίου ή 
το αργότερο μέχρι τέλος Δεκεμβρίου. Ναι μεν ο Δήμος ήταν έτοιμος να τον υποβάλλει 
στο Δημοτικό Συμβούλιο όμως η οδηγία που ήρθε 18/12/2012, άλλαζε τον τρόπο 
κατάρτισης του προϋπολογισμού.  



Αυτό είχε ως συνέπεια, ενώ πολλοί Δήμοι είχαν καταρτίσει τους 
προϋπολογισμούς τους,  σήμερα καλούνται να τους καταρτίσουν ξανά με τη νέα οδηγία, 
δηλαδή να περάσουν τον προϋπολογισμό τους δύο φορές. Το θέμα είναι ότι σύμφωνα με 
την οδηγία γίνεται μετονομασία και αντικατάσταση κάποιων κωδικών, σύμφωνα με τους 
κανόνες και τις διατάξεις αυτής γίνεται υποβολή εκθέσεων εκτέλεσης του 
προϋπολογισμού ανά τρίμηνο και αν διαπιστωθεί απόκλιση στο σύνολο των 
εγγεγραμμένων, εσόδων και δαπανών που αναφέρονται περισσότερο του 10%, το ίδιο το 
διοικητικό συμβούλιο προβαίνει σε αναμόρφωση του προϋπολογισμού μειώνοντας το 
πραγματικό ύψος  στους επιμέρους κωδικούς και αντιστοίχως του σκέλους των δαπανών 
ώστε να μην καταστεί σε καμία περίπτωση ο προϋπολογισμός ελλειμματικός.   

Δίνεται μια παράταση ισχύος όσον αφορά τις υποχρεωτικές δαπάνες για το 
καινούριο έτος μέχρι 31 Ιανουαρίου, αντί μέχρι το τέλος Μαρτίου που προβλεπόταν. 
Γίνεται εγγραφή στο νέο προϋπολογισμό των βεβαιωμένων απαιτήσεων με αντίστοιχη 
εγγραφή πρόβλεψης μη είσπραξης στο σκέλος των εσόδων.  

Παράλειψη κάποιας θεσμοθετημένης εγγραφής εσόδων  συνιστά αδράνεια 
είσπραξης που αυτή η αδράνεια αν συνεχιστεί έχει ως συνέπεια την παραπομπή των 
αιρετών και των υπαλλήλων και μάλιστα με προσωπικό καταλογισμό. Τα έσοδα που είναι 
από ανταποδοτικά τέλη πηγαίνουν στις αντίστοιχες υπηρεσίες υποχρεωτικά.  

Οι προβλέψεις για συμβάσεις ορισμένου χρόνου υπαλλήλων γίνονται μόνο 
εφόσον ανταποκριθεί ο  Δήμος στις μισθοδοσίες και χωρίς να παρεμποδιστούν  άλλες 
λειτουργίες και δραστηριότητες και ερχόμαστε στο παρατηρητήριο της οικονομικής 
αυτοτέλειας το οποίο έχει στόχο τη μηνιαία παρακολούθηση, τη συνεχή μηνιαία 
παρακολούθηση και γνωστό όπως είναι  η επίτευξη προϋπολογισμένων  προϋπολογισμών 
και απολογισμών. Αυτός είναι ο στόχος.  

Σε περίπτωση που διαπιστωθεί απόκλιση άνω του 10% από τους μηνιαίους 
δημοσιονομικούς στόχους, εντός του μηνός από τη λήξη του τριμήνου, το παρατηρητήριο  
ενημερώνει για την απόκλιση, παρέχει οδηγίες και εισηγείται για τη διόρθωση των 
αποκλίσεων. Εφόσον συνεχιστεί η απόκλιση, το απευχόμαστε αυτό, για δυο 
συνεχόμενους μήνες για να μην ληφθούν τα  μέτρα τότε ο Δήμος υπάγεται υποχρεωτικά 
στο πρόγραμμα εξυγίανσης. Όταν λέμε πρόγραμμα εξυγίανσης συνεπάγεται άμεση 
εφαρμογή αναγκαίων μέτρων, εισπρακτικών όσον αφορά τις απαιτήσεις, αναστολή 
προσλήψεων, επιβολή υποχρεωτικών μετατάξεων, αύξηση ιδίων εσόδων από φόρους 
τέλη και εισφορές, περιορισμό δαπανών σε   υποχρεώσεις μόνο μισθοδοσιών και 
ανελαστικών δαπανών.  

Σύμφωνα με τα παραπάνω η υπηρεσία κατάρτησε τον προϋπολογισμό, ο οποίος 
έχει σύνολο εσόδων 74.773.684,04€ σύνολο εξόδων 74.236.812,58€ αποθεματικό 
536.871,46€. Στόχος είναι όσο το δυνατόν να είναι πραγματικός και υλοποιήσιμος ο 
προϋπολογισμός. Φυσικό είναι να υπάρξουν αποκλίσεις σε έργα και στην τοποθέτηση 
πιστεύω ότι κάποιοι θα αναφερθούνε στο ότι θα υπάρχουν αποκλίσεις. Αυτές είναι 
δεδομένες και στα έργα από έσοδα του Δήμου. Σίγουρα θα υπάρξουν αποκλίσεις από 
έργα τα οποία  σήμερα είναι σε μελέτες, για αυτό η μόνη λύση είναι να γίνουν 
τροποποιήσεις με χρονοδιάγραμμα εκποίησης εκτέλεσης αυτών των έργων. Το ίδιο 
φυσικά θα γίνει και σε επιχορηγούμενα, ναι μεν αυτά τα έργα προσμετρούν στην 
απόκλιση, τα επιχορηγούμενα έργα δεν μετρούνται στην απόκλιση του 10%, αλλά καλό 
είναι και στα επιχορηγούμενα να γίνει ένα χρονοδιάγραμμα γιατί μετέπειτα θα έχουμε 
κάποιες αποκλίσεις και θα λέμε ότι ο προϋπολογισμός είχε απόκλιση του 40% ή 50%.  

Με κοιτάει ο κ.Νεστορόπουλος ο οποίος ίσως να συμφωνεί μαζί μου και πρέπει 
να γίνουν αυτά πιστεύοντας ότι σε αυτές τις περιπτώσεις  όπως καταρτίστηκε ο 
προϋπολογισμός δεν θα έχουμε να λέμε για πλασματικούς, παράτυπους, με αλχημείες και 
εικονικούς αριθμούς όπως συνήθως ακούγεται σε αυτή την αίθουσα.  

Πέρα των άλλων πρέπει να αξιοποιήσουμε την Δημοτική περιουσία, ναι μεν με το  
νόμο 1080/80 προβλεπόταν η εκποίηση αυθαιρέτων κατεχομένων εκτάσεων, όμως η 



αντισυνταγματικότητα του νόμου το 2009, δεν έγινε επαναφορά κάποιου άλλου νόμου 
που περιμέναμε όπως έγινε και με το δημόσιο πριν από δύο τρεις μήνες για να 
εκποιηθούν εκτάσεις του δημοσίου. Πιστεύουμε ότι πρέπει να προβούμε σε εκποίηση 
αυτών των αυθαίρετων κατεχομένων  εκτάσεων που κάποιοι δικαιούνται βάση και του 
νόμου του 80 γιατί τα κατείχαν πολλά χρόνια, δεκαπέντε χρόνια.  

Δεύτερον, για ενοικιάσεις κατεχομένων εκτάσεων  πρέπει να προβούμε επιτέλους 
σε ενέργειες διεκδίκησης. Παίρνουμε τις αποφάσεις εδώ, στέλνουμε τα έγγραφα στη ΔΕΗ 
και τον ΟΤΕ, για την χρήση κοινόχρηστων χώρων και νομίζω ότι κάποτε πρέπει να το 
ξεκινήσουμε και θα το ξεκινήσουμε για να εισπράξουμε αυτά τα λεφτά από τη ΔΕΗ και 
τον ΟΤΕ. Να προβούμε σε ενέργειες για είσπραξη ωφελουμένων ποσών  από τέλη εδώ 
και πολλά χρόνια που κάποιοι δεν αποδίδουν.  

Αυτό που θα γίνει από την πλευρά του Δήμου, είναι να ενημερωθούν όλοι μέσω 
του Τύπου και θα σταλούν επιστολές στον κάθε ένα ο οποίος χρωστάει στο Δήμο. 
Φυσικά θα δοθεί ένα εύλογο χρονικό διάστημα και αν δεν εισπραχθούν τότε αναγκαστικά 
μας επιβάλλεται να προβούμε στην αναγκαία είσπραξη, γιατί επιβάλλεται να το κάνουμε. 
Πρέπει να βεβαιώσουμε σίγουρα και σε συντομότερο χρόνο οποιεσδήποτε αποφάσεις για 
πρόστιμα, είτε είναι από τον ΚΟΚ είτε είναι από κοινόχρηστους χώρους, να εντάξουμε 
έργα σε πρόγραμμα, γιατί τα έργα με ίδια έσοδα για να μην γελιόμαστε είναι σχεδόν 
ανέφικτα όπως είναι τα πράγματα, άρα πρέπει να τρέξουμε ήδη υπάρχουσες μελέτες τις 
οποίες έχουμε και να αρχίσουμε τη δημοπράτηση αυτών που είναι ήδη έτοιμα. Να 
προβούμε σε αύξηση απαλλοτρίωσης, όπου φυσικά   η αλλαγή του ρυμοτομικού σχεδίου 
θα μας το επιτρέπει,  με τους χώρους πρασίνου ή οτιδήποτε, αλλά υπάρχει και η λύση η 
οποία λέει ότι σε περίπτωση οικονομικής θέσης του Δήμου όταν δεν είναι σε καλή 
οικονομική θέση, τότε μπορεί να έρθει η  σχετική έγκριση μέχρι και  άρσης 
απαλλοτριώσεων που έχουν ήδη  χαρακτηριστεί, να προβούμε σε ρυθμίσεις 
αποπληρωμής υποχρεώσεων για να μην έχουμε αυτά τα φαινόμενα κατασχέσεων ούτως 
ώστε για κάποια ποσά να προβούμε σε αυτή την διαδικασία.  

Εγώ θα πω ότι πέραν του ότι θα τοποθετηθούμε και εγώ και οι υπηρεσίες στα 
ερωτήματά σας, θα δουλέψω σκληρά, θα ζητήσω τη βοήθεια όλων και της 
αντιπολίτευσης, και τις προτάσεις της και νομίζω ότι θα πρέπει να το κάνουμε όλοι από 
κοινού αυτό γιατί θα είναι εις όφελος και των Δημοτών και των εργαζομένων και νομίζω 
ότι όλοι θα κριθούμε εφόσον δεν πάρουμε τα αναγκαία μέτρα.  

Προτείνω να ψηφιστεί αυτός ο προϋπολογισμός, όχι γιατί είναι ο πιο 
αναπτυξιακός, όχι γιατί θα λύσει κάποια προβλήματα των δημοτών αλλά νομίζω ότι αν 
δεν ψηφιστεί που αναγκαστικά πρέπει να ψηφιστεί έστω και με σχετική πλειοψηφία, 
νομίζω ότι αυτά που θα έρθουν μετέπειτα θα είναι ακόμα χειρότερα για τους δημότες. Η 
πρότασή μου είναι όλοι να τον ψηφίσουμε. Νομίζω ότι σε κάτι το οποίο θα έχει ο 
προϋπολογισμός όσον αφορά αυτά που είπα για την τροποποίησή του που θα είναι 
αναγκαστική λόγω της απόκλισης και λόγω του ότι κάποια έργα δεν εντάχθηκαν ή κάποια 
πρέπει να τροποποιηθούν, νομίζω ότι αυτός είναι ο ρόλος του Δημοτικού Συμβουλίου και 
θα προβούμε σίγουρα και σε τροποποίηση του προϋπολογισμού και όπου κριθεί κάποια 
θα ακυρωθούν.  

Λαζαρίδης: Το τεχνικό πρόγραμμα ότι είναι τμήμα του ετησίου προγράμματος 
δράσης το οποίο από φέτος, μαζί με το επιχειρησιακό πρόγραμμα, μπαίνουν στην 
καθημερινότητά μας κι έχει να κάνει με το τμήμα  του προγράμματος δράσης που αφορά 
την τεχνική υπηρεσία και έτσι περιγράφεται το τεχνικό πρόγραμμα το οποίο θα πρέπει να 
το διαχωρίσουμε με την χρηματοδότηση.  

Ένας σαφής διαχωρισμός είναι αυτός, δηλαδή θα πρέπει να πούμε ότι είμαστε 
πολύ θετικοί στα χρηματοδοτούμενα προγράμματα όπως το ΕΣΠΑ το Leader και τα 
λοιπά, αυτά είναι αναπτυξιακά έργα, αυτό κάναμε και αυτό θα κάνουμε. Υπάρχει ένας 
μακρύς πίνακας τον οποίο μπορούμε να σχολιάσουμε αργότερα με όλα αυτά τα έργα, που 
είναι έργα εκατομμυρίων ευρώ. Από την άλλη έχουμε τα έργα από ΣΑΤΑ και από ίδια 



χρηματοδότηση όπου είμαστε αμυντικοί θα έλεγα, γιατί τα χρήματα δεν είναι πολλά εκεί 
που έχει φτάσει ο προϋπολογισμός ο οποίος ελέγχεται ανά τρίμηνο. Είναι προγράμματα 
τα οποία χρηματοδοτούνται από το ΘΗΣΕΑ και στην ουσία είναι σταματημένα, αυτά 
όμως πρέπει να μπούνε στο τεχνικό πρόγραμμα γιατί ανά πάσα στιγμή μπορεί να βρεθεί 
μια λύση. Περαιτέρω σχολιασμός θα γίνει παρακάτω στις ερωτήσεις που θα 
ακολουθήσουν. 

Πρόεδρος: Πριν τοποθετηθούν οι ομιλητές, τις ερωτήσεις παρακαλώ, οι οποίες 
μπορούν να αφορούν τους εισηγητές, μπορεί να αφορούν ακόμα και τους 
παρευρισκόμενους του Δήμου.    Αν δεν έχει ενημερωθεί το σώμα πλήρως από τους δυο 
εισηγητές και κρίνει αναγκαίο να τοποθετηθούν και ο διευθυντής των οικονομικών μαζί 
με την κυρία Γεωργιάδου, να τοποθετηθούν. 

Αγγέλογλου: διαδικαστικά. Ο προϋπολογισμός όπως είπε η Δήμαρχος είναι 
ύψιστη λειτουργία του Δημοτικού Συμβουλίου. Δεν μπορούμε να τον υποβιβάσουμε σε 
μια τεχνοκρατική δουλειά. Πρέπει να πούμε και δυο κουβέντες γενικά.  

Καταρχήν, η Δήμαρχος ετοιμάζεται για την τρίτη εισήγησή της και δεν έχει 
μιλήσει κανένας για αυτό το «καταρχήν», τι είναι αυτός ο προϋπολογισμός; Ποια 
φιλοσοφία τον διέπει;  

Πρόεδρος: κ.Αγγέλογλου θα δοθεί η ευκαιρία για τον καθένα σας να αναπτύξει 
όλο τον συλλογισμό του. Δεν είναι ανάγκη να ξαναλέμε τα ίδια. Ας ακούσουμε τους 
εισηγητές, ας ακούσουμε τους αρμόδιους να μας ενημερώσουν και  στη συνέχεια σε αυτά 
που θα ακούσουμε τα τεχνοκρατικά  μπορείτε προσθέσετε όποιο πολιτικό πλαίσιο 
νομίζετε εσείς έτσι ώστε να διαφωτίσετε το σώμα ακόμα καλύτερα για το πώς 
κινούμαστε. Απλά είναι τα πράγματα.  

Δαούλας: Σε εφαρμογή των διατάξεων των 3852/2010 και 3463/2006 νόμων και 
σε συνάρτηση με την εγκύκλιο του Υπουργείου Εσωτερικών τον 47490/18-12-2012 
καταρτίστηκε ο προϋπολογισμός του 2013 του Δήμου Βέροιας. Είναι εναρμονισμένος 
πάνω στις οδηγίες που έχει δώσει το Υπουργείο για την κατάρτιση του φετινού 
προϋπολογισμού. Στον προϋπολογισμό που κατατέθηκε σήμερα στο Δημοτικό Συμβούλιο 
εμφανίζονται τα έσοδά μας και σύμφωνα με την εγκύκλιο του Υπουργείου σε σχέση με 
τις περσινές εισπράξεις του προηγούμενου έτους, δεν ξεφεύγουν σε απόκλιση πάνω από 
αυτό που προβλέπεται στην εγκύκλιο. Η εγκύκλιος προβλέπει τα έσοδά μας να μην 
ξεφεύγουν πάνω από το 30%, εμείς έχουμε περιοριστεί γύρω στο 10% και ειδικά σε 
κωδικούς που αφορούν ίδια έσοδα είμαστε σχεδόν στα πλαίσια του προηγούμενου έτους.   

Μια καινούρια καινοτομία που υπάρχει στον προϋπολογισμό το φετινό είναι ότι 
επανέρχεται ο κωδικός στα έξοδα των προβλέψεων μη είσπραξης εσόδων βεβαιωμένων 
στην χρήση. Αυτό  έχει να κάνει με τα βεβαιωμένα έσοδα παρελθόντων ετών που στον 
περσινό προϋπολογισμό, αν θυμάστε η εγκύκλιος του Υπουργείου έλεγε να αποτυπώνεται 
μόνο το ύψος των εσόδων που προβλέπεται ότι θα εισπραχθούν και τίποτα άλλο. Έτσι δεν 
είχαμε εικόνα των βεβαιωμένων εσόδων παρελθόντων ετών. Δεν αποτυπώνονται στον 
προϋπολογισμό γιατί είχε εξαλειφθεί ο αντίστοιχος κωδικός των εξόδων. Φέτος 
επανέρχεται και έτσι θα δείτε στον προϋπολογισμό, στο σκέλος των εσόδων, στους 
κωδικούς των βεβαιωμένων εσόδων παρελθόντων ετών, να αποτυπώνεται το σύνολο των  
βεβαιωμένων εσόδων, αλλά αντίστοιχα στον κωδικό τον 85, τον κωδικό των εξόδων, 
υπάρχει ένα μεγάλο ποσό που αποτυπώνει το ύψος των εσόδων, που δεν προβλέπεται να 
εισπραχθούν μέσα στη χρήση.  

Ένας άλλος κωδικός που δημιουργήθηκε στον προϋπολογισμό είναι στο 1215  
που αφορά  ένα ποσό που αντιστοιχεί σε ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις. Όπως γνωρίζετε 
πέρυσι το Μάιο το Δημοτικό Συμβούλιο είχε πάρει μια απόφαση ανταποκρινόμενο σε 
εγκύκλιο του Υπουργείου Εσωτερικών, που ζητούσε να σταλούν στοιχεία για τις 
ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις στις 31/12/11 και παράλληλα να υποβληθεί αίτημα του 
Δήμου για να χρηματοδοτηθεί για να μπορέσουμε να εξοφλήσουμε τις ληξιπρόθεσμες 
υποχρεώσεις. Με την εγκύκλιο 47490 το Υπουργείο έρχεται και μας δίνει το δικαίωμα να 



εγγράψουμε στον προϋπολογισμό μας ένα ποσό  τέτοιο που να μην υπερβαίνει τις 
ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις στις 30/9/12. Οι δικές μας ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις ήταν 
περίπου στα δυο εκατομμύρια, εδώ βλέπετε ότι είχαμε ένα ποσό πιο χαμηλό για το οποίο 
δεν έχουμε ακόμη τις οδηγίες του Υπουργείου για το πώς θα κινηθεί  ή για να ξέρουμε τι 
θα καλύψουμε από τις ληξιπρόθεσμες, το ποσό των ληξιπρόθεσμων που θα μας 
χορηγήσει. Εάν έρθει μεγαλύτερο ποσό θα μπορούμε να  το εντάξουμε στον 
προϋπολογισμό με τροποποίηση, γιατί παράλληλα ενώ πέρυσι είχαμε γύρω στα 4 
εκατομμύρια ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις στις 31/12, μέσα στη χρήση του 2012 έχουμε 
πληρώσει πάρα πολλά. Έχουμε πληρώσει γύρω στα 3.430.000€ και καταλαβαίνετε ότι 
αφήσαμε υποχρεώσεις του 2012 για να μπορέσουμε να ξεχρεώσουμε υποχρεώσεις του 
2011. Για αυτό το ποσό είναι πιο χαμηλό.  

Στα πλαίσια αυτά κινήθηκε ο προϋπολογισμός. Στο σκέλος των εξόδων έχουμε 
διατυπώσει με πολύ μεγάλη ακρίβεια τις μισθοδοσίες, γιατί έχουν συρρικνωθεί αρκετά 
και από εκεί και πέρα έχουμε περιοριστεί, έχουμε εγγράψει υποχρεώσεις παρελθόντων 
ετών, ένα ποσό γύρω στα 3,700€, που εκεί προβλέπουμε ότι θα είναι και από εκεί και 
πέρα όταν θα έρθουν τα χρήματα των ληξιπρόθεσμων, θα εντάξουμε τις ληξιπρόθεσμες 
υποχρεώσεις σε έναν καινούριο κωδικό που μας δίνει το Υπουργείο το δικαίωμα να 
εγγράψουμε, για να μπορέσει το Υπουργείο να παρακολουθεί την εξόφληση των 
ληξιπρόθεσμων υποχρεώσεων.  

Γεωργιάδου: Όπως κάθε χρόνο θα σας πω και τώρα ότι συνεχίζεται η εποχή των 
ισχνών αγελάδων. Βεβαίως φέτος θα έλεγα ότι είμαστε λίγο καλύτερα από πέρυσι γιατί 
ανακουφιστήκαμε λιγάκι από τα 2 εκατ. ευρώ που θα σταλούν για ληξιπρόθεσμα χρέη και 
έτσι υπήρχε μια μεγαλύτερη ευχέρεια κινήσεων σε ότι αφορά τη σύνταξη του ετησίου 
προγράμματος δράσης.  

Το πλαίσιο μέσα στο οποίο κινήθηκε το σκεπτικό της κατάθεσής του είναι: 
συρρικνώνουμε, συρρικνώνουμε, τι; Πρώτα τις λειτουργικές μας δαπάνες, οι οποίες 
έχουν περιοριστεί στο ελάχιστο δυνατό και στο θεσμοθετημένα απαραίτητο και στη 
συνέχεια σε ότι αφορά τη σύνταξη του τεχνικού προγράμματος, γνώμονας ήταν καταρχήν 
να αντιμετωπίσουμε τις πλέον απαραίτητες δαπάνες, όπως παραδείγματος χάρη τις 
συντηρήσεις των σχολικών κτηρίων και του οδικού δικτύου, που όπως βλέπετε όλοι σας 
δε είναι σε καλή κατάσταση και στη συνέχεια με τα υπόλοιπα των χρημάτων από έσοδα 
Δήμου και από ΣΑΤΑ να καλύψουμε και κάποια άλλα από τα  πάρα πολλά αιτήματα των 
συμπολιτών μας, ιεραρχώντας τα.  

Τα έσοδα που είχαμε την περυσινή χρονιά από το ΕΣΠΑ και δεν ήταν 
ευκαταφρόνητα, θα λέγαμε μάλιστα ότι από τα χρήματα που πήραμε από το πράσινο 
ταμείο μπορέσαμε και κάναμε αρκετά πράγματα, διαθέτοντας τα αντίστοιχα έσοδα του 
Δήμου σε άλλες δράσεις, έτσι και φέτος προχωρούμε σε ένα καθόλου ευκαταφρόνητο 
ποσό, να διαχειριστούμε δηλαδή 20 εκατ.€ σε συγχρηματοδοτούμενα έργα και βέβαια τα 
έσοδα από Δήμο και ΣΑΤΑ όπως είπα προηγουμένως είναι αρκετά συρρικνωμένα.  

Αυτοί ήταν οι γνώμονες στους οποίους στηρίχθηκε το τεχνικό πρόγραμμα και 
τώρα θα μπορούσα να σας πω αναλυτικά στην συνέχεια για το κάθε ένα αν με ρωτήσετε 
ξεχωριστά για το τι και πως και για όποιες άλλες διευκρινήσεις μπορεί να θέλετε.  

Νεστορόπουλος: Θέλω να κάνω κάποιες ερωτήσεις και συγκεκριμένα στον 
κωδικό που αναφέρεται από το προϋπολογισμό των εξόδων 0200 6721002  εισφορά υπέρ 
συνδέσμου ύδρευσης Αλεξάνδρειας 78.300€. Θα ήθελα ο κ.Δάσκαλος ή ο κ.Αγγελίνας 
που είναι μέλη του συνδέσμου, αν μπορούν να μας πούνε τι προϋπολόγισαν πέρυσι και τι 
έργα κατασκευάσανε με την χρηματοδότηση που έκανε ο Δήμος στο σύνδεσμο ύδρευσης 
Αλεξάνδρειας και κάνανε έργα μέσα στο 2012 και τι σκέφτονται να προγραμματίσουν με 
το ποσό αυτό των 78,000€ για φέτος;  

Υπάρχουν στον προϋπολογισμό κύριε Πρόεδρε τρία έργα, των οποίων το φυσικό 
τους αντικείμενο είναι έργα ΔΕΥΑΒ. Τα έθεσα και στην οικονομική επιτροπή και 
δυστυχώς είναι στον προϋπολογισμό του Δήμου που εντάσσονται για πρώτη φορά, δεν 



είναι συνεχιζόμενα. Συγκεκριμένα είναι 02207325002 συνδέσεις τριών αντλιοστασίων 
ύδρευσης αποχέτευσης, με ΔΕΗ 37.000€, επόμενος κωδικός είναι 02307326027 σύνδεση 
πηγών Λευκόπετρας με αντλιοστάσιο 40,000€. Είναι δυο έργα τα οποία είναι ενταγμένα 
στο τεχνικό πρόγραμμα ως νέα έργα και είναι καθαρά αντικείμενο της ΔΕΥΑΒ.  

Στον κωδικό 02307323021, εκεί που μιλάει για διαμόρφωση προσωρινού χώρου 
στάθμευσης σε δημοτικό οικόπεδο, στο οικοδομικό τετράγωνο 316, να μας ενημερώσετε 
τι πρόκειται να κάνετε και αν έχουν γίνει οι νόμιμες αδειοδοτήσεις.  

Επίσης θέλω να μας ενημερώσετε για τον κωδικό 02307326004 νομιμοποίηση 
ξενοδοχείων «Ξενία» στο Κάτω Βέρμιο, 9,000€.  

Σε έναν άλλον κωδικό στον 02307326045, «Κατασκευή μεταλλικών κερκίδων 
Αγίου Γεωργίου», 60.000€ με χρηματοδότηση Υπουργείου Εσωτερικών ήταν και το 2011 
και το 2012 στον τεχνικό πρόγραμμα και δυστυχώς και στο 2013.  

Το λέω, το ξαναλέω, το ρωτάω, πέρσι το ξαναρώτησα κυρία Γεωργιάδου, μου 
είπατε ότι βγάζετε τη σχετική άδεια και θα το δημοπρατήσετε. Σήμερα επικοινώνησα  με 
την περιφέρεια και μου είπε συγκεκριμένα ο υπάλληλος ο Ζαχαριάδης Σάββας που είναι 
υπεύθυνος για τα προγράμματα αυτά, ότι τέτοιο έργο δεν έχει ενταχθεί. Ήταν 
προενταγμένο λέει, δεν υπάρχει πουθενά. Ερώτηση, να μου πουν που βρίσκεται.  

Συνεχίζω, στον κωδικό 7326006, «Αντικατάσταση αμιαντοσωλήνων δικτύου 
ύδρευσης Πατρίδας» 30.000€ ενταγμένα από το 2010 από το πρόγραμμα παραμεθορίων 
περιοχών. Είναι γνωστό ότι αν τα χρήματα που είναι σε αυτά τα προγράμματα δεν 
απορροφηθούν, τον επόμενο  χρόνο διαγράφονται. Δεν έχει γίνει καμία δημοπράτηση του 
έργου και συνεχίζεται για Τρίτη χρονιά στον Καλλικρατικό Δήμο. 

Πρόεδρος: πέρα από τις ερωτήσεις σας αναπτύσσετε και άποψη, έχετε την 
ευκαιρία  να αναπτύξετε άποψη. Διορθώστε τις ερωτήσεις. 

Νεστορόπουλος: Λοιπόν στον κωδικό 02808122 εκεί που λέει έργα 1.900.000€ , 
τι αφορούν αυτά;  Υδατοδεξαμενή Δασκίου 500.000€ χρηματοδότηση από το ΟΠΑΑΧ  
που έχει τελειώσει. Πέρυσι ρώτησα και μου είπατε στην ψήφιση προϋπολογισμού ότι 
ψηφίσαμε τη διάλυση της σύμβασης, θα μπει στο «Μπαλτατζής», δεν μπήκε στο 
«Μπαλτατζής» και συνεχίζετε κακώς να το έχετε εγγεγραμμένο στον προϋπολογισμό.  

Για το κολυμβητήριο τι να πω; Για τις επιμετρήσεις του Σελίου, πέρσι είχαμε 
70.000 € και φέτος 23.000€ , έγινε ανάθεση; Η διαφορά αυτή είναι μεταξύ των 70 που 
γράφουν φέτος 23; Δηλαδή πληρώθηκε ο ανάδοχος που έκανε τις επιμετρήσεις για τη 
διαφορά του ποσού αυτού ή πέρσι ήταν 70 και φέτος καταλήγουμε ότι ήταν 23;  

Ένα άλλο έργο που είναι από το πρόγραμμα ROM 990.000€ είναι από το 2009 
ενταγμένα από ότι θυμάμαι. Τι γίνεται με την περίπτωση αυτή; Γιατί; Σήμερα έχουμε 
2013. τι γίνεται; Έχετε πρόθεση να κάνετε το έργο αυτό γιατί είναι κρίμα, ή τα χρήματα 
έχουν επικαιροποιηθεί; Υπάρχουν στο Υπουργείο Εσωτερικών;  

Ο βρεφονηπιακός σταθμός στην Κυψέλη, 320.000€, υπάρχει σύμβαση, από ότι 
πληροφορήθηκα ο «ΘΗΣΕΑΣ» έχει παραταθεί για άλλα δυο χρόνια μέχρι 31/12/2014 
οπότε το έργο αυτό μπορεί να γίνει. Να μην έχουμε διάλυση σύμβασης, ασχοληθείτε λίγο, 
ενδιαφερθείτε.  

Βέβαια έχω και την αντιπλημμυρική μελέτη του Τριποτάμου, για τέταρτη χρονιά 
γραμμένη και αυτή και μέχρι σήμερα δεν έχουμε κανένα αποτέλεσμα, αν προκύψει φέτος 
να γίνει τίποτα. 
  Γιαννουλάκης: Μια ερώτησή μου αφορά το κολυμβητήριο, αυτό το έργο 
μεταφέρεται από τεχνικό πρόγραμμα σε τεχνικό πρόγραμμα.  Υφίσταται ή έχει 
απενταχθεί;  

Το δεύτερο ερώτημά μου είναι προς τον κύριο Δαούλα, από το ύψος που 
προβλέπεται για τον προϋπολογισμό για τα έργα. Σε τι ποσό ανέρχεται; Ποια είναι τα 
ποσά τα οποία υπάρχει δέσμευση ότι θα τα πάρουμε σίγουρα και ποια  είναι τα ποσά που 
υποθέτουμε ότι θα πάρουμε;   



Σταυροπούλου: Στο τεχνικό πρόγραμμα στον αριθμό 112, γράφεται η τοποθέτηση 
δυο προκατασκευασμένων αιθουσών στο 4ο δημοτικό σχολείο Βέροιας. Έχουμε μια 
απόφαση της δημοτικής επιτροπής παιδείας με ημερομηνία 27 Νοεμβρίου του 2012, που 
έχουμε πάρει μια ομόφωνη απόφαση για την τοποθέτηση αυτών των λειόμενων 
αιθουσών, τη μια στο δημοτικό Σχολείο Διαβατού και την άλλη στο Δημοτικό Σχολείο 
Κουλούρας, ώστε να μεταφερθεί το τμήμα των νηπίων που στεγάζεται αυτή τη στιγμή 
στο κοινοτικό κατάστημα της Κουλούρας δίπλα στο λεβητοστάσιο. Ίσως η υπηρεσία δεν 
κοινοποίησε στη Διεύθυνση προγραμματισμού ή στην τεχνική υπηρεσία την απόφαση, 
για αυτό πιστεύω ότι έγινε αυτή η αλλαγή και πρέπει να γίνει κάποια διόρθωση. 

Πρόεδρος: δεν είναι ερώτηση αυτή  
Σταυροπούλου: ούτε τοποθέτηση είναι απλώς μια επισήμανση ότι πρέπει να γίνει 

κάποια αλλαγή.  
Δήμαρχος: μπορώ να απαντήσω στο τελευταίο που έθεσε η κυρία Σταυροπούλου, 

δεν πρόλαβε εξ αρχής να πει η κα Γεωργιάδου, ότι πράγματι έτσι είναι, δεν πρόλαβε να 
έρθει η απόφαση της επιτροπής παιδείας στην τεχνική υπηρεσία και για αυτό αναγράφηκε 
κατά λάθος το 4ο, ενώ ουσιαστικά πρόκειται οι δυο αίθουσες να πάνε Κουλούρα και 
Διαβατό. Στα υπόλοιπα να απαντήσουν και αν υπάρχει κάτι που μπορώ να συμπληρώσω 
θα το κάνω. 

Δαούλας: Να απαντήσω εγώ σε δυο ερωτήσεις του κ.Νεστορόπουλου και σε μια 
του κ.Γιαννουλάκη και θα ακολουθήσει η κα Γεωργιάδου.  

Στο 6721002, στην εισφορά υπέρ συνδέσμου Αλεξάνδρειας, φέτος έχουμε βάλει 
78,300€. Τόσα ήταν και πέρσι. Μέχρι και το 2011 αυτό το ποσό παρακρατούνταν από 
τους ΚΑΠ και  δεν αποδίδονταν, μέσα στο 2012 δεν παρακρατείται κανένα ποσό, ξέρω 
ότι πάρθηκε απόφαση για μείωση αυτού του ποσού, δυστυχώς δεν έχουμε την απόφαση 
του συνδέσμου που να αποδέχεται την απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου και δεν 
ξέρουμε ακριβώς τι ποσό να αποδώσουμε. Στον 8122 κύριε Νεστορόπουλε, είναι οι 
υποχρεώσεις παρελθόντων ετών που αφορούν τις επενδύσεις. Είναι όλες οι υποχρεώσεις 
που θα πληρώσουμε. Μέσα από αυτό το ποσό το οποίο αποτυπώνεται στον 
προϋπολογισμό θα έρθει η πίστωση των ληξιπρόθεσμων, θα αφαιρέσουμε ποσά από αυτό 
τον κωδικό και θα δημιουργήσουμε έναν άλλο κωδικό για να μπορέσουμε να 
εξοφλήσουμε ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις.  

Κε Γιαννουλάκη, τα ποσά που αποτυπώνονται στον προϋπολογισμό για το τεχνικό 
πρόγραμμα, εφόσον έχουμε αποφάσεις ένταξης, εντάσσονται οι πιστώσεις στον 
προϋπολογισμό, από εκεί και πέρα από τη στιγμή που θα ξεκινήσει η εκτέλεση κάποιου 
έργου, τότε δεσμεύεται η πίστωση. Λοιπόν  εάν δεν ξεκινήσουμε δεν θα το δεσμεύσουμε. 

Γεωργιάδου: Στον προϋπολογισμό αυτό έχουμε κάποια έργα τα οποία φαίνεται ότι 
είναι στη ΔΕΥΑΒ αλλά είναι συνεχιζόμενα από την προ Καλλικράτη εποχή δηλαδή είναι 
έργα από την παλιά ΤΥΔΚ τα οποία  δεν έχουν κλείσει ακόμα. Όπως βλέπετε και τα ποσά 
δεν είναι πάρα πολύ μεγάλα, είναι κάποιες αναθεωρήσεις, κάποιοι τελευταίοι 
λογαριασμοί εν πάση περιπτώσει είναι αυτά.  

Σε ότι αφορά τη σύνδεση του αντλιοστασίου με τη ΔΕΗ και τη σύνδεση των 
πηγών με το αντλιοστάσιο Σάντας, αυτά τα δύο έργα είναι έργα τα οποία δούλεψε μέσα 
από τον «ΘΗΣΕΑ» ο Δήμος Βέροιας και για να τα παραδώσουμε στη ΔΕΥΑΒ πρέπει να 
τα ολοκληρώσουμε. Αυτά είναι τα υπόλοιπα χρήματα που χρειάζονται για ολοκλήρωση 
και τα παραδίδουμε για λειτουργία στη ΔΕΥΑΒ, κλείνει δηλαδή το πακέτο. Μακάρι να 
μπορούσαμε να τα είχαμε δώσει. Δεν έχουμε κάποια έργα στη ΔΕΥΑΒ αυτόνομα για να 
μπορούμε να τα δώσουμε να μας τα κάνουν.  

Η διαμόρφωση στο Ο.Τ. 316 είναι κάτι που το είχαμε ξεκινήσει από πέρσι όπως 
ξέρετε, πέρσι συμπωματικά έτυχε να βρεθώ πάλι στην  συνεδρίαση του Δημοτικού 
Συμβουλίου, είχε εξηγήσει τότε ο κ.Μωϋσιάδης, ο πρώην Αντιδήμαρχος Πολιτικής 
Προστασίας, ότι ο χώρος αυτός θα διαμορφωθεί για να μπορεί σε περιπτώσεις έκτακτης 
ανάγκης να συγκεντρώνεται το πλήθος, σε περιπτώσεις σεισμών ή οτιδήποτε άλλο.  



Η νομιμοποίηση του ξενοδοχείου «Ξενία». Όπως ξέρετε στο Σέλι, ο Δήμος 
Βέροιας διαθέτει ένα κτήριο, το παλιό ξενοδοχείο «Ξενία», στο οποίο οι εκάστοτε 
ενοικιαστές έχουνε κάνει διάφορες αυθαίρετες επεκτάσεις μέρος των οποίων πρέπει να 
κατεδαφιστεί και ένα πολύ μεγάλο μέρος πρέπει να νομιμοποιηθεί. Για να νομιμοποιηθεί 
χρειάζεται κάποια διαδικασία να γίνει και αυτά εδώ είναι όλα τα οποία πιθανόν να έχει να 
πληρώσει ο Δήμος. Στις κερκίδες του Αγίου Γεωργίου, πέρσι πράγματι σας είπα ότι 
βρισκόμαστε σε διαδικασία έκδοσης της οικοδομικής άδειας, φέτος έχουμε την τύχη να 
σας ανακοινώσουμε  ότι έχει εκδοθεί η οικοδομική άδεια, έχει γίνει μια προεκτίμηση του 
κόστους των κερκίδων, η τάξη μεγέθους είναι των 600.000€, θα δείτε μέσα στο 
παράρτημα του ετησίου προγράμματος δράσης ότι έχουμε περιλάβει και ένα τέτοιο έργο, 
κατασκευή μεταλλικών κερκίδων και τα λοιπά για το γήπεδο του Αγίου Γεωργίου, είναι 
στο παράρτημα του ετησίου προγράμματος δράσης διότι αυτές οι 60.000€ δεν φτάνουν 
για τίποτε από αυτά που πρέπει να κάνουμε και έτσι εντάξαμε και ένα άλλο κομμάτι, 
καταλαβαίνετε τώρα, είναι έργο ΕΣΠΑ και πρέπει να συγκεντρώσουμε πολλά άλλα 
πράγματα, για να το υποβάλλουμε εφόσον ανοίξει η πρόταση, γιατί με τις 60.000€ δεν 
πρόκειται να κάνουμε τίποτε.  

Η αντικατάσταση των αμιαντοσωλήνων Πατρίδας που επίσης είναι ένα έργο 
ενταγμένο από παλιά δεν προχώρησε γιατί πρέπει να μας κάνει μια μελέτη η ΔΕΥΑΒ και 
από  τελευταία επαφή που είχα με την τεχνική υπηρεσία, αυτό ακόμα δεν έχει γίνει, δεν 
έχει ολοκληρωθεί ούτως ώστε να  προχωρήσουμε σε δημοπράτηση του έργου.  

Σε ότι αφορά το Δάσκιο, τα 500.000€, όταν πήραμε τηλέφωνο για να 
συζητήσουμε με το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης τι μέλλει γενέσθαι μετά τη διάλυση 
της σύμβασης διαπιστώσαμε ότι δεν μας έχουν πάρει τα χρήματα. Τα χρήματα υπάρχουν 
ακόμη, ωστόσο, όπως ίσως είχατε ενημερωθεί, όταν παίρνατε την απόφαση για τη 
διάλυση της σύμβασης, το πρόβλημα με τον δασικό δρόμο που οδηγεί στο συγκεκριμένο 
σημείο όπου πρόκειται να γίνει ο ταμιευτήρας δεν έχει λυθεί. Καταβάλλονται 
προσπάθειες  να λυθεί το ζήτημα ούτως ώστε να μπορέσουμε να προχωρήσουμε σε 
συμβασιοποίηση με τον επόμενο ανάδοχο του έργου. Οι επιμετρήσεις του Σελίου, πέρσι 
όντως έτσι ήτανε, είχανε μπει με 70.000€ στον προϋπολογισμό, διότι πέραν των 
επιμετρήσεων, απαιτούσε η τεχνική υπηρεσία να έχει στα χέρια της και μια μελέτη 
ολοκλήρωσης του έργου, ούτως ώστε εάν ανοίξει κάποιο πρόγραμμα αποπεράτωσης 
τέτοιων δρόμων, μπορούμε να το εντάξουμε εκεί πέρα.  

Όμως επειδή ήταν πάρα πολύ πιεστικές οι διαδικασίες σε ότι αφορά την 
εκκαθάριση της εργολαβίας και επειδή η αντίστοιχη περσινή, εάν προκηρύσσονταν ως 
είχε θα καθυστερούσε, φέτος περιοριστήκαμε στο να εντάξουμε το έργο των 
επιμετρήσεων αποκλειστικά, που οπωσδήποτε είχε και πιο συρρικνωμένο οικονομικό 
αντικείμενο και για αυτό κατέβηκε στις 23.000€, όπως προέκυψε δηλαδή από την 
προεκτίμηση της αμοιβής η δαπάνη.  

Τα 290.000€ που έχουμε για τους ROM, ξέρετε καταρχήν ο τίτλος είναι 
εγκατάσταση των ROM στην περιοχή Κωστοχωρίτικα. Εκεί ο Δήμος δέχεται μια πολύ 
μεγάλη έκταση για την οποία όμως δεν μπορέσαμε να πάρουμε πράξη αποχαρακτηρισμού 
από το δασαρχείο, θεωρείται δασική και το επόμενο βήμα μας είναι να βρούμε την 
έκταση και μετά σε συνεννόηση με το Υπουργείο το οποίο εξακολουθεί να  διατηρεί την 
χρηματοδότηση η οποία σε βάθος χρόνου είναι 1.000.000€, να αλλάξει τον τίτλο του 
έργου και αντί για να γίνει: έργα υποδοχής στην περιοχή Κωστοχωρίτικα και τα λοιπά για 
τους ROM, θα γίνει:  έργα στο Δήμο Αποστόλου Παύλου, ή στην Κουλούρα όπου θα 
βρεθεί ο χώρος για να τους εγκαταστήσουμε.  

Για το βρεφονηπιακό σταθμό στην Κυψέλη, ήδη βρισκόμαστε στο κλείσιμο της 
ανταλλαγής των οικοπεδικών εκτάσεων, οπότε αφού τελειώσει και αυτή η διαδικασία θα 
μπορεί να  συνεχίσει η εργολαβία η οποία βρίσκεται σε διακοπή.  



Στην αντιπλημμυρική μελέτη Τριποτάμου, όπως ξέρετε έχει γίνει μια φορά ο 
διαγωνισμός αλλά δεν τελεσφόρησε η υπογραφή της σύμβασης εξαιτίας των ενστάσεων 
που τελικά σε βάθος χρόνου είχαν γίνει αποδεκτές.  

Κε Γιαννουλάκη, το κολυμβητήριο και για εμάς αποτελεί μια πληγή, ήδη ενώ 
είχανε κατατεθεί από το 2009 της τάξης των 300.000€ περίπου λογαριασμοί στην Γενική 
Γραμματεία, εκταμιεύθηκε κάποιο ποσό το 2011, οπότε καταλαβαίνετε ότι είμαστε σε 
διακοπή της σύμβασης. Το ξέρετε καλά από τις τότε ενημερώσεις, θα σας γίνει νομίζω 
και άλλη μια ενημέρωση στο Δημοτικό Συμβούλιο, εάν υπήρχε ομαλή ροή των 
πιστώσεων το έργο θα ήτανε διεκπεραιωμένο. Αυτή τη στιγμή είμαστε σε διακοπή 
εργασιών λόγω του γεγονότος ότι δεν έχει πληρωθεί ο ανάδοχος και βέβαια δεν ξέρουμε 
τι προβλήματα θα αντιμετωπίσουμε. Δεν ξέρουμε εμείς σαν υπηρεσία αν έχει πρόθεση η 
Γενική Γραμματεία να συνεχίσει να το χρηματοδοτεί, το βέβαιο είναι ότι δεν μας έχουν 
δώσει κάποιο χαρτί που να λέει ότι παύεται η χρηματοδότηση.  

Δάσκαλος: Αυτό για την Πατρίδα που είπε κα Μαρούλα,  ζητήθηκε όντως 
εγγράφως αν μπορούμε να έχουμε έργο 30.000€ για την αντικατάσταση του δικτύου 
ύδρευσης στην Πατρίδα. Εμείς είχαμε μια ενιαία μελέτη την οποία την υποβάλλαμε και 
περιμένουμε από μέρα σε μέρα την έγκριση της. Ζήτησα αν μπορούν να τα στείλουν στη 
ΔΕΥΑΒ ή αν μπορούν να χρησιμοποιηθούν σε άλλο χωριό. Εμείς προτείναμε και από 
μέρα σε μέρα περιμένουμε την ένταξη του δικτύου ύδρευσης Πατρίδας ύψους 
1.200.000€. Είχαμε τις παρατηρήσεις, τις διορθώσαμε και τις στείλαμε.  

Δήμαρχος: για την αποφυγή παρεξηγήσεων, συζητήσεων και ερμηνειών και 
παρερμηνειών, επειδή ατυχώς η κα Γεωργιάδου λέει παράδειγμα ανέφερα  και ξέρετε τι 
γίνεται, αρχίζει μετά ένας κύκλος συζητήσεων χωρίς να υφίσταται αντικείμενο, δεν έχει 
αποφασιστεί ούτε έχει τελειώσει η συζήτηση στη διαβούλευση για το μέρος της 
μετεγκατάστασης των ROM. Μην παρερμηνευθούν πράγματα επειδή ανέφερε περιοχές 
και λοιπά. Ξέρετε πολύ καλά ότι έγινε μια έρευνα σε πολλές περιοχές και της Βέροιας και 
της Μακεδονίδος   και της Βεργίνας και του Αποστόλου Παύλου και της Δοβρά, δηλαδή 
σε όλο το μήκος και το πλάτος του Δήμου. Υπάρχουνε κάποιες εκτάσεις, από εκεί και 
πέρα δεν έχει αποφασιστεί τίποτε, ούτε έχουν εκδηλωθεί θέσεις, προτιμήσεις για αυτό το 
θέμα. Να μην υπάρχουν παρερμηνείες και να μην ξεκινήσουν συζητήσεις εκ του μη 
όντως.  

Νεστορόπουλος: αν μπορούσε να μας απαντήσει ο κύριος Δάσκαλος που είναι 
μέλος του συνδέσμου ύδρευσης  με τα 78.000€ τι πρόκειται να κάνει. 

Δάσκαλος: τα 78.000 αν δεν κάνω λάθος είναι η συμμετοχή του Δήμου Βέροιας 
στο  σύνδεσμο ύδρευσης, προϋπολογισμός δεν έχει ψηφιστεί ακόμα. Μήπως πρέπει να 
απαντήσει ο κύριος Αγγελίνας ο οποίος είναι και αντιπρόεδρος; 

Αγγελίνας:   Δεν έγινε απολογισμός για το 2012, τώρα όσον αφορά αυτό που 
ρώτησες, τι έργα έγιναν, το 2012 όπως είπε και ο διευθυντής, δεν δόθηκαν λεφτά στο 
σύνδεσμο για τον λόγο ότι είχε αποφασιστεί να μειωθεί το ποσοστό συμμετοχής του 
Δήμου Βέροιας. Πάντως ούτε ο Πρόεδρος του συνδέσμου ύδρευσης, ούτε κανένα από τα 
μέλη του διοικητικού συμβουλίου γνώριζε ότι χρειάζεται να πάρουμε απόφαση για να 
παρακρατηθούν τα λεφτά επειδή έγινε μείωση. Αυτό το άκουσα τώρα από το διευθυντή. 
Επομένως δεν παρακρατήθηκαν τα λεφτά και  δεν έγιναν και έργα. 

Τσαβδαρίδης: Αν υπάρχει έργο  που να τελείωσε, που να έγινε, που ξεκίνησε να 
γίνεται είτε πέρσι είτε φέτος και να ολοκληρώθηκε την προηγούμενη χρονιά, αν υπάρχει, 
ποια έργα είναι αυτά που έχουνε ολοκληρωθεί; Όχι αυτά που γίνονται, αλλά αυτά που 
ξεκίνησαν  πέρσι, το 2012 και τελείωσαν.  

Γεωργιάδου: Δεν έχω μπροστά μου το περσινό τεχνικό πρόγραμμα, να σας δείξω 
από τα έργα εκείνα. Όσα δεν είναι συνεχιζόμενα φέτος όλα έχουνε τελειώσει. Να σας πω 
ένα του ΕΣΠΑ, ότι είχε σχέση με το πράσινο ταμείο ολοκληρώθηκε. Πέρσι ξέρετε ότι 
κάναμε κάποιες τροποποιήσεις στο ετήσιο πρόγραμμα δράσης που αφορούσε 
χρηματοδοτήσεις έργων από το  Πράσινο Ταμείο, δηλαδή πήραμε έναν όχι 



ευκαταφρόνητο εξοπλισμό για τις παιδικές χαρές, είχαμε δυο αυτοκίνητα, δυο 
απορριματοφόρα από τα οποία το ένα προορίζεται για την ανακύκλωση. 

Τσαβδαρίδης: Για έργα λέω, για μια κατασκευή, όχι για προμήθεια 
απορριμματοφόρου ή τεχνικό εξοπλισμό  

Γεωργιάδου: Εγώ μιλάω σαν επενδύσεις γενικά, εσείς εξειδικεύετε σε έργα.  
Τσαβδαρίδης: ένας δρόμος, μια πλατεία, μια παιδική χαρά, κάτι. 
Γεωργιάδου: Αυτά  που σας έλεγα έχουν σχέση με τις παιδικές χαρές. Εν πάση 

περιπτώσει, ότι είχε γίνει πέρσι με τα πενιχρά μέσα που αφορούσε ΣΑΤΑ και έσοδα 
Δήμου, ξέρετε, μπορούμε να συγκρίνουμε τα δυο τεχνικά προγράμματα. Τώρα δεν 
θυμάμαι να σας πω απ έξω κάποια έργα, απευθύνεστε τώρα στη διεύθυνση 
προγραμματισμού, δεν μπορώ να ξέρω εγώ ακριβώς ποιο έργο μπορεί να έχει γίνει.    

Πρόεδρος: κε Τσαβδαρίδη δεν μπορεί να σας απαντήσει, σας απάντησε ήδη, οι 
υπόλοιποι αν έχουν κάτι να απαντήσουν, ο αντιδήμαρχος τεχνικών και η Δήμαρχος έχουν 
το λόγο.  

Λαζαρίδης: Τελείωσαν έργα με τις 100.000€ που έχουν να κάνουν με τις 
συντηρήσεις σχολείων. Αυτό είναι όσο και να σας ακούγεται το ποσό μεγάλο, έργα που 
έχουν να κάνουν με αλλαγές λεβητοστασίων με αλλαγές κουφωμάτων, έγινε ο δρόμος 
στην Πλουτάρχου που οδηγεί στο 3ο 4ο, έγινε η επέκταση της σκηνής στο θέατρο Άλσους 
και αν τα βάλω κάτω είναι πάρα πολλά, έργα που γίνανε μέσα σε ένα χρόνο γιατί τα 
μεγάλα διαρκούν πάνω από 12 μήνες όπως ξέρετε. Μπορώ να σας φέρω και λίστα 
σχετική κύριε Τσαβδαρίδη.  

Δήμαρχος:  Κάποιοι γέμισαν την Ελλάδα μνήματα και θλίψη, δεν είμαστε 
τουλάχιστον εμείς που είμαστε σ’ αυτή την αίθουσα. Τώρα εάν εμείς μέσα από αυτά τα 
μνήματα και μέσα από αυτή τη θλίψη καταφέραμε να επεκτείνουμε τις κοινωνικές δομές 
που δεν είναι ντουβάρια, δεν είναι κτίσματα αλλά είναι αυτές οι δομές όπου ακουμπάει ο 
ανθρώπινος πόνος και η ανθρώπινη ψυχή που αυτή τη στιγμή ταλαιπωρείται σε όλη την 
Ελλάδα και φυσικά και στη Βέροια. το εάν καταφέραμε εμείς να βάλουμε τις βάσεις για 
μια αναπτυξιακή πορεία, αυτό είναι μια άλλη υπόθεση. Τα ντουβάρια ενδεχόμενα να τα 
πάρετε σε λίστα κύριε Τσαβδαρίδη, να σας δώσουμε και τι ντουβάρια γίνανε και πόσα 
λεβητοστάσια και πόσα έργα για την ασφάλεια των πολιτών. Αλλά επειδή είστε στην 
κεντρική πολιτική σκηνή, παρακαλώ ιδιαίτερα όταν έρχεστε και καλά κάνετε και 
βρίσκεστε εδώ, είστε εξαιρετικός συνάδελφος, σε αυτή την αίθουσα,  να θυμάστε όλες τις 
πράξεις νομοθετικού περιεχομένου που περάσανε, να θυμάστε τα σχετικά με το 
παρατηρητήριο, να θυμάστε το 60% των περικοπών στην αυτοδιοίκηση και να θυμάστε 
εν πάση περιπτώσει σε τι δυσμενή θέση περιήλθε η αυτοδιοίκηση με τις πολιτικές που 
ισχύουν. Δεν λέω ότι φταίτε εσείς προσωπικά αλλά βρίσκεστε στην κεντρική πολιτική 
σκηνή, εδώ λοιπόν εμείς τρώμε το ξύλο. Εδώ είναι ο πρώτος κυματοθραύστης όπως 
συνηθίζω να λέω. Εδώ έρχεται όλο το πρόβλημα. Κατανοήστε και αφήστε την υψηλού 
επιπέδου κριτική. Τα έργα να σας τα δώσει και αριθμημένα ο Αντιδήμαρχος Τεχνικών ότι 
ώρα θέλετε.  Επίσης να πάρετε και τα έργα της ΔΕΥΑΒ, να πάρετε και ότι άλλο έχει γίνει 
από νομικά πρόσωπα και δημοτικές επιχειρήσεις. Σήμερα όμως αυτή είναι η απάντησή 
μου.  

Πρόεδρος: Δήμαρχε θα μου επιτρέψετε να κάνω μια παρατήρηση, ότι ο καθένας  
επιτρέπεται να κάνει ή υψηλού ή χαμηλού επιπέδου κριτική ή εν πάση περιπτώσει όποια 
κριτική νομίζει. Αυτή η αίθουσα αυτό το ρόλο παίζει.  

Σοφρόνωφ: στο άρθρο 4 του κανονισμού λειτουργίας, στη σελίδα 11, έχει μια 
παράγραφο, αυτό που είπατε για τις ειδικές συνεδριάσεις στους ειδικούς αγορητές. Τι 
χρόνος δίνεται κύριε Πρόεδρε;  

Πρόεδρος: 6 λεπτά. 
Σοφρόνωφ: γιατί Πρόεδρε;  
Πρόεδρος: γιατί μόνο στους ειδικούς εισηγητές έχει 15 λεπτά, στους ειδικούς 

αγορητές έχει 6 λεπτά. 



Σοφρόνωφ: διαβάστε λίγο εδώ: ο χρόνος των υπολοίπων ομιλητών παραμένει στα 
6 λεπτά για τους επικεφαλείς των παρατάξεων όταν δεν έχουν οριστεί οι ίδιοι ειδικοί 
αγορητές.  

Πρόεδρος: κα Σοφρόνωφ, καμία αντίρρηση δεν έχω, να έχετε την άνεση του 
χρόνου σαν επικεφαλής των παρατάξεων να αναπτύξετε τις απόψεις σας. Θέλουμε ο 
δημοκρατικός διάλογος να είναι ουσιώδης. Για να υπάρχει λοιπόν αυτή η ουσία, ασφαλώς 
και οι επικεφαλής των παρατάξεων θα έχετε αυτή την άνεση να μιλήσετε.  

Αγγέλογλου: μια σύντομη ερώτηση θέλω να κάνω, θα ‘θελα να ξέρω πόσες και 
ποιες είναι οι ανεκτέλεστες αποφάσεις. 

Πρόεδρος: Είστε εκτός θέματος, δεν είναι του παρόντος να κουβεντιάζουμε ποιες 
είναι ανεκτέλεστες αποφάσεις. Είναι ειδική συνεδρίαση, συζητάμε δυο θέματα και είστε 
εκτός θέματος. Δεν είναι εντός του θέματος αυτό. Μπορείτε, στα προ ημερησίας 
διάταξης, στην επόμενη συνεδρίαση να το θέσετε, τώρα όχι.  

Τσαβδαρίδης: Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ερχόμαστε να 
συζητήσουμε προϋπολογισμό για την τρίτη στη σειρά χρονιά αυτής της θητείας της 
Δημάρχου, του Δημοτικού Συμβουλίου, δυστυχώς όμως και αυτή η συζήτηση όπως και η 
προηγούμενη του προηγούμενου έτους και του πιο προηγούμενου, δείχνουν ότι 
παραμένουμε στο ίδιο έργο θεατές.  

Μια δημαρχιακή θητεία η οποία στα τρία χρόνια δεν πήγε το Δήμο ούτε ένα βήμα 
πιο μπροστά, και που όλα αυτά τα τρία χρόνια φτάνουμε να συζητάμε για 
προϋπολογισμούς οι οποίοι είναι απολύτως μη ρεαλιστικoί, ανέφικτοι, ανεφάρμοστοι, με 
γράμματα στον Άγιο Βασίλη και στο Θεό και κάθε χρόνο τα ίδια και τα ίδια και παρά την 
κριτική που ασκούμε, δεν φαίνεται να ιδρώνει το αυτί κανενός, ούτε της Δημάρχου, ούτε 
των υπεύθυνων αντιδημάρχων, ούτε αν θέλετε και των Δημοτικών Συμβούλων που 
στηρίζουν με την παρουσία τους τη συγκεκριμένη Δήμαρχο.  

73.000.000€ προϋπολογισμός πέρσι, ενταλματοποίηση   39.000.000€ ποσοστό 
54% . Όταν λοιπόν πέρσι φωνάζαμε και λέγαμε ότι αυτά που μας φέρνετε να ψηφίσουμε 
είναι απολύτως ανεφάρμοστα, τότε εσείς με εξαίρεση κάποιους που πράγματι πήρανε το 
μήνυμα και δεν θέλανε να είναι ασυνεπείς με αυτά που λέγανε και με αυτά που κάνανε, 
όπως ο κύριος Μιχαηλίδης να θυμηθώ που λέει: εντάξει κύριε Τσαβδαρίδη, τι 
στεναχωριέστε; Όλοι οι προϋπολογισμοί είναι το ίδιο. Το ξέρουμε λέει από πριν ότι αυτά 
που καλούμαστε να ψηφίσουμε αποκλείεται να εφαρμοστούν και πάρα ταύτα επειδή αυτό 
που μας ενδιαφέρει και που σας ενδιαφέρει Δήμαρχε είναι το φαίνεσθαι, δεν είναι το τι 
πράτετε, θέλετε να δείχνετε. Και πάμε σε πομπώδεις εκφράσεις, γεμίζουμε σελίδες, 
βάζουμε έργα, που ούτε χρηματοδοτήσεις εγκεκριμένες έχουνε, ούτε  εξασφάλιση ότι 
μπορούνε ποτέ να γίνουνε και ανακυκλωνόμαστε σε έργα που θα θέλαμε να φτιάξουμε, 
που είναι ωραίο να τα ακούει αυτός που διαβάζει αποσπασματικά κάποια πράγματα στα 
blogs και στις εφημερίδες, αλλά που ξέρετε πολύ καλά και εκ των προτέρων ότι ποτέ δεν 
πρόκειται να κάνετε;  

Γιατί δεν γίνεστε επιτέλους ρεαλιστές; Γιατί δεν βγαίνετε στον κόσμο να 
ενημερώσετε ότι εμείς, επειδή η χώρα γέμισε μνήματα όπως είπατε εσείς, αλλά δεν είπατε 
ποιοι ήτανε αυτοί που φτιάξανε τα μνήματα, αν ήτανε το κόμμα το πολιτικό το οποίο σας 
στήριξε για να κερδίσετε τις εκλογές και το 2010 και το 2006, αν ήτανε αυτοί οι 
άνθρωποι που οδηγήσανε τη χώρα στην καταστροφή και στο ΔΝΤ. Οι δικοί σας 
άνθρωποι. Γιατί δεν λέτε λοιπόν ότι  επειδή γέμισε η χώρα μνήματα, εμείς δεν μπορούμε 
να κάνουμε κάτι. Επιτέλους να είμαστε ειλικρινείς. Λέμε στον Βεροιώτικο κόσμο και λαό 
ότι  εμείς δεν θα κάνουμε τίποτα, εμείς το μόνο που μπορούμε να κάνουμε, είναι αν 
βρούμε από κάπου χρηματοδότηση, μάλλον όχι να βρούμε, γιατί δεν είστε ικανοί ούτε να 
βρείτε χρηματοδότηση, αν από κάπου έρθουνε χρήματα, τότε ναι ενδεχομένως να 
μπορέσουμε να τα εκμεταλλευτούμε, διαφορετικά από μόνοι μας δεν πρόκειται ποτά να 
κάνουμε τίποτα.  



Πάρτε το χαμπάρι και καταλάβετέ το. Ούτε έργα καθημερινότητας μπορούμε να 
κάνουμε, πόσο μάλλον που βάλατε λέει τις βάσεις για ανάπτυξη. Δεν μας λέτε ποιες είναι 
οι βάσεις και σε τι ανάπτυξη θα οδηγήσουν αυτές οι βάσεις; Τι ανάπτυξη ακριβώς θα 
βιώσει εδώ ο Δήμος Βέροιας για να έχουμε και καλό ερώτημα για να μπορούμε να 
αισθανθούμε από σήμερα περισσότερο αισιόδοξοι; Δεν έχετε βάλει καμία βάση. Είπα εγώ 
σήμερα, πείτε μας τι έργο κάνατε. Για να σας αποδείξω, ένα έργο είπα εγώ να μου πείτε, 
δεν είπα πολλά και λέτε: πολύ ευχαρίστως, αυτό που λέτε πάντα, την μπάλα στην εξέδρα, 
πολύ ευχαρίστως θα σας φέρουμε εμείς τι έργα θα φτιάξουμε και να σας δώσουμε ή να 
πάρουμε το τεχνικό πρόγραμμα το προηγούμενο και το επόμενο και να δούμε ότι δεν 
συμπεριλαμβάνεται στο επόμενο, σημαίνει ότι φτιάχτηκε. Άλλο λάθος αυτό και 
ανακρίβεια, αλλά εν πάση περιπτώσει, σήμερα κε Λαζαρίδη, η κουβέντα είναι για τον 
προϋπολογισμό και για το τεχνικό πρόγραμμα. Εάν θέλατε να μας πείτε, έπρεπε να 
ήσασταν σήμερα προετοιμασμένοι. Πότε θα το κάνετε, σε άλλη συνεδρίαση;  Η 
συνεδρίαση είναι για αυτό το σκοπό, είχατε την υποχρέωση  να φτιάξετε μια λίστα με όλα 
αυτά και να είστε προετοιμασμένοι για κάθε πιθανή ερώτηση η οποία μπορεί να τίθετο. 

Δήμαρχος: Είναι εκτός θέματος. 
Πρόεδρος: Αναπτύσσει τη άποψή του για το τεχνικό πρόγραμμα, δεν είναι εκτός 

θέματος. 
Τσαβδαρίδης: Θα έπρεπε λοιπόν σήμερα να ήσαστε προετοιμασμένοι και ξέρετε 

γιατί δεν είστε προετοιμασμένοι; Όχι γιατί δεν προετοιμαστήκατε ή δεν πιστέψατε ή 
μάλλον δεν υποψιαστήκατε ότι μπορεί να γίνει μια τέτοια ερώτηση, είναι γιατί δεν έγινε 
κανένα απολύτως έργο, αλλά πώς να πεις εδώ σε μια αίθουσα και να ακούσει ο κόσμος 
ότι δεν έγινε κανένα απολύτως έργο; Κανένα απολύτως έργο, έστω και ένα, διότι δεν 
μπορούμε να λέμε ότι ήταν έργο η συντήρηση σχολείων. Αυτό είναι; Η συντήρηση 
σχολείων; Βάψαμε πέντε τοίχους εκεί και ήταν έργο αυτό; Που έπρεπε να κάνει η 
δημοτική αρχή και έχει να εκφέρεται για αυτό; Ή οι προσθήκες λεβητοστασίων; Ή ο 
δρόμος στην Πλουτάρχου; Που τελείωσε ο δρόμος στην Πλουτάρχου; Καλά, τελείωσε.  

Λοιπόν, Δήμαρχε, ευτυχώς το μαρτύριο για εσάς τελειώνει περίπου σε ένα χρόνο. 
Είναι βέβαιο και γιατί αυτά τα τέσσερα χρόνια δεν κάνατε απολύτως τίποτα και γιατί δεν 
πρόκειται και τα επόμενα που θα ακολουθήσουν μέχρι το τέλος της θητείας σας να 
κάνετε  απολύτως τίποτα. Ευτυχώς τελειώνει αυτή η κατάσταση για εσάς και να ξέρετε 
ότι ο κόσμος από εσάς άλλα  έργα περίμενε να τελειώσετε, μεγαλόπνοα, που μπορούσανε 
να οδηγήσουνε και στη βελτίωση της ποιότητας ζωής των δημοτών και σε ανάπτυξη το 
τόπο, όπως ήτανε ο δρόμος Σέλι – Άνω Σέλι, αναπτυξιακό έργο που όχι μόνο δεν 
τελείωσε, αλλά πάει και στα δικαστήρια.  

Περίμενε από εσάς να τελειώσετε την οδό Πιερίων, επίσης αναπτυξιακό έργο που 
δεν τελείωσε. Περίμενε από εσάς να φτιάξετε ένα parking θα πω εγώ, που χρειάζονται 
περισσότερα, αλλά ένα parking επιτέλους που ήταν αναπτυξιακό έργο, γιατί θα βελτίωνε 
την ποιότητα ζωής των κατοίκων, αλλά εσείς αντ’ αυτού κάνατε το έργο ανάπλασης που 
θα το δούμε  με τις όποιες διαμαρτυρίες των κατοίκων τις δικαιολογημένες. Μιλάνε για 
έλλειψη χώρων στάθμευσης, περίμενε από εσάς να μείνει το Πανεπιστήμιο εδώ και δεν 
έμεινε. Περίμενε να κάνετε εκκλησία στον Προμηθέα για να μπορεί  να εκκλησιάζεται ο 
κόσμος. Περίμενε από εσάς να πάρετε το επενδυτικό δάνειο που το διαφημίσατε αλλά 
βλέπω ότι τελευταία  σταματήσατε να το αναφέρετε. Περίμενε να τελειώσετε τη γέφυρα 
Κούσιου και ο δωρητής όχι μόνο  οι δημότες, και ο δωρητής ο καημένος, που δεν ξέρω 
πόσα χρόνια ακόμη θα περιμένει για να τελειώσει η γέφυρα Κούσιου. Περίμενε να 
αναπτύξετε το νεολιθικό οικισμό Νικομήδειας, που τον είχατε στο προεκλογικό σας 
όραμα για να τονώσουμε το τουριστικό όραμα του τόπου, δεν τελείωσε και δεν έγινε 
απολύτως τίποτα. Να μην πω   πόσα χιλιάδες έργα υποσχεθήκατε αυτά τα οχτώ χρόνια. 

Πρόεδρος: κε Τσαβδαρίδη επί του τεχνικού προγράμματος δεν κάνατε αναφορά, 
κάνετε περισσότερο αναφορά για το τι δεν έγινε αλλά επί του τεχνικού προγράμματος δεν 



κάνατε αναφορά. Δεν θα διαφωνήσω ότι μπορείτε να χρησιμοποιήσετε το χρόνο σας 
όπως θέλετε.  

Δήμαρχος: Πριν την εκκλησία τι είπατε; 
Πρόεδρος: Δήμαρχε έχετε την ευχέρεια να παίρνετε το λόγο όποτε θέλετε, μην 

διακόπτετε. 
Τσαβδαρίδης: το επενδυτικό δάνειο.    
Πρόεδρος: κε Τσαβδαρίδη συνεχίστε παρακαλώ, μπορεί η Δήμαρχος να πάρει το 

λόγο μετά.  
Μωϋσιάδης: Πόση ώρα μιλάει;  
Πρόεδρος: Έχω καταγράψει ήδη τα  δέκα λεπτά. 
Τσαβδαρίδης: Πόσο χρόνο έχω; 
Πρόεδρος: Έχετε δεκαπέντε λεπτά αλλά μπορείτε να κάνετε λίγο σύντομα. Να 

συνοψίσετε  παρακαλώ.  
Τσαβδαρίδης: Εντάξει, αν ενοχλείται και ο κύριος Μωϋιάδης, θα κάνω λιγότερο. 

Δεν πειράζει, δεν υπάρχει πρόβλημα κανένα. Κε Μωϋσιάδη κλείνω. Μπορεί την επόμενη 
φορά η Δήμαρχος να συνεννοηθεί μαζί μου και να μου πει τι θέλει να λέω. Εάν πρόκειται 
να δυσαρεστείται τόσο… 

Πρόεδρος: μην απαντάτε στις παρατηρήσεις άλλων. 
Τσαβδαρίδης: Πως; Αφού προκαλούμαι. Λοιπόν εγώ δεν θα ενοχλήσω 

περισσότερο τον κ.Μωϋσιάδη, εκλεκτό συνάδελφο, ούτε θα μιλήσω περισσότερο.  
Θέλω να πω με δυο κουβέντες το εξής: Δήμαρχε, εάν τα πράγματα είναι δύσκολα 

όπως λέτε και όπως πραγματικά είναι, κρατήστε και μικρό καλάθι σε σχέση με αυτά που 
υπόσχεστε στον προϋπολογισμό και στο τεχνικό σας πρόγραμμα.  

Εάν όμως εσείς εξακολουθείτε, όπως εξακολουθείτε να έχετε μεγαλόπνοα σχέδια 
τα οποία αποτυπώνετε και μάλιστα στο χαρτί, θα είστε έτοιμη να ακούσετε δυστυχώς τη 
δυσάρεστη για εσάς κριτική όταν αυτά τα πράγματα δεν καταφέρατε να τα υλοποιήσετε. 
Γιατί  δεν θα φταίνε μόνο οι άλλοι, θα φταίτε πρώτα και κυρίως εσείς που παρά τις 
δυσκολίες που είναι γνωστές εκ των προτέρων, θέλοντας να φανείτε αρεστή για 
πολλαπλάσια φορά, εξακολουθείτε να αναφέρετε πράγματα που ξέρετε ότι δεν γίνονται.  

Όταν λοιπόν δεν γίνονται θα έχετε την κριτική και θα απαντάτε στην κριτική και 
όχι άλλα λόγια να αγαπιόμαστε, όταν τα σχεδιάζουμε και τα προτείνουμε, είναι εντάξει 
και ωραία και μπορούμε, αλλά όταν τελικά δεν καταφέρουμε να τα υλοποιήσουμε, τότε 
φταίει το μνημόνιο, φταίει η έλλειψη πόρων από την τοπική αυτοδιοίκηση, φταίνε αυτοί 
που φτιάξανε μνήματα στην ελληνική κοινωνία.  

Σοφρόνωφ: Καταρχήν αγαπητοί συνάδελφοι καλή θητεία στους καινούριους 
Αντιδημάρχους και σε όσους βεβαίως συνεχίζουν από αυτές τις θέσεις και καλή θητεία 
και στον Πρόεδρο της Δ.Κ. Βέροιας.  

Για τον προϋπολογισμό, θεωρώ ότι εδώ μέσα  όσοι βρισκόμαστε είμαστε 
νοήμονες άνθρωποι και όλοι καταλαβαίνουμε κάτω από ποια πολιτική ομπρέλα 
ερχόμαστε σήμερα να συζητήσουμε, να ψηφίσουμε ή να καταψηφίσουμε, έναν 
προϋπολογισμό, ένα ετήσιο πρόγραμμα δράσης.  

Εμείς δεν θα ακολουθήσουμε τη λογική του παραλόγου. Γιατί ακούγονται 
διάφορα πράγματα ένθεν και ένθεν, ρίχνουμε το μπαλάκι ο ένας στον άλλον όταν και οι 
δυο έχουμε ουσιαστικές πολιτικές ευθύνες. Είναι λοιπόν πολιτικό το ζήτημα που 
συζητάμε, είναι τρίτο τέταρτο ως τεχνοκρατικό. Τα νούμερα, οι λογιστικές καταστάσεις 
και οι απαριθμήσεις των έργων, η ιεράρχησή τους, το χρονοδιάγραμμά τους, το τι 
ανάγκες υπηρετούν, εκπορεύονται από την πολιτική που εκφράζει αυτός που τα 
προτείνει, τα εφαρμόζει, τα υλοποιεί, τα οργανώνει και ου το καθεξής.  

Θα ξεκινήσω λοιπόν από πολύ συγκεκριμένα νούμερα που μας παρουσιάσατε. 
Προϋπολογισθέντα 75.000.000€ τα έσοδα, όταν πέρσι βεβαιώθηκαν 49.000.000€ και 
εντάχθηκαν 39.000.000€. Κάντε τις αφαιρέσεις να καταλάβετε. Στα έσοδα για 
επενδύσεις, προϋπολογίζονται 32.000.000€, όταν πέρσι βεβαιώθηκαν 6,5 εκατ.€. 



Ξανακάντε την αφαίρεση. Με δεδομένο λοιπόν ότι τις περικοπές,  τις παραδέχονται όλοι, 
συμπολιτευόμενοι και αντιπολιτευόμενοι, είναι άγριες, με δεδομένο ότι οι πολίτες δεν 
μπορούν, αδυνατούν να πληρώσουν τέλη, πρόστιμα προηγούμενα, επόμενα. Με ποια 
λογική  καταρτίζετε έναν τέτοιο προϋπολογισμό;  

Ένα δεύτερο στοιχείο, στην εισήγηση, εγώ έκανα πολύ μεγάλη προσπάθεια να 
διαβάσω τα στοιχεία και να βγάλω και συμπεράσματα. Στην εισήγηση του αρμόδιου 
αντιδημάρχου, όπου μεταξύ άλλων κατατίθενται και οι λόγοι για τους οποίους 
καθυστέρησε ο προϋπολογισμός, ξέρετε τι μου έκανε εντύπωση; Οι λέξεις που είναι πιο 
«μαύρες», και την πράξη τους είναι πιο «μαύρες». Είναι οι λέξεις: παρατηρητήριο, 
πρόγραμμα εξυγίανσης,  πραγματικός και υλοποιήσιμος, όχι πλασματικός, όχι παράτυπος, 
ισονομία στην είσπραξη οφειλών.  Αυτά είναι τα μαύρα. Τι αποδεικνύουν όλα όσα 
κατέθεσα παραπάνω; Ότι στην πράξη η δημοτική αρχή ταυτίζεται με την πολιτική των 
περικοπών της κυβέρνησης. Ας βγάζει εδώ κορώνες διαμαρτυρίας, περί αδυναμίας, περί 
οικονομικής ασφυξίας, ας εκτοξεύονται αν θέλετε και απειλές περί παραιτήσεων και 
λοιπά.   Κριτήριο λοιπόν των λόγων για εμάς είναι η πράξη.  

Ο προϋπολογισμός σας, είναι σε πλήρη συνάρτηση με τον κρατικό 
προϋπολογισμό.  Δεν το αναφέρει κανείς αυτό. Στο απυρόβλητο. Άρα έχει πολιτική 
κατεύθυνση. Που σημαίνει, πάση θυσία, υλοποίηση της δημοσιονομικής προσαρμογής, 
υλοποίηση των προβλέψεων, μεσοπρόθεσμων και μνημονίων.  

Συντάξατε λοιπόν έναν προϋπολογισμό που νομιμοποιεί τις κυβερνητικές οδηγίες. 
Νομιμοποιεί τις άγριες περικοπές, νομιμοποιεί τις πράξεις νομοθετικού περιεχομένου, 
νομιμοποιεί τη διαθεσιμότητα και τις απολύσεις. Νομιμοποιεί τον δραματικό περιορισμό 
των κοινωνικών δαπανών, νομιμοποιεί την ανταποδοτική λειτουργία των ΟΤΑ, τη 
λειτουργία τους ως ανώνυμες εταιρίες, νομιμοποιεί τις ιδιωτικοποιήσεις και έχουν γίνει 
βήματα πανελλαδικά προς αυτή την κατεύθυνση και εδώ στη διαχείριση των 
απορριμμάτων, στις κοινωνικές συνεταιριστικές επιχειρήσεις, στις ελληνογερμανικές 
συμφωνίες για τους ΟΤΑ και τα λοιπά.  

Αυτή τη νομιμότητα την ταυτίζετε και την βαφτίζετε με συγχωρείτε, ρεαλισμό. 
Έναν ρεαλισμό όμως που αποδέχεται την ανεργία, την ασιτία, την  αδυναμία θέρμανσης, 
την έλλειψη περίθαλψης, πρόνοιας παιδείας, τα λουκέτα, τη φτώχεια, τις φοροεπιδρομές, 
την απλήρωτη δουλειά, τις απολύσεις, το ξεπούλημα δημόσιας περιουσίας και των 
τομέων της και ταυτόχρονα έναν ρεαλισμό που δίνει ζεστό χρήμα στους τραπεζίτες, 
προνόμια στους επιχειρηματικούς ομίλους, φοροελαφρύνσεις και φοροαπαλλαγές στους 
εφοπλιστές, ένα ρεαλισμό που στρώνει το δρόμο για μια νέα κερδοφορία του κεφαλαίου, 
πάνω όμως στα χαλάσματα των δικαιωμάτων των εργαζομένων. Στον προϋπολογισμό 
σας λοιπόν, πρώτον εφαρμόζονται πολιτικές οδηγίες, δεύτερον αποτυπώνονται οι νέες 
αρμοδιότητες, τρίτον επιβάλλονται  οι μειώσεις μισθών, οι απολύσεις, οι μειώσεις στα 
κοινωνικά κονδύλια, η ΚΑΠΑ, το νομικό πρόσωπο, από 2,5 εκατ. που επιχορηγούνταν 
πέρσι με 1,7. Επιβάλλονται λοιπόν η ελαστική απασχόληση και οι ιδιωτικοποιήσεις. 
Τέταρτον αποτυπώνεται η εξ ολοκλήρου  ανταποδοτική λειτουργία δομών και 
υπηρεσιών. Πέμπτον καθρεπτίζεται η πολιτική λιτότητας και με τις ελλείψεις σε 
προσωπικό. Έκτον, αποτυπώνονται οι δανειακές υποχρεώσεις που καλούμαστε να 
πληρώσουμε από τα ανύπαρκτα πλέων εισοδήματά μας. Έβδομον, ξεκαθαρίζετε ότι οι 
επενδύσεις θα γίνονται μόνο με δάνεια. Ποιος όμως θα τα πληρώνει; Δεν το 
ξεκαθαρίζετε. Εμείς ξέρουμε ποιος θα τα πληρώνει. Όγδοον, αναδεικνύεται η συμφωνία 
σας με τον Καλλικράτη. Ένατον, καταγράφονται οι συμφωνίες σας και οι προτάσεις σας 
που έγιναν δεκτές από την κυβέρνηση, όπως είναι οι υποχρεωτικές μετατάξεις, οι νέοι 
οργανισμοί εσωτερικής υπηρεσίας με κατάργηση οργανικών θέσεων, οι ρυθμίσεις των 
δανείων, η δημιουργία κεφαλαίου επενδύσεων για υποδομές στους ΟΤΑ, η δημοτική 
ενημερότητα και λοιπά. Δέκατον, διευκολύνετε να περάσει δια πυρός και σιδήρου η 
βάρβαρη κυβερνητική και  ευρωενωσιακή πολιτική.  



Για αυτό Δήμαρχε, είπατε ότι γίνεστε κυματοθραύστης. Αν θέλατε πραγματικά να 
μην είστε κυματοθραύστης, άλλο δρόμο και άλλη πολιτική έπρεπε να έχετε ακολουθήσει. 
Στον προϋπολογισμό λοιπόν του 2013, δεν αποτυπώνονται τα αποτελέσματα του 
προϋπολογισμού του 2012. Οι επιπτώσεις που είχαν στη ζωή των εργαζομένων στην 
τοπική διοίκηση, και στους χρήστες των υπηρεσιών, άρα στους δημότες μας. Οι αριθμοί 
όμως και η πραγματικότητα των αριθμών είναι αμείλικτη. Στην πραγματικότητα, έχουμε 
στάση πληρωμών του κράτους προς την τοπική διοίκηση. Στάση που αφορά το σύνολο 
των αναγκών των λαϊκών στρωμάτων, δεν εξασφαλίζεται ούτε η μισθοδοσία των 
εργαζομένων, και των λειτουργικών αναγκών και δομών. Το πρόβλημα με το προσωπικό 
είναι εκρηκτικότατο. Οι δομές κοινωνικής πολιτικής και πρόνοιας στις οποίες 
αναφερθήκατε Δήμαρχε, με πρόσχημα την κοινωνική αλληλεγγύη, στήνουν κοινωνικές 
συνεταιριστικές επιχειρήσεις, ξετυλίγουν συμπράξεις με δίκτυα και με μη κυβερνητικές 
οργανώσεις. Δείτε το όγδοο θέμα, μη κυβερνητικές οργανώσεις που θα έρθουν να 
παίξουν ρόλο δουλεμπορικών γραφείων και θα κερδίσουν πολλά χρήματα. Οι δομές 
άθλησης και πολιτισμού, αυξάνουν την πολιτική λειτουργία τους και παραχωρούνται 
σταδιακά στους ιδιώτες. Το «Βοήθεια στο σπίτι», τελειώνει με τη μορφή που το 
γνωρίσαμε, τώρα πολύ λιγότεροι εργαζόμενοι σε αυτό πέρα από την αλλαγή του 
ονόματος, αλλά και οι ίδιοι οι ωφελούμενοι, με τα ίδια τους τα χρήματα θα πληρώνουν αν 
θέλουν έναν άνθρωπο να τους εξυπηρετεί.  

Από τους πόρους της ΣΑΤΑ το είπατε και εσείς δεν αποδόθηκε ούτε ευρώ, 
επομένως γίνεται μια κοροϊδία η συζήτηση για το τεχνικό πρόγραμμα και είναι μια πολύ 
ωραία έκθεση ιδεών. Τα ανταποδοτικά τέλη δείτε τα στο προϋπολογισμό αυτόν και τον 
προηγούμενο, το 60% καλύπτεται ανταποδοτικά στον προϋπολογισμό και μπορεί να είναι 
και το 70%. Μόνο το 30% καλύπτεται από άλλες πηγές χρηματοδότησης. Τέλος, όσον 
αφορά τις προβλέψεις του μεσοπρόθεσμου πλαισίου δημοσιονομικής στρατηγικής, είναι 
γνωστές και οι σχετικές με το παρατηρητήριο, για το οποίο εδώ πριν λίγους μήνες ρίξατε 
και το ανάθεμα. Όλα τα παραπάνω, προστιθέμενα στην εκρηκτική σημερινή 
πραγματικότητα, δημιουργούν ένα εφιαλτικό μέλλον.  

Αυτό το ρεαλισμό λοιπόν εμείς αγαπητοί συνάδελφοι, δεν τον αποδεχόμαστε, 
αυτή την νομιμότητα εμείς δεν την αποδεχόμαστε, την καταδικάζουμε και την 
αντιπαλεύουμε. Εμείς θέλουμε μια τοπική διοίκηση αγωνιστική, διεκδικητική, ούτε 
υπάκουα, ούτε πειθήνια, ούτε συμβιβασμένη ούτε προσαρμοσμένη στον τύπο και το 
γράμμα του νόμου, ο οποίος έρχεται σε  αντίθεση με τις ανάγκες των δημοτών και του 
λαού μας. Μια τοπική διοίκηση που θα ξεκινάει από το εξής απλό: ότι σήμερα, τον 21ο 
αιώνα, υπάρχουν οι δυνατότητες ο λαός μας, οι εργαζόμενοι, να εξασφαλίσουν αξιοπρεπή 
ζωή και δουλειά με δικαιώματα, αξιοπρεπείς και δωρεάν κοινωνικές παροχές, έργα 
υποδομής και ανάσας και ανακούφισης που θα δώσουν πνοή στις ανάγκες του λαού μας. 
Που σκοντάφτει όμως αυτό; Αυτό σκοντάφτει στο ότι η κυβέρνηση  και η Ευρωπαϊκή 
Ένωση με τις συνθήκες τις οποίες συμφωνείτε, πασχίζουν για άλλα πράγματα, για την 
κερδοφορία του κεφαλαίου και έτσι διαμορφώνουν μια πολιτική η οποία πολιτική στην 
οικονομία εξυπηρετεί τη συγκεκριμένη στόχευση.  

Άρα απαιτείται ανατροπή αυτής της πολιτικής, ανατροπή που με βάση τα 
παραπάνω, σημαίνει αποδέσμευση από την Ευρωπαϊκή Ένωση, διαγραφή του χρέους και 
των ελλειμμάτων μιας και δεν φταίει ο λαός για αυτά, και τα μέσα παραγωγής στα χέρια 
του λαού, να αναπτυχθούν όλες οι παραγωγικές δυνατότητες, έτσι ώστε να 
ικανοποιηθούν οι ανάγκες του κόσμου. Έναν τέτοιο προϋπολογισμό που φέρνετε σήμερα 
με τα παραπάνω χαρακτηριστικά,  εμείς όχι μόνο θα τον καταψηφίσουμε αλλά θα τον 
αντιπαλέψουμε και στην πράξη. 

Αγγέλογλου: πόσο χρόνο έχω κύριε Πρόεδρε;  
Πρόεδρος: δεκαπέντε λεπτά κύριε Αγγέλογλου. 
Αγγέλογλου: Από φέτος η υλοποίηση του προϋπολογισμού των Δήμων τίθεται 

κάτω από έναν αυστηρό έλεγχο ενός παρατηρητηρίου αυτοτέλειας που συγκρότησε το 



Υπουργείο Οικονομικών. Αν ο Δήμος εκτραπεί των προϋπολογισθέντων δαπανών και 
εσόδων, τίθεται σε καθεστώς επιτήρησης και ειδικού μνημονίου.  

Υπάρχει ένα λογοτεχνικό έργο που λέγεται «η αγάπη άργησε μια μέρα», η αγάπη 
προς τον τόπο άργησε τριάντα χρόνια. Οι Δήμαρχοι δυσκολεύονται να συντάξουν 
προϋπολογισμό καθώς για πρώτη φορά καλούνται να κάνουν πραγματικές προβλέψεις, 
και όχι αντιγραφή στοιχείων από τα προεκλογικά φυλλάδια, όπως παλιά ή copy paste από 
προηγούμενους προϋπολογισμούς.  

Μέχρι πέρσι, ο προϋπολογισμός και το τεχνικό πρόγραμμα,  δεν ήταν τίποτε 
περισσότερο από μια απλή λογιστική απεικόνιση των υποσχέσεων που έδιναν οι αιρετοί 
για να εξασφαλίσουν την επανεκλογή τους, μήπως έτσι είναι και σήμερα; Μήπως έτσι 
είναι φέτος; Η βιασύνη σας Πρόεδρε μας εμβάλλει σε αυτό το ερώτημα.  

Σύμφωνα με την πελατειακή λογιστική κατάσταση του προϋπολογισμού ξεκινάει 
με την εγγραφή κονδυλίων για την  σύνταξη πολεοδομικών μελετών που θα 
ολοκληρωθούν μετά από μισό αιώνα. Με αυτό τον τρόπο οι δημοτικοί αυτοδιοικητικοί 
προϊστάμενοι δημιουργούσανε και λέω δημιουργούσανε για να μην πω δημιουργούν, 
γιατί έχετε καταστρατηγήσει τον πολιτικό χρόνο.  

Πρώτα πρέπει να συνεδριάσει η επιτροπή διαβούλευσης,  μετά η οικονομική 
επιτροπή και στο τέλος το Δημοτικό Συμβούλιο. Εδώ τα κάνατε ανάποδα, τελευταία 
στιγμή αλλάξατε την ώρα και κάπως αποκαταστάθηκε ο γραμμικός χρόνος. Σε μια 
σίγουρη συμμετοχή λοιπόν του δημοτικού ισολογισμού και από την άλλη δημιουργούσαν 
ομήρους ελπίζοντας σε μια σίγουρη μελέτη, μελλοντική μελέτη και έργα του Δήμου ή 
στις εποχικές προσλήψεις. Κλασσικό παράδειγμα για εμάς εδώ αποτελούν οι 
κυκλοφοριακές μελέτες της Μητροπόλεως και της διοικητικής  λεωφόρου των 
Πολυκλαδικών, φυτοκομείων, ROM, πάρκου κυκλοφοριακής αγωγής, μελέτες σύννομες 
και απαραίτητες αλλά και μελέτες εν αμαρτίες επί παντός επιστητού, οι περισσότερες των 
οποίων παίρνουν το άρθρο της κλητικής προσφώνησης και γίνονται ω!!! μελέτες από 
αυγά που δεν έσπασαν αλλά ωστόσο, καταλογίστηκαν.  

Το σλόγκαν μην χαθούν λεφτά κατάντησε η επανενωμένη επωδός της 
καταστροφής. Αμέσως μετά την εγγραφή για τις προαναφερόμενες μελέτες γίνονται τα 
αδύνατα δυνατά προκειμένου να πιστωθούν όσο το δυνατόν μεγαλύτερα ποσά σε 
λογαριασμούς. Η φήμη και πελατεία χαρακτηρίζει τους περισσότερους. Στην 
πραγματικότητα αυτοί οι λογαριασμοί δεν εμφανίζονται πουθενά. Στη θέση τους 
εμφανίζονται διάφοροι κωδικοί με τίτλους όπως: πολιτιστικές εκδηλώσεις, ενίσχυση 
συλλόγων, αγορά εντύπων.  

Οι τροποποιήσεις που θα έρχονται ως καταιγιστικά εκτάκτων θεμάτων 
ευελπιστούν να περάσουν με την ευρεσιτεχνία του κατεπείγοντος ως θέματα που θα 
μονοπωλούν τις εργασίες των επόμενων συμβουλίων ως τροποποιήσεις. Οι πολιτιστικές 
εκδηλώσεις δεν είναι τίποτε παραπάνω από τις γνωστές εκδηλώσεις “op culture” υψηλής 
κουλτούρας. Βιομηχανία βραβεύσεων επιδόσεων και κοινωνικών πεπραγμένων 
αθλητικών υπερεντάσεων και ενίσχυση των υποκριτικών ταλέντων της διοικητικής αρχής 
μέσω συγκριτικών αναλύσεων για την ενίσχυση της θεατρικής κουλτούρας.  

Η δε ενίσχυση των συλλόγων δεν είναι τίποτε περισσότερο από τη διοργάνωση 
πανηγυριών εν μέσω τσιπουροκαταλήξεων, γουρουνοχαρών και συνάξεις τραπεζωμάτων 
συχνά σε ταβέρνες πολιτικών πελατών. Σε κάθε περίπτωση τα χρήματα που ξοδεύονται 
δεν προορίζονται για τη βελτίωση της φήμης του Δήμου. Ξοδεύονται για να 
ικανοποιηθούν οι πελάτες της δημοτικής αρχής.  

Έτσι, τα λεφτά που δαπανώνται για τη δήθεν τουριστική προβολή του Δήμου που 
μας καίει, στην ουσία προορίζονται για την οικονομική ενίσχυση εντύπων και 
εφημερίδων που θα προβάλλουν το θεόπνευστο έργο των Μέγα Αλέξανδρων της τοπικής 
αυτοδιοίκησης. Έτσι τα λεφτά που δήθεν προορίζονται για τη εκδηλώσεις, στην ουσία θα 
ξοδευτούν σε αντάλλαγμα μερικών δεκάδων ψήφων. Ίσως να ξοδεύονταν, ίσως 
ξοδευτούν, θα το δούμε. Ορισμένοι όμως από αυτές τις εφημερίδες που 



ακριβοπληρώνονται έχουν σαν συντάκτη τους τον Δήμαρχο, όχι το Δήμο. Σε αντίθεση με 
τους προηγούμενους κωδικούς λογαριασμούς ασφαλτοστρώσεις τσιμεντοστρώσεις, αυτές 
δεν έχουν και χαλικοστρώσεις και χαλικοαναλήψεις και αμμοληψίες, δεν έχουν στόχο 
μερικές δεκάδες ψήφους. Έχουν στόχο πολλές χιλιάδες ψήφων ή εκατοντάδες, μετρήστε 
το εσείς το μέτρο. Η τσιμεντόστρωση βγάζει Δήμαρχο και η οικολογική ευαισθησία 
σύμβουλο, λέει μια καλή παλιά συμβουλή και αλίμονο στον αιρετό ή στον υποψήφιο που 
θεωρεί ότι άλλαξαν οι καιροί και ότι το τσιμέντο χρησιμοποιείται μόνο από τη μαφία για 
τα πόδια των ατίθασων μελών της. Οι πελάτες διψούν για τσιμέντο και είναι 
διατεθειμένοι να δώσουν πολλές ψήφους σε όποιον το ρίξει στο δρόμο μπροστά από την 
εξοχική ή την κύρια κατοικία του. Φθάσατε να αγοράζετε χαλίκι κύριοι, σαν τον εσκιμώο 
που όχι μόνο έχει φροντίσει να αγοράσει το ακριβότερο ψυγείο αλλά παραγγέλνει και 
παγάκια για το τσιπουράκι και το ουίσκι του.  

Είναι και οφειλές παρελθόντων ετών, οφειλές που κινούνται τον καλύτερο κωδικό 
πελατών για επιχειρήσεις που χρωστούν δημοτικά τέλη και πρόστιμα. Τα ονόματα αυτών 
των πελατών δεν δημοσιοποιούνται επειδή τα προστατεύει η αρχή προστασίας 
προσωπικών δεδομένων. Αν όμως ο πελάτης δεν είναι πρόθυμος μπορεί να διαρρεύσει το 
όνομά του και το ποσό της οφειλής του. Όπως διαρρέουν άλλες ποινικές παραπομπές και 
άλλες όχι. Αν ο πελάτης είναι συνεργάσιμος, ο κωδικός της οφειλής του, απλώς θα 
μεταφέρεται από τον ένα προϋπολογισμό στον άλλον. Δεν λέω ότι θα γίνει, μέχρι τώρα 
γινόταν. Έτσι και αλλιώς στην πελατειακή λογιστική δεν υπάρχουν ζημιές από 
επισφαλείς πελάτες. Όλα μετρούνται σε ψήφους και το ταμείο γίνεται κάθε τέσσερα 
χρόνια. Αν πέσει έξω ο ένας προϋπολογισμός, ο επόμενος θα μπει μέσα και αντιστοίχως ο 
μεθεπόμενος. Το πολύ, πολύ να το χρεωθεί ο επόμενος Δήμαρχος και ως γνωστών κάθε 
επόμενος, στην ιδιότυπη αυτή αυτοδιοικητική σκυταλοδρομία είναι προετοιμασμένος να 
παραλάβει καμένη γη.  

Ο προϋπολογισμός αποτελεί τον καθρέπτη των αρχών των πολιτικών επιλογών 
και των κοινωνικών αξιών και αντιλήψεων που υπηρετεί μια δημοτική αρχή. 
Αναζητήσαμε λοιπόν σε αυτό τον προϋπολογισμό του 2013 που είχαμε πολύ λίγο χρόνο 
για να το διαβάσουμε, τις πολιτικές που θα μπορούσαν να ανταποκριθούν στη σημερινή 
συγκυρία της κρίσης που θα ήταν ικανές να ανασυγκροτήσουν το παραγωγικό δυναμικό 
της περιοχής, σχέδια την κοινωνική αλληλεγγύη, την κοινωνική οικονομία, τη νεολαία, 
τους άνεργους, τους άπορους, το πράσινο, το νέο ενεργειακό μοντέλο και λοιπά. Και 
βέβαια αναζητήσαμε τις αξίες της συμμετοχής της διαφάνειας του ελέγχου, τόσο στη 
γενικότερη φιλοσοφία του προϋπολογισμού όσο και καταρχήν στο εισηγητικό σημείωμα.  

Όχι μόνο συνεχίζει τον κατήφορο του Δημαρχοκεντρικού μοντέλου λειτουργίας 
του Δήμου, το οποίο μοντέλο η ηγεσία δεν θέλει με τίποτα να αποχωρήσει, παρόλη τη 
βεβαιότητα που σχηματίστηκε για την καταστροφή της χώρας αλλά προάγει και όλες τις 
πρακτικές που οδήγησαν τη χώρα στο τρέχον επικίνδυνο αδιέξοδο 
μορφογραφειοκρατείας, συγκεντρωτισμού και δανειακού αδιεξόδου.  

Το οικονομικό πρόβλημα της αυτοδιοίκησης είναι απόλυτα συνδεδεμένο με τις 
πολιτικές που εφαρμόστηκαν από τα δυο μεγάλα κόμματα που άσκησαν εξουσία τις 
προηγούμενες δεκαετίες και συνεχίζονται να εφαρμόζονται. Η μόνη διαφορά είναι ότι 
μετά τις τελευταίες εκλογές με την ασφυκτική πίεση των πολιτικοοικονομικών 
αναγκαιοτήτων, θεσμοθέτησαν τη συνέργειά τους αποκτώντας και ένα τρίτο κολαούζο. 
Κάτι σαν βοηθητική ρεζέρβα προκειμένου να διασφαλίσουν το ενδεχόμενο των διαρροών 
και των ασαφειών. Πολιτικές της διαπλοκής και της κατασπατάλησης του δημοσίου 
χρήματος. Πολιτικές συγκεντρωτισμού. Πολιτικές στραγγαλισμού της αυτοδιοίκησης. 
Δεν είναι ειλικρινής η κριτική γιατί ακόμα και σε τοπικό επίπεδο οι κρίνοντες είναι στους 
ίδιους πολιτικούς χώρους και εφαρμόζουν ανάλογες πολιτικές. Απόδειξη η αξιωματική 
αντιπολίτευση. Είναι ο καλύτερος συνήγορός της, σε αυτό τον προϋπολογισμό και στον 
προηγούμενο, αυτό αποδεικνύει του λόγου του αληθές. Σε αυτή την αίθουσα 
αναπαράγεται το πολιτικό μοντέλο διακυβέρνησης όχι απλά της βουλής αλλά ένα πολύ 



χειρότερο που δεν είναι της ώρας. Μειώθηκε, λέγεται το έλλειμμα. Χρειάστηκε τρία 
χρόνια αλλά μειώθηκε. Μπορεί και η Δήμαρχος να λέει ότι και εδώ μειώθηκε, θα το 
δούμε αυτό. Μαζί του όμως μειώθηκαν ή μάλλον εξαφανίστηκαν πολλά.  

Δυο εκατομμύρια άνθρωποι οδηγήθηκαν στην ανεργία. Οι έχοντες και οι 
κατέχοντες, συμβαίνει και στην πόλη μας, πληρώνουν ενοίκιο για να μείνουν στο σπίτι 
τους που με κόπο  και με θυσίες απέκτησαν. Οι κατέχοντες, έχοντες και μη έχοντας 
περιουσία  ή εργασία μήτε το συσσωρευμένο λίπος των αρχολίπαρων έχουν. Ψάχνουν 
στα σκουπίδια για μεροδούλι και μεροφάι. Δεν γινόταν αυτό ποτέ, γινότανε σπάνια. Η 
νέα και όχι μόνο η νέα γενιά ψάχνεται και μεταναστεύει στο εξωτερικό ρίχνοντας μαύρη 
πέτρα. Τα ξέρετε αυτά τα λουκέτα κλειδώνουν σας τα υπενθυμίζω, τα λουκέτα 
κλειδώνουν το ένα μετά το άλλο. Μερικές χιλιάδες είτε πήδηξαν από το μπαλκόνι είτε 
αυτοπυρπολήθηκαν και κάποιες άλλες χιλιάδες έσβησαν με ένα περίεργο ξαφνικό 
έμφραγμα ή κατόπιν μιας άνισης μάχης με τις νόσους. Στους δρόμους μόνο σκυθρωπά 
πρόσωπα βλέπουμε. Οι τράπεζες λοιπόν, αναχρηματοδοτούνται για να δεσμεύσουν 
περιουσίες και να περιμένουν το σύνθημα: εκποιείστε από την κεντρική ευρωπαϊκή 
τράπεζα για να αρχίσουν τον αγώνα ταχύτητας οι δικαστικοί επιμελητές. Τα όνειρα 
έδωσαν τη θέση τους στους εφιάλτες αλλά δεν πειράζει. Το πρωτογενές έλλειμμα 
μειώθηκε. Ελπίζω να μειωθεί και εδώ και πρέπει να αισθανόμαστε χαρούμενοι για αυτό.  

Ο αντιδήμαρχος οικονομικών ο κύριος Καγκελίδης ο αντίστοιχος τοπικός 
Στουρνάρας, δεν θέλει να μπει σε επιτήρηση. Βαυκαλίζεται ότι δεν είναι ήδη και τόσο 
πολύ πέφτει έξω που άρχισε η σπαράζουσα πραγματικότητα και οδηγεί έναν, έναν τους 
συντρόφους του στο σκαμνί, στη σπηλιά του Κύκλωπα. Ορισμένοι τόσο πολύ πιστεύουν 
στην αθωότητα τους και τόσο πολύ εμπιστεύονται την ελληνική δικαιοσύνη, που βάζουν 
τρεις δικηγόρους για να γλιτώσουν. Η Δήμαρχος, η τοπική Σαμαρίτισα μελετάει τα μέτρα 
που πρέπει να πάρει αλλά στην ουσία το μόνο μέτρο που παίρνει είναι πως έχει μαλακή 
επένδυση    και φόδρα στο σαμάρι που ετοιμάζεται να φορέσει στον υπόλοιπο λαό η 
Τροϊκανότατη Συγκυβέρνηση. Και είναι τόσο απόλυτη η αντιστοιχία με την κεντρική 
κυβέρνηση, που όχι ρεζέρβα, αλλά ούτε ο 5ος τροχός της αμάξης, αλλά το χειμωνιάτικο 
ζαντολάστιχο ο Δημάρατος Τσαπαρόπουλος που ήταν έτοιμος να παραιτηθεί, σπεύδει 
στα Δημοτικά Συμβούλια, μήπως και κουράστηκαν τα καναρίνια και μήπως ο νεόκοπος 
Συριζαίος Κάκαρης, την κάνει  στα καμαρίνια και δεν έχει την απαιτούμενη πλειοψηφία η 
Δημοτική Αρχή να περάσει τα ομόφωνα του Προέδρου Μαυροφωνίδη. Τα υπόλοιπα στη 
συνέχεια.  

Δήμαρχος:  έχει βρει πεδίο ο κύριος Αγγέλογλου και ξεσαμάρωτο κατά τη 
Σαμαρίτιδα γαϊδούρι την αυτοδιοίκηση την κακομοίρα και βαράει γενικότερα.  

Με πολύ ενδιαφέρον άκουσα μέχρι εδώ τις τοποθετήσεις.  
Βέβαια κ. Τσαβδαρίδη, δεν με δυσαρεστήσατε, με διασκεδάσατε, γιατί ήταν σαν 

να παρακολουθώ εκείνες τις πομπώδεις, τις όμορφες τις παλιές ελληνικές ταινίες με τις 
ομιλίες των πολιτικών της εποχής και τα λοιπά.  

Εμείς αυτό που μπορούμε είναι να εντάσσουμε έργα στα προγράμματα, είτε είναι 
ΕΣΠΑ είτε είναι όποια άλλα προγράμματα. Σε αυτά πάμε καλά και είναι ελάχιστες οι 
προτάσεις οι οποίες απορρίπτονται. Συνήθως ότι καταθέτουμε εντάσσεται γιατί είναι 
ώριμο, γιατί είναι καλά προετοιμασμένο, παρά τις αντίξοες συνθήκες όπως επί 
παραδείγματι το σχολείο στα Γιοτζαλίκια που είχαμε πάρα πολλά χρόνια να έχουμε 
κατασκευή σχολείου στη Βέροια και βέβαια ο Δήμος για πρώτη φορά έκανε τέτοια 
μελέτη  διότι όπως ξέρετε ο Δήμος δεν ασχολούνταν με μελέτες σχολείων. Είναι λοιπόν 
πολλά αυτά τα έργα τα οποία εντάσσονται σε προγράμματα και αυτά τα οποία θα δείτε με 
τη λήξη της προγραμματικής περιόδου, να είναι ήδη κατασκευασμένα και να έχουν δοθεί 
στους πολίτες και βεβαίως αυτά θα σας απαντήσουν, τα έργα τα ίδια θα απαντήσουν σε 
αυτά που τόσο εύκολα θέτετε σήμερα, γιατί θα τα απολαμβάνετε και εσείς και τα παιδιά 
σας.  



Σε αυτή την εποχή βέβαια και το λέω σοβαρά, το λιγότερο που έχουμε να 
κάνουμε γιατί οι πολίτες έχουν σταματήσει πια να ελπίζουν κιόλας και εμείς οφείλουμε, 
έχουμε τεράστια ευθύνη να αναπτερώσουμε έστω μια ελάχιστη ελπίδα, εμείς που 
διοικούμε, όλοι μας εδώ μέσα. Σε αυτή την εποχή λοιπόν το λιγότερο που έχουμε να 
κάνουμε είναι να συνεργαστούμε για να δείτε τα θέματα της κεντρικής διοίκησης. 
Αναφερθήκατε σε δυο έργα τα οποία δεν κατάλαβα, γιατί εν τη ρύμη του λόγου σας, σας 
ξέφυγαν. Ο Δήμος δεν χτίζει εκκλησίες, ο Δήμος αυτό που είχε να κάνει ήταν να 
παραδώσει ένα οικόπεδο στη Μητρόπολη για να γίνει η εκκλησία του Προμηθέα, γιατί 
ήταν αίτημα της συνοικίας, ο Δήμος όμως δεν χτίζει εκκλησίες.  

Επίσης αναφερθήκατε στο ΑΠΘ, μάλλον πάλι εν τη ρύμη του λόγου σας γιατί εγώ 
έκανα πολύ συγκεκριμένες κινήσεις, έχω έναν πολύ μεγάλο φάκελο με πολύ 
συγκεκριμένες ενέργειες που έγιναν και αύριο θα λείψω πάλι το πρωί και για αυτό το 
θέμα θα τρέχω. Επιτρέψτε μου, δε θέλω να κάνω αναφορά στην άλλη σας ιδιότητα 
πραγματικά αλλά με τσιγκλάτε. Εσείς ως βουλευτής πείτε μου σας παρακαλώ τι κάνατε 
για το σχέδιο «Αθηνά»; Τι κάνατε για το τμήμα της Νάουσας που φεύγει; Τι κάνατε για 
το τμήμα της Βέροιας που φεύγει; Πόσες φορές πήγατε στο Υπουργείο Παιδείας; Γιατί 
εδώ γίνεται ένας δημόσιος διάλογος αυτή τη στιγμή, μας παρακολουθούν. Θα πρέπει ο 
καθένας να είναι έτοιμος να απαντήσει σε όλα αυτά. Εγώ σας λέω έχω έναν μεγάλο 
φάκελο, μπορώ να  σας τον φέρω και να σας δώσω ημερομηνίες, κινήσεις και λοιπά και 
με αυτό το φάκελο παραμάσχαλα θα κινηθώ αύριο εκεί που πρέπει να κινηθώ. Εάν δεν 
παραμείνει το τμήμα τουλάχιστον να δω τι γίνεται με την έκταση και προχωράω 
αθόρυβα, δεν χρειάζεται να το διατυμπανίζω εδώ. Αλλά πείτε μου εσείς πήγατε στο 
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης για να μην αλλάξει η χρήση; Δεν χρειάζεται να πάτε, 
πήγα πέντε φορές και είμαι σε διαρκή επαφή και το παρακολουθώ. Παρακαλώ πολύ όμως 
επειδή η εποχή είναι αυτή που είναι, ο κόσμος εκεί έξω δεν περιμένει να «γαυγίζουμε» 
εδώ μέσα και με συγχωρείτε για το «γαυγίζουμε». Περιμένει να συνεργαστούμε και εγώ 
πάνω σε αυτή τη βάση θα επιμείνω και ας θεωρούμε διαλλακτική. Κα Σοφρόνωφ η 
λογική που καταρτίζεται ένας προϋπολογισμός, βάλατε έναν προβληματισμό, είναι 
σαφώς η ντιρεκτίβα  του Υπουργείου Εσωτερικών, δεν διαπιστώσατε τίποτε περίεργο. 
Σας το είπαμε όλοι ότι περιμέναμε τις οδηγίες διότι και όσοι κατάρτισαν 
προϋπολογισμούς πριν να έρθει αυτή η ντιρεκτίβα από το Υπουργείο Εσωτερικών, 
αναγκάζονται να τους ξαναφέρουν στα Δημοτικά  τους Συμβούλια γιατί άλλαξαν τα 
πράγματα και οι οδηγίες. Λογικά εδώ δεν έπρεπε καν να συζητάμε σήμερα για πολύ ώρα. 
Έχετε δίκιο, είναι ένα προϊόν των αποτελεσμάτων των συμφωνιών των περικοπών του 
μνημονίου και όλων αυτών που ισχύουν σήμερα στην πατρίδα μας καλώς ή κακώς. Ποιος 
είναι ο άλλος δρόμος; Εγώ πάντοτε αυτό περιμένω να ακούσω για το Δήμο, όχι για την 
κεντρική πολιτική σκηνή. Ποιος είναι; Είναι η παρανομία; Έχουμε ένα συγκεκριμένο 
πλαίσιο. Ξέρετε, κάθε εβδομάδα κάποιος από εμάς είναι στο δικαστήριο και αν η λύση 
και ο δρόμος, είναι η επ’ αόριστων αναστολή εργασιών και λειτουργίας του Δήμου, ποιος 
θα ταλαιπωρηθεί κα Σοφρόνωφ; Ο πολίτης, ο ήδη ταλαιπωρημένος, δεν θα ταλαιπωρηθεί 
εάν δεν παρέχει ο Δήμος υπηρεσίες; Βέβαια κατ’ εμέ ο άλλος δρόμος είναι μόνο ο 
αγώνας μέσα από τα κεντρικά συνδικαλιστικά μας όργανα και όχι αποσπασματικές 
κινήσεις.  

Κε Αγγέλογλου τελειώνω με εσάς, προσδώσατε μια 
πολυπλοκολογοτεχνικοποιητική χροιά στη συνεδρίαση, θα κάνω μόνο δυο σχόλια.  

Πρώτον οι πολεοδομικές μελέτες έχουν χρονοδιάγραμμα και είμαστε στις πράξεις 
εφαρμογών και οι χρηματοδοτήσεις έρχονται με δόσεις από το Πράσινο ταμείο και αν 
κάνω λάθος κάποιος ας με διορθώσει.   

Δεύτερο σχόλιο, εάν πιστεύετε ότι με 1.000€, γιατί να βλέπουμε και τα νούμερα, 
όχι να λέμε μόνο πολύ όμορφες ρύμες. Λοιπόν εάν πιστεύετε ότι με 1.000€ που 
προϋπολογίστηκαν για να υπάρχει ένας κωδικός για ενίσχυση συλλόγων που ποτέ δεν θα 
ενεργοποιηθεί, βολεύει για να γίνονται «γουρουνοχαρές» σε πελάτες πολιτικούς, εγώ δεν 



το σχολιάζω αυτό. Παλιότερα σας λέω μόνο ότι μόνο για τον Δήμο Βέροιας ήτανε εάν 
δεν απατώμαι γύρω στις 80.000€. Αυτή τη στιγμή μπαίνουν ενδεικτικά 1.000€ για αυτές 
τις «γουρουνοχαρές» που υπονοείτε και μια γενική παρατήρηση, δεν συνεδριάζουμε στο  
Σύνταγμα, δεν είμαστε στη Βουλή αγαπητοί συνάδελφοι, δεν απαντάνε εδώ αρμόδιοι επί 
των θεμάτων Υπουργοί.  

Όσο για το Δημαρχοκεντρικό μοντέλο και αυτό έχει καταργηθεί με τον 
Καλλικράτη. Όποιος κάνει τον κόπο να το διαβάσει αποδεικνύεται περίτρανα  ότι 
αφαιρέθηκαν σε κάποιες περιπτώσεις δυστυχώς γιατί ήταν χρήσιμες, αρμοδιότητες από 
το Δήμαρχο, ενώ παράλληλα δεν έγινε αλλαγή του εκλογικού συστήματος που έπρεπε 
σίγουρα να γίνει. Δυστυχώς ο Δήμαρχος είναι ευνουχισμένος και δεν θα προσθέσω 
τίποτα άλλο κύριε Πρόεδρε σε όλα αυτά. 

Πρόεδρος: Διευκρινιστικά κύριε Αγγέλογλου, η Δημοτική Επιτροπή 
διαβούλευσης δεν γνωμοδοτεί για τον προϋπολογισμό. Γνωμοδοτεί μόνο για το τεχνικό 
πρόγραμμα. Τον νόμο τον έχω εδώ αν θέλετε να το επιβεβαιώσετε, μπορείτε στο τέλος να 
έρθετε να το επιβεβαιώσετε.  

Όσο για το τεχνικό πρόγραμμα, ναι ζητήσαμε επίμονα και την έχουμε την 
απόφαση της επιτροπής διαβούλευσης.  
 Γιαννουλάκης: Θα ήθελα να ξεκινήσω την τοποθέτησή μου με τρεις παρατηρήσεις.  

Η πρώτη παρατήρηση αφορά ότι για πρώτη φορά στο Δήμο δεν μοιράστηκε στους 
Δημοτικούς Συμβούλους ο προϋπολογισμός σε τόμο.  Το λέω αυτό γιατί βλέπω έναν 
προϋπολογισμό 75.000.000€ και έγινε περιστολή δαπάνης 100€ για τις φωτοτυπίες που 
θα παίρναμε για τον προϋπολογισμό.  

Η δεύτερη παρατήρησή μου έχει να κάνει με το ότι είναι αντιδεολογικό να 
συζητάμε σήμερα τον προϋπολογισμό χωρίς να έχουμε συζητήσει προηγουμένως την 
τελευταία τριμηνιαία έκθεση στην οποία θα φαινόταν και τα καθαρά αποτελέσματα  του 
προηγούμενου έτους.  

Η τρίτη παρατήρηση που ήθελα να κάνω και αφορά τη Δήμαρχο, γιατί αντέδρασε 
στην τοποθέτηση και διέκοψε τον κ.Τσαβδαρίδη. Θα ήθελα να της θυμίσω ότι στη 
συζήτηση  του τελευταίου απολογισμού του 2011, συζητούσαμε τον απολογισμό του 
έτους και η Δήμαρχος μας αράδιαζε τα έργα που θα γίνουν μέχρι το 2020. Δήμαρχε το 
θέμα είναι κοινό. Είναι ο προϋπολογισμός.  

Μπαίνοντας τώρα στο θέμα του προϋπολογισμού και παίρνοντας τον 
προϋπολογισμό στα χέρια, ήρθε στο μυαλό μου εκείνη η γνωστή φράση που όλοι 
χρησιμοποιούμε τελευταία, άρα λεφτά υπάρχουν. Όταν βλέπεις έναν προϋπολογισμό 
75.000.000€, λες λεφτά υπάρχουν. Αλλά για να δούμε τι έχει γίνει μέχρι τώρα.  

Δήμαρχε κλείσατε ήδη 6 χρόνια από τότε που αναλάβατε τη διοίκηση του Δήμου, 
τέσσερα σαν Καποδίστριας και δυο  τώρα στον Καλλικρατικό Δήμο. Άρα για την 
αξιολόγηση του φετινού προϋπολογισμού που μας καταθέσατε υπάρχει ήδη ένα 
παρελθόν. Ένα παρελθόν έξι προηγούμενων προϋπολογισμών. Και τι προκύπτει από τις 
αξιολογήσεις αυτές των προηγούμενων προϋπολογισμών; Όλοι τους μα όλοι τους ήταν 
πλασματικοί. Όλοι τους μα όλοι τους ήταν μια έκθεση ιδεών. Ήταν συρραφές κάποιων 
σκόρπιων προτάσεων χωρίς τις αναγκαίες ιεραρχήσεις και προτεραιότητες. Ήταν μια 
έκθεση υποκρισίας απέναντι στους δημότες μας. Δήμαρχε αφού η εμπειρία σας των έξι 
ετών δείχνει ότι δεν μπορέσατε σε κανένα να υλοποιήσετε πάνω από το 50%, γιατί 
συνεχίζετε τα ίδια; Για να βγουν αύριο οι φίλοι και αγαπητοί δημοσιογράφοι με πυχιαίους 
τίτλους: ο προϋπολογισμός του Δήμου   Βέροιας εν μέσω κρίσης στα 75.000.000€; Και 
όταν θα συζητείται ο απολογισμός αυτού του προϋπολογισμού να βγείτε πάλι δυο ώρες 
πριν τη συζήτηση του απολογισμού να μας πείτε τι έργα θα γίνουνε για μετά από δέκα 
χρόνια και να καλυφθεί πάλι η συζήτηση του απολογισμού;  

Μας φέρνετε σήμερα και ζητάτε να ψηφίσουμε έναν προϋπολογισμό 75.000.000€ 
εν μέσω κρίσης, εν μέσω περικοπών και σε μερικούς μήνες από τώρα θα αρχίσετε να 
αυτοδιαψεύδεστε και όχι μόνο θα αυτοδιαψεύδεστε, αλλά θα φορτώσετε και βάρη στους 



συνδημότες μας και το λέω αυτό γιατί ο αντιδήμαρχος επικαλέστηκε την εγκύκλιο που 
ήρθε από το Υπουργείο και ότι έγινε σύμφωνα, αλλά βλέπω ότι στα τακτικά έσοδα ενώ 
τα βεβαιωθέντα είναι 183.000€ μέχρι τώρα, μας προϋπολογίζουν 400.000€, είναι 
δυνατόν;  

Μας φέρνουν ένα τεχνικό πρόγραμμα 32.000.000€ όταν το περσινό τεχνικό 
πρόγραμμα δεν υλοποιήθηκε ούτε το ένα πέμπτο; Δεν μπορώ να ψηφίσω αυτόν τον 
προϋπολογισμό, θα χαρώ όμως Δήμαρχε στον απολογισμό αυτού του προϋπολογισμού να 
έχετε πετύχει και  να είστε σίγουρη, θα είμαι ο πρώτος που θα σας δώσω συγχαρητήρια.  

Παυλίδης:  Ο προϋπολογισμός σίγουρα είναι ένα πάρα πολύ σοβαρό θέμα αλλά 
έτσι όπως έχει καταλήξει με αυτά που συμβαίνουν κάθε μέρα στο ελληνικό κράτος ή αν 
θέλετε και στους Δήμους, είναι τελικά κάποιος να έχει μαντικές ικανότητες.  

Διότι από τη μια βλέπουμε ένα κράτος το οποίο με αυτή την πολιτική που 
ακολουθεί, βάσει των μνημονίων που έχει γράψει, μειώνει από τα έσοδα του Δήμου και 
από την άλλη καλείται ένας οποιοσδήποτε εργαζόμενος ή αντιδήμαρχος στο Δήμο να 
προβλέψει τι θα εισπράξει. Παραδείγματα, η οικονομική δραστηριότητα που έχει 
εκμηδενιστεί και δεν μπορεί κανένας να προβλέψει ποιος βγάζει άδειες πλέον όλοι 
ξέραμε τι άδειες έβγαιναν  πριν και τι άδειες βγαίνουν τώρα. Παράδειγμα, το ότι 
βεβαιώνουμε ή κάνουμε χρηματικούς καταλόγους σε εποχές τέτοιες, γιατί έχουμε από 
πάνω μας την δαμόκλειο σπάθα  αλλά τελικά ο κόσμος δε έχει χρήματα να αποδώσει και 
δεν μπορούμε να του κάνουμε κατασχέσεις, αλλιώς θα πρέπει να πάρουμε την μισή πόλη 
και να τις κάνουμε κατασχέσεις. Παράδειγμα, ποιος είναι αυτός ο χαζός σε εισαγωγικά 
που θα πάει να βάλει διαφήμιση για να πάει να πληρώσει στο Δήμο; Παραδείγματος 
χάρη, τα παράβολα έκδοσης νέων αδειών των καταστημάτων που δεν νομίζω 
οποιοσδήποτε πλέον θα πάει εύκολα να ανοίξει ένα μαγαζί.  

Όλα αυτά τα αναφέρω γιατί είναι παραδείγματα στα οποία μπορεί στο τέλος να 
προβλέπονται κονδύλια, αλλά δεν νομίζω ότι αυτά θα μπορέσουν να εισπραχθούν, διότι 
χρειάζονται μαντικές ικανότητες και δύναμη η οποία δεν υπάρχει.  

Αυτή η περιβόητη ανάπτυξη που μας δουλεύουν όλοι δεν μπορεί να αποτυπωθεί 
σε κανέναν προϋπολογισμό διότι πλέον είναι δύσκολο πράγμα. Το Υπουργείο 
Οικονομικών θέλει και απαιτεί να είναι ακριβής και από πάνω λέει θα έρθει επιτροπεία. 
Το Υπουργείο Οικονομικών θέλει να έχουμε τους ίδιους κωδικούς και τους αλλάζει 
τελευταία στιγμή για να τους παρακολουθεί αλλά είναι το ίδιο Υπουργείο Οικονομικών 
που δε βγάζει ένα πρόγραμμα σε όλους τους Δήμους για να το παρακολουθεί ενιαία. 
Μπορεί να απαιτεί από την άλλη όμως, να  πάμε να αλλάξουμε τα συστήματά μας.  Το 
Υπουργείο Οικονομικών θέλει επιτροπεία. Το Υπουργείο Οικονομικών δεσμεύτηκε για 
τους πόρους που στέλνει  στους Δήμους, ή στην πορεία της χρονιάς θα στέλνει πάλι 
λιγότερους; Πως αφήνει να γίνει ένας προϋπολογισμός και θέλει επιτροπείες όταν αυτό το 
ίδιο στέλνει μετά στην πορεία 30% ή 40% ή 50% λιγότερους πόρους; Μπήκε επιτροπεία 
στο ίδιο το κράτος και μπαίνει στους Δήμους; Το ίδιο το κράτος δηλαδή όταν λέει αν δεν 
εισπραχθούν οι φόροι και την άλλη μέρα  θα έχουμε  μείωση πάλι  των μισθών και των 
εισοδημάτων, δηλαδή αυτά τα πράγματα που συμβαίνουν στο ελληνικό το κράτος και 
ταυτόχρονα μεταφέρονται και στους Δήμους είναι πάρα πολύ δύσκολα.  

Εγώ ευελπιστώ ότι οι προσπάθειες του Αντιδημάρχου θα ευοδωθούν αλλά με ένα 
τέτοιο εκδηλωμένο σύστημα που πλέον στηρίζεται μόνο στο φιλότιμο των εργαζομένων, 
δεν είναι δυνατό πλέον αυτό το σύστημα, δηλαδή κανένας προϋπολογισμός δεν θα είναι 
επιρρεπής και προτείνω τον επόμενο προϋπολογισμό αν θέλετε Δήμαρχε, της επόμενης 
χρονιάς, επειδή δεν είναι πλέον στη κρίση ούτε της Μαρούλας, ούτε   του Καγκελίδη, 
ούτε τη δική μου ούτε του Βασίλη, ας τον κάνουμε όλοι μαζί. Ας δώσουμε ένα μήνυμα σε 
αυτό το Δήμο γιατί είναι δουλειά όλων όπως είπε και ο Αντιδήμαρχος Οικονομικών. 
Είναι δουλειά όλων να είναι συνεπείς.  

Στο νομικό πρόσωπο σας είπε και η κα Σοφρόνωφ, είναι 1.000.000€ περίπου κάτω 
ο προϋπολογισμός. Είναι το πρώτο που κινδυνεύει με επιτροπεία.  Γιατί δεν μπορούμε 



ούτε τις μισθοδοσίες να καλύψουμε, αλλά θα προσπαθήσουμε με κάτω το κεφάλι να 
δούμε τι θα κάνουμε.  

Γκαμπέσης: Ζούμε πράγματι πρωτόγνωρες οικονομικές καταστάσεις και όχι μόνο 
στην Ελλάδα και σε πολλούς τομείς, όχι μόνο στα οικονομικά.   

Όμως πολλά από αυτά που μας επιβάλλουν στην τοπική αυτοδιοίκηση θα έπρεπε 
μόνοι μας σαν Δήμος, σαν Δημοτική Αρχή να τα είχαμε προβλέψει και να είχαμε 
εφαρμόσει τους κανόνες και τους νόμους εκείνους που θα μπορούσαμε να είμαστε 
σύμφωνοι με πολλά οικονομικά μοντέρνα δεδομένα, που κυρίως θα είχαν 
αποφασιστικότητα, θα είχαμε τη δυνατότητα να παράγουμε έργο. Δεν θα είχαμε αυτό το 
αστείο φαινόμενο που παρατηρούμε κάθε χρόνο τέτοια εποχή, διαβάζουμε πολυσέλιδα 
προγράμματα, τόσο στον οικονομικό τομέα όσο και στα έργα τα οποία αν μη τι άλλο, 
γίνονται μόνο για τη φιέστα τη σημερινή. Να πούνε οι μεν της Δημοτικής αρχής: τι 
ωραία, τι καλά, εμείς φανταστήκαμε αυτά τα έργα, να βάλουνε από κάποια χρήματα 
δίπλα τα οποία τις περισσότερες φορές είναι αέρα πατέρα, γιατί δεν έγινε τίποτα και δεν 
γίνεται τίποτα και εμείς να λέμε και να επισημαίνουμε υπεύθυνα ότι κύριοι, πάλι δεν 
γίνεται τίποτα και η φετινή χρονιά είναι κομβική. Διότι η φετινή χρονιά εκτός από την 
κακή συνήθεια που είχαμε τα προηγούμενα χρόνια, έχουμε και κάτι άλλο, ότι μας 
επιβάλλεται από πάνω να συμμορφωθούμε με νέα δεδομένα. Που είναι η σοβαρότητα; 
Που είναι η υπευθυνότητα; Που είναι η σωστή αντιμετώπιση του μέλλοντος της πόλης 
μας, όταν εξακολουθεί η Δημοτική Αρχή στο ίδιο μοτίβο; Εάν από την πρώτη χρονιά 
υπήρχε η επιτήρηση, ο Δήμος θα ήταν υπό επιτήρηση. Αυτά τα λόγια που λέμε τώρα, ότι 
μειώθηκαν, βλέπουμε στον προϋπολογισμό πράγματα τα οποία δεν σηκώνουν  καμία 
αμφισβήτηση. Δηλαδή, τι σχέση το κολυμβητήριο που τόσα χρόνια από προϋπολογισμό 
σε προϋπολογισμό και από τεχνικά έργα σε τεχνικά έργα συνεχίζεται και δεν γίνεται 
τίποτα; Δεν διάβασα πουθενά να υπάρχει πρόνοια πραγματική για να γίνουν parking στην 
πόλη.  

Την περασμένη χρονιά, στο τέλος της χρονιάς, έγιναν τόσες συζητήσεις, όχι 
Parking θα γίνει, όχι θα μαζεύονται εκεί για έκτακτες ανάγκες και άλλα. Δηλαδή ποιος 
κοροϊδεύει ποιον; Εγώ ο ίδιος ψήφισα και εκείνη τη χρονική στιγμή θεώρησα ότι έκανα 
καλό για την πόλη μου. Ψήφισα στην συγκεκριμένη περιοχή δίπλα από το μπάσκετ της 
Ελιάς, κάτω από τον χώρο πρασίνου να γίνει χώρος προσωρινής στάθμευσης 
αυτοκινήτων. Όμως όλο αυτό το διάστημα δεν είδα κάτι να γίνεται σοβαρά προς αλλαγή 
χρήσης, κάτι το σοβαρό και υπεύθυνο.  

Δεν διαπίστωσα πουθενά κατασκευή wc σε όλη την υπό κατασκευή περιοχή 
ταλαιπωρίας της πόλης μας. Μάλιστα διάβασα στον τοπικό Τύπο, ότι ακόμη και το wc 
που υπάρχει στον Άγιο Αντώνιο, θα καταργηθεί. Δηλαδή για τι ανάπτυξη μιλάμε; 
Ανάπτυξη που θα έρθει ένα τουριστικό λεωφορείο να κάνει μια βόλτα για να βγάλει 
πέντε φωτογραφίες στη Βέροια και να μην αφήσει τίποτα εκτός από τις βρωμιές του στα 
τοπικά μαγαζιά τα οποία πάσχουνε και έχουνε τόσο μεγάλο πρόβλημα όσον αφορά την 
ύπαρξή τους;  

Καμία αναφορά στον προγραμματισμό σας για τα νεκροταφεία. Μια χαρά τα 
είπατε τα αστειάκια Δήμαρχε, νεκροταφείο η Ελλάδα, αλλά δεν έχετε επίγνωση του τι 
συμβαίνει στα νεκροταφεία της Βέροιας. Διότι πολλές φορές το έχω αναφέρει ότι αν ο μη 
γένοιτο γίνει κάτι το στραβό θα έχουμε μεγάλο πρόβλημα. Σε ολόκληρο τον 
προγραμματισμό της επόμενης χρονιάς, ούτε ένα ευρώ δεν έχει πέσει για να μπορέσει η 
Δημοτική Αρχή να προγραμματίσει, να βρει να σχεδιάσει ένα χώρο για νεκροταφεία στην 
πόλη μας. Καμία αναφορά και δεν ξέρω γιατί το κρύβετε. Γιατί κρύβετε την 
ανακατασκευή της Μητροπόλεως; Πουθενά δεν φαίνεται. Δυο φορές που έκανα 
ερωτήσεις, λέτε ότι η εφορία Βυζαντινών αρχαιοτήτων θα μας πει. Πείτε ευθέως. Το 2013 
θα γίνει; Υπάρχει μέριμνα να γίνει αλλαγή της χρήσης; Θα συμμορφωθείτε με το νόμο 
όσον αφορά την επαναφορά της λειτουργίας της Μητροπόλεως στην πρότερη λειτουργία 
της;  



Νεστορόπουλος: ξεκινώ με τον σχολιασμό όσον αφορά τα έσοδα και τα έξοδα 
στην περσινή χρονιά. Από τον διαμορφωμένο μέχρι 31/12/2012, 73.000.000€ ενταχθέντα 
39.000.000€, σημαίνει 54%. Ο προϋπολογισμός του 2011 επετεύχθη κατά 45% ο 
προϋπολογισμός του 2012 κατά 54%. Ας ευχηθούμε ο προϋπολογισμός του 2013 που θα 
ψηφιστεί σήμερα να ξεπεράσει το 60%.  

Θέλω λίγο να μείνω στο κομμάτι εκεί των βεβαιωθέντων παρελθόντων ετών και 
να επιστήσω την προσοχή στο νέο Αντιδήμαρχο Οικονομικών και να του ευχηθώ κάθε 
επιτυχία και δύναμη και να πω: κύριε Αντιδήμαρχε ότι είναι εγγεγραμμένα εδώ για να 
εισπράξετε βεβαιωθέντα από τακτικά έσοδα επί ακαθαρίστων εσόδων επιτηδευματιών 
δηλαδή το μισό τοις εκατό 648.000€ τα οποία δεν εισπράχθηκαν.  

Μισθώματα ακινήτων 221.000€. μισθώματα δημοτικής αγοράς 148.000€. Τέλη 
διαφήμισης 19.000€, 76.000€ τέλη χρήσης κοινόχρηστων χώρων. Που σημαίνει αυτοί 
που έχουν τραπεζοκαθίσματα ή οτιδήποτε, δεν πληρώνει κανένας. Όποιος θέλει πληρώνει 
στο Δήμο αυτό.  

Θα μεριμνήσετε, θα πρέπει να σπάσετε αυγά για να μαζέψετε αυτά των 
παρελθόντων ετών. Γιατί αν δεν τα μαζέψετε, πέρσι είχαμε επί των βεβαιωθέντων 5% 
εισπράξεις, βεβαιωθέντα 4,5εκατ.€ και εισπράξατε 230.000. Κάντε πολιτική να 
σταματήσει αυτό το πράγμα, να δει άσπρη μέρα εάν δεν εισπράξει τα έσοδά του, έτσι 
κατάντησε και η χώρα αυτή, γι’ αυτό κατάντησε εδώ. Γιατί ποτέ δεν φορολογούνταν 
αυτοί που είχαν, κάτι παρόμοιο κάνετε και εσείς, όλα τα χρόνια αυτά, τα έξι χρόνια που 
διοικείτε αυτό το Δήμο.  

Θα πάω στα έξοδα Δήμαρχε και θα επιμείνω στο ότι συνεχίζετε πάλι να έχετε 
μεγάλο αριθμό συνεργατών. Εφτά συνεργάτες στους χαλεπούς καιρούς που διανύουμε, 
είναι υπερβολικός αριθμός. 210.000€ τα έξοδα είναι εγγεγραμμένα. Συνεχίζω Πρόεδρε, 
πάνω σε αυτά που έκανα τις ερωτήσεις μου, τα τρία έργα που πάνε στη ΔΕΥΑΒ, είναι 
νέα έργα, αν ήταν παλιά έργα και τώρα συνεχιζόντουσαν τότε ναι, αλλά είναι νέα έργα 
στο τεχνικό πρόγραμμα καταγεγραμμένα. Νέα τα χαρακτηρίζουν, δεν δημοπρατήθηκαν 
δηλαδή, κακώς το κάνουν. Έχουμε για τη νομιμοποίηση το ξενοδοχείο «Ξενία», τόσα 
χρόνια αυτό το ξενοδοχείο έχει ρημάξει εκεί πάνω, δεν έχει μείνει τίποτα.  

Δεν ενδιαφερόμαστε να αξιοποιήσουμε τη δημοτική μας περιουσία κυρίες και 
κύριοι, είπαμε για τις μεταλλικές κερκίδες στον Άγιο Γεώργιο Αντιδήμαρχε 
Καθαριότητας, όνειρο θερινής νυκτός, κ.Τσιούντα, πάει αυτό. Η αντικατάσταση των 
αμιαντοσωλήνων στην Πατρίδα Αντιδήμαρχε, που είστε από την Πατρίδα, πάει και αυτό 
το έργο, δεν υπάρχει πλέον. Το κολυμβητήριο, ας μην πούμε τίποτα.  

Για τους RΟΜ Δήμαρχε, κάντε τη διαδικασία να αλλάξει ο τίτλος, να πάρετε τα 
χρήματα αυτά και να κάνετε κάποια έργα εκεί που υπάρχουν ROM και μην περνάει από 
το μυαλό σας να κάνετε έναν οικισμό αποκλειστικά ROM, θα γίνει γκέτο, δεν πρόκειται 
να μπει κανένας εκεί μέσα και θα είναι χώρος παραβατικότητας.  

Για τα νεκροταφεία δεν βλέπω τίποτα, για αγορά νεκροταφείων υπήρχε.  
Πρώτο δημοτικό σχολείο Μακροχωρίου και νηπιαγωγείο Μακροχωρίου, θέλουν 

επεκτάσεις, δεν χωράνε τα παιδιά. Η Κουλούρα δεν έχει νηπιαγωγείο. Στην Πατρίδα στην 
περιοχή Αγίου Νικολάου πηγαίνοντας για τον Τρίλοφο, θέλει γέφυρα που είναι του 
ύψους των 30.000€, τίποτε και αυτό.  

Για το νεολιθικό οικισμό  της Νικομήδειας, δεν βλέπω τίποτα απολύτως.  
Για φυσικό αέριο, πρέπει να έρθει και στην πόλη μας επιτέλους. Τίποτε δεν 

βλέπω. Parking δεν βλέπουμε στην πόλη να γίνονται. Δεν βλέπω μια προμήθεια 
Αντιδήμαρχε των τεχνικών, ασφαλτομίγματος, οι λακκούβες έχουν γίνει όλες; Έχουν 
τελειώσει; Θα χρειαστούμε το καλοκαίρι, την άνοιξη να ανοίξουμε τις λακκούβες. Βάλτε 
και 10.000€ για ασφαλτόμιγμα, για προμήθεια. Να ρωτήσω και κάτι γιατί δεν το ρώτησα 
προηγουμένως στον αντιδήμαρχο: στα Γιοτζαλίκια το νέο σχολικό συγκρότημα που 
εντάχθηκε στο ΕΣΠΑ, τα 8,5 εκατ.€, έχετε κάνει θέρμανση; Έχετε βάλει φωτοβολταϊκά 
πάνω;   



Παπαϊωάννου: για να κατανοήσουμε τους στόχους και τα μεγέθη του 
προϋπολογισμού μας πρέπει να λάβουμε υπόψη τις ακόλουθες παραμέτρους: πρώτον, τις 
τραγικές οικονομικές συνθήκες που βρίσκεται σήμερα η χώρα με τρία μνημόνια, η 
οικονομική πολιτική ηθική και κοινωνική κρίση, ευρισκόμενοι ουσιαστικά στα πρόθυρα 
της χρεοκοπίας.  

Δεύτερον, τη διαχρονική εχθρική θα έλεγα στάση του κεντρικού κράτους 
απέναντι στην αυτοδιοίκηση η οποία εκδηλώνεται με πολλούς τρόπους και κυρίως με την 
περικοπή πόρων που είναι απαραίτητη για την επιβίωση της αυτοδιοίκησης. Στον 
ψηφισθέντα κρατικό προϋπολογισμό του ’13 που είναι πλέον νόμος του κράτους, 
σχετικοί κωδικοί είναι μειωμένοι σημαντικά σε σχέση με το ’12, σε συνέχεια της μείωσης 
του ’11 κατά 32% και της κατά 35% μείωσης του ’10.   

Τρίτον, το γεγονός ότι έχει αυστηροποιηθεί το νομοθετικό πλαίσιο για την 
κατάρτιση των προϋπολογισμών των φορέων της Γενικής Κυβέρνησης μετά από 
απαίτηση των δανειστών, οπότε απαιτείται μεγαλύτερη και πιο συντονισμένη προσπάθεια 
για αυτό.  

Με τις πιο πάνω σχετικές παρατηρήσεις, προκειμένου να συνεχιστεί η ομαλή 
οικονομική λειτουργία του Δήμου, καταβολή μισθών προσωπικού, εξόφληση 
ληξιπρόθεσμων οφειλών στους προμηθευτές και  πιστωτές του Δήμου, ψηφίζω τον 
προϋπολογισμό του Δήμου, του έτους 2013.  

Μελιόπουλος: Θα σταθώ μόνο στο ετήσιο πρόγραμμα δράσης. Θα ήταν φύσει 
αδύνατον για όποιον θα ήθελε να τοποθετηθεί ολοκληρωμένα να περιλάβει τον 
προϋπολογισμό και το ετήσιο πρόγραμμα δράσης.  

Όπως γράφετε και μέσα στο εισηγητικό, το ετήσιο πρόγραμμα δράσης, είναι 
μέρος του επιχειρησιακού προγράμματος, εκείνου του στρατηγικού σχεδιασμού με όραμα 
που είχε ψηφιστεί πριν από κάποιο χρονικό διάστημα και εμπεριέχει το ετήσιο 
πρόγραμμα δράσης και το τεχνικό πρόγραμμα.  

Το τεχνικό πρόγραμμα λοιπόν, συνδυαζόμενο και με τον προϋπολογισμό είναι ο 
καθρέφτης της πολιτικής κατεύθυνσης μιας πολιτικής που ταυτίζεται και προσαρμόζεται 
στην κυβερνητική πολιτική, με τα γνωστά βάρβαρα αποτελέσματα για την πλειοψηφία 
του λαού.  Επεκτείνει την τοπική πολιτική στα πλαίσια της τοπικής διοίκησης. Αυτή η 
πολιτική η οποία κατεδαφίζει κάθε δικαίωμα στη δουλειά, στις κοινωνικές παροχές και 
φτάνει με κάθε τρόπο στην αφαίμαξη της τοπικής διοίκησης. Αυτή την πολιτική  που 
χρόνια πριν έχει πάρει σάρκα και οστά στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στον τομέα της 
τοπικής διοίκησης και τώρα λόγω αυτής της κρίσης και με αφορμή την κρίση, την 
καπιταλιστική κρίση, επιταχύνεται όσο αφορά την εφαρμογή της και στην Ελλάδα.  

Οι πηγές χρηματοδότησης μειώνονται, ΣΑΤΑ, ΘΗΣΕΑΣ, μένουν τα 
ανταποδοτικά τέλη, ο μειωμένος κρατικός προϋπολογισμός, το ΕΣΠΑ που ξεκοκαλίζουν 
οι εργολάβοι, μη κυβερνητικές οργανώσεις, όπως θα δούμε και σε επόμενο θέμα.  

Λέτε ότι είναι ρεαλιστικό το ετήσιο πρόγραμμα δράσης, εγώ θα έλεγα ότι αυτός ο 
ρεαλισμός είναι ο ρεαλισμός της μιζέριας, της διατήρησης και επέκτασης της φτώχειας 
από αυτό το πρόγραμμα. Γι’ αυτό εμείς δεν σας δικαιολογούμε, άλλωστε το γνωρίζατε 
όταν στηρίζατε και υποστηρίζετε ακόμη τον Καλλικράτη που μετατρέπει τους ΟΤΑ σε 
ένα τοπικό εργαλείο εφαρμογής της κυβερνητικής πολιτικής.  

Πως καθρεφτίζονται όλα αυτά στο ετήσιο πρόγραμμα δράσης; Εμπεριέχει ένα  
τεχνικό πρόγραμμα που ακόμα και τη βελτίωση αυτής της καθημερινότητας, με δυσκολία 
θα καταφέρει να εξυπηρετήσει.  

Μιλάμε για έργα συντήρησης, για τη διόρθωση των λακκουβών στους δρόμους, 
τα πεζοδρόμια, τις λάμπες, και όλα αυτά όταν θα καταφέρει να τα συντηρήσει θα είναι 
από την ανταποδοτική ικανότητα, τους φόρους που θα επιβληθούν, που επιβάλλονται 
στους δημότες. Όσον αφορά το ετήσιο πρόγραμμα δράσης των διευθύνσεων, 
περιορίζονται μόνο στη μισθοδοσία, στις εργοδοτικές εισφορές, στους τόκους, στα 
τοκοχρεολύσια και στα αναλώσιμα, στα καύσιμα, στη μεταφορά απορριμμάτων. 



Προστίθεται επιπλέον και η  παραγωγικότητα, οι ποσοτικοί δείκτες, που θα πάνε 
παραπέρα στην αξιολόγηση και όσοι δεν πιάνουν τους στόχους, με συνοπτικές 
διαδικασίες, εκτός εργασίας.  

Όλοι οι Δήμαρχοι θέλουν να κάνουν έργα, το θέμα είναι, ποιος πληρώνει και 
ποιος κερδίζει από αυτά τα έργα; Λοιπόν μέσα στον μακρύ κατάλογο που μας φέρατε, 
εμείς το χαρακτηρίζουμε αυτό σαν έκθεση ιδεών. Επιπλέον δεν εξασφαλίζει τη 
χρηματοδότηση, είναι επανάληψη του περσινού τεχνικού προγράμματος, εγγράφονται 
έργα 2 φορές, υπάρχουν παραδείγματα και δεν εγγράφονται έργα που θα μπορούσαν να 
ικανοποιήσουν άμεσα  λαϊκές ανάγκες, δηλαδή ούτε ένας παιδικός σταθμός, ούτε ένας 
βρεφονηπιακός σταθμός, ξενώνες, μέριμνα για ηλικιωμένους για αστέγους, δεν υπάρχει 
ένα κλειστό γυμναστήριο, δημιουργία και αναβάθμιση  χώρων πρασίνων. Έργα 
αντισεισμικής θωράκισης, αντιπλημμυρικά έργα και θα μπορούσαμε αν υπήρχε χρόνος να 
αναφέρουμε και άλλα.  

Άρα λοιπόν ένα τέτοιο ετήσιο πρόγραμμα, δεν βελτιώνει τις άμεσες επιτακτικές 
ανάγκες των δημοτών μας, διαχειρίζεται τη μιζέρια και τη λιτότητα, δεν ανοίγει 
προοπτική για βελτίωση της ζωής. Αντίθετα επιχειρεί να ενσωματώσει στη συνείδηση 
των δημοτών ότι όλα είναι τελειωμένα και τα κεφάλια μέσα μέχρι τελικής πτώσεως. Και 
θέλω να επισημάνω και μια ανισομετρία για το ετήσιο πρόγραμμα, το 10% μόνο…  

Πρόεδρος: είναι πολύ μακριά τα 10 δευτερόλεπτα κύριε Μελιόπουλε, δόθηκε η 
ευκαιρία στην παράταξή σας, με την οποία ενδεχομένως να συμφωνούμε ή να 
διαφωνούμε να αναπτύξετε όλο το πολιτικό περίγραμμα.  

Θεοδωρίδης: Το τεχνικό πρόγραμμα του Δήμου, έγινε χωρίς να ζητηθεί η γνώμη 
των τοπικών κοινοτήτων ούτε και των αντιδημάρχων, όσο τουλάχιστον ήμουν εδώ, ούτε 
πέρσι, ούτε φέτος.  

Από την πρώτη ματιά βλέποντας τα κονδύλια σε απόλυτους βαθμούς, ο πρώην 
Δήμος Απ. Παύλου, ο μεγαλύτερος που έχει ενσωματωθεί, έχει γίνει μικρότερος, τόσο σε 
νέα έργα όσο και σε συνεχιζόμενα. Κανένα έργο που προτάθηκε από το 2011, δεν έτυχε 
επιλογής ή προτίμησης, είναι δύσκολο για μένα και μου προκαλεί θλίψη.  

Έρχομαι σε ένα από τα κομμάτια που υπηρέτησα και εγώ όσο μπόρεσα, στον 
τομέα τον ημιδιωτικοποιημένο της καθαριότητας. Βλέπουμε κωδικούς όπως πχ τον 
κωδικό για επιδιόρθωση κάδων 15.000€, αλλά δεν μου λέει κανείς με τι ανταλλακτικά θα 
επιδιορθωθεί. Δεν υπάρχει καμία πρόβλεψη. Για τη μεταφορά των σκουπιδιών με ίδια 
μέσα, τόσος αγώνας, τόση αγωνία, δυο τράκτορες κάθονται κανείς δεν ξέρει που. Εγώ 
ξέρω. Τίποτα για press container, προγράμματα, ξανά προγράμματα, τροποποιήσεις, 
κονδύλια, πουθενά, περιμένουμε το ΥΠΕΡΑ, ίδωμεν.   

Εύχομαι τουλάχιστον να αξιοποιηθούν σωστά, ότι έχει προέλθει και είναι εδώ στη 
διάθεση του Δήμου από το Πράσινο Ταμείο και το οποίο αν αξιοποιηθεί σωστά νομίζω 
θα μειωθεί ο όγκος των σκουπιδιών. Πράγμα που σημαίνει και μείωση όσον αφορά τη 
διαχείρισή τους. ΣΜΑ  100.000€ συν 8.000€ για ένα σπιτάκι με πρόβλεψη βέβαια αν 
πιστοποιηθεί ο χώρος, επιφυλάσσομαι και θα δούμε.  

Καμία πρόβλεψη για την ΑΣΕΔΑΠΟ, χώρος που θα φιλοξενούσε τα αδρανή του 
Δήμου, αντιθέτως χρηματοδοτούμε τη θέση Κλιμάκια στη Σφηκιά με ένα ποσό μικρό, 
3.700€ περίπου αλλά για πείτε μου ποιος θα πάει στη Σφηκιά να εναποθέσει τα υλικά; 
Πιστεύω ότι τα ποτάμια και οι χώροι γύρω θα γεμίσουν.  

Θα ήθελα να πω και άλλα, για τα έσοδα και εδώ πρέπει να προβλέψετε όπως σας 
είπα και προχθές κύριοι των οικονομικών. Όπως με ενημέρωσε η Δημοτική Αστυνομία, 
τουλάχιστον κατά το προηγούμενο έτος, υπήρξαν 175 παραβάσεις που αφορούν  τα φέιγ 
βολάν, τις αφισοκολλήσεις και τις αφισοδιαφημίσεις,  και άλλα 47 περιστατικά τα οποία 
αφορούσαν τα υπόλοιπα. Ένα ποσό που περνάει από 270.000€ αν δεν κάνω λάθος, είναι 
ένα καλό ποσό, τουλάχιστον προσπαθήστε να κερδίσετε κάτι από αυτά. Εκτός αν υπάρχει 
στην πολιτική της καινούριας διοίκησης κάτι διαφορετικό.  



Τελειώνοντας, θα ήθελα να πω ότι ψηφίζω λευκό και θα είμαι θετικός σε 
οποιαδήποτε τροποποίηση στην πορεία του έτους που θα με καλύπτει. Ευχαριστώ τη 
Δήμαρχο που αν είναι έτσι όπως τα έχει πει ακριβώς και με καλύψει με τους γύφτους, θα 
το επικροτήσω. Σε διαφορετική περίπτωση θα έχουμε προβλήματα.  
Σταυροπούλου: Πρόεδρε, θα είμαι πολύ σύντομη, δεν θα ξαναπώ αυτά που είπαν οι 
προηγούμενοι συνάδελφοι.  

Αυτό που έχω να πω είναι ότι το τεχνικό πρόγραμμα, προϋπολογισμός τον οποίο 
συζητάμε και ψηφίζουμε σήμερα  δεν είναι ότι θα θέλαμε. Δεν είναι με όραμα και με 
ανάπτυξη και αυτό λόγω της γενικής οικονομικής κρίσης.  

Μέσα από τα έργα του ΕΣΠΑ όμως δίνεται μια πνοή ανάπτυξης και πρέπει να 
επικεντρωθούμε και να δώσουμε βαρύτητα και στην περιφέρεια, την οποία έχουμε 
αφήσει  λίγο πίσω.  

Θα αναφερθώ μόνο στον κοινωνικό τομέα της πολιτικής. Με ικανοποίηση βλέπω 
στο παράρτημα ότι υπάρχουνε κάποια χρήματα, όπως είναι η εφαρμογή πολιτικών 
υπεραστέγων και ευπαθών ομάδων, ένα ποσό των 100.000€, πρωτοβουλίες δια μέσω της 
σύστασης και ενεργοποίησης του Συμβουλίου παραβατικότητας, προγραμματισμός για 
την πρόληψη δημόσιας υγείας και σχολές γονέων και αναφέρομαι σε αυτά γιατί πέρασα 
μια πάρα πολύ δύσκολη θητεία με ελάχιστα χρήματα και με πολύ μεγάλες ανάγκες στον 
τομέα αυτό. Έκανα μια προσπάθεια για να ανταπεξέλθω σε αυτές τις ανάγκες και με τη 
στήριξη και συμπαράσταση και συνεργασία υπαλλήλων και εθελοντών.  

Πιστεύω ότι η προσπάθεια αυτή έχει δώσει καρπούς και η προσπάθειά μου και 
ζητώντας κάποια χρήματα είχε σαν αποτέλεσμα αυτά εδώ τα χρήματα που βλέπω ότι 
μπήκανε. Στο κοινωνικό κομμάτι, θέλω να επισημάνω ότι επειδή η περιφέρεια νιώθει 
εγκαταλελειμμένη πρέπει να δώσουμε μεγάλη βαρύτητα σε αυτή. Επειδή μπορούμε μόνο 
με προγράμματα ΕΣΠΑ να δούμε τι μπορούμε να κάνουμε σε αυτό το κομμάτι.  

Πρόεδρος: παρακαλώ κάποιες απαντήσεις που χρειάζεται να δώσουν οι αρμόδιοι 
αντιδήμαρχοι και η Δήμαρχος. 

Καγκελίδης: Απαντώντας στην κα Σοφρόνωφ, θα πω ότι είπατε μόνη σας μια 
αλήθεια βλέποντας ορισμένα ποσά του προηγούμενου έτους. Βάζοντας το θέμα των 
επενδύσεων και αυτά τα οποία στην ουσία βεβαιώθηκαν. Από εκεί φαίνεται ότι είναι μια 
απόκλιση. Σε αυτήν αναφερθήκατε, ότι αυτά τα έργα είτε με ίδια έσοδα είτε με 
επιχορηγούμενα κάνουνε αυτές τις αποκλίσεις για να φαίνεται αποτελεσματικός ένας 
προϋπολογισμός. Άρα είμαστε υποχρεωμένοι στο ότι αυτή η απόκλιση δεν μπορεί να 
γίνει, είπα στα επιχορηγούμενα δεν είναι υποχρεωτικό αλλά φανταστείτε τα Γιοτζαλίκια 
με 8.5 εκατ. να το εμφανίσεις μέσα στο χρόνο. Εννοείται δεν θα ξεκινήσει. Άρα, θα έχει 
μια απόκλιση. Αυτό τι θα σημαίνει; Ότι είναι πλασματικός ένας προϋπολογισμός; Νομίζω 
τουλάχιστον τέτοιες συζητήσεις να μην γίνονται. Είπα θα γίνει χρονοδιάγραμμα, θα 
καθίσουμε με την τεχνική υπηρεσία να γίνει ένα χρονοδιάγραμμα στα έργα και αν δεν 
έγιναν οποιεσδήποτε μελέτες θα αφαιρεθούν από τον προϋπολογισμό με ίδια έσοδα, 
ούτως ώστε να μην έχουμε αυτές τις αποκλίσεις.  

Θέλουμε να έχουμε έναν ισορροπημένο έναν σωστό έναν πραγματικό 
προϋπολογισμό. Δεν είπα λόγια εκθεσιακά εδώ. Είπα λογιστικά. Αυτά θα τηρηθούν. Δεν 
κάθισα να αναλάβω Αντιδήμαρχος χωρίς να τα προστατεύσω και την κρίση του καθενός, 
ούτε να εμφανίζονται ότι έχει 73 εκατ.€ ή 23 εκατ.€ ή οτιδήποτε. Ότι είναι στη 
δυνατότητά μας θα γίνει πραγματικότητα. Μετά το πρώτο τρίμηνο καθόμαστε και τα λέμε 
και τα συζητάμε, μαζί θα συζητήσουμε τις τροποποιήσεις είτε μας τις επιβάλλουν είτε 
όχι.  

Όσον αφορά κυρία Σοφρόνωφ το μαύρο χρώμα φαίνεται δεν είχαν να βάλουν 
κόκκινο. Θέλω να πω ότι η ταύτιση με κυβερνητικές εντολές να σας πω προσωπικά για 
εμένα, ότι δεν ταυτίστηκα ποτέ στη ζωή μου ούτε με κομματικές οδηγίες, ούτε είμαι 
εκείνος που θα ενστερνιστώ κάποιες κυβερνητικές οδηγίες, εντολές ή αποφάσεις. Αν 
τώρα είμαστε ένας Δήμος ένα νομικό πρόσωπο, ένας τοπικός οργανισμός νομίζω ότι 



πρέπει να λειτουργήσουμε σύμφωνα με αυτά που μας επιβάλλουν. Τι να κάνουμε 
δηλαδή; Να κάνουμε αντάρτικό; Δεν γίνεται. Και επειδή θέλω και θα το πω προς όλους 
και στα μέσα μαζικής ενημέρωσης, να έρχονται στο γραφείο να συζητάμε για τις 
προτάσεις.  

Κε Αγγέλογλου καλή η ειρωνεία αλλά προσωπικά εγώ πέρασα ένα διάλλειμα 
15λεπτο, ήτανε και μεγάλος ο χρόνος σας αλλά να σας πω και κάτι άλλο, από τη θέση 
στην οποία βρίσκομαι και όσον αφορά την παραπομπή κάποιων στα δικαστήρια, δεν θα  
δοθεί η χαρά σε εσάς ποτέ, θα προστατεύσω την οικονομική επιτροπή και τα μέλη της, 
ούτως ώστε να μην δώσουμε λαβή δε οποιονδήποτε να μας σέρνει από εδώ και από εκεί. 
Αυτό θα είναι η αποστολή μου και η ευθύνη μου.  

Στον κ.Γιαννουλάκη θα πω ότι τον σέβομαι γιατί έχει και τις γνώσεις αυτές και θα 
ζητήσω και τη γνώμη του να με βοηθήσει με την εμπειρία του. Είναι άνθρωπος που 
γνωρίζει και τα οικονομικά και θα πω, κ.Γιαννουλάκη ότι του χρόνου θα συζητήσουμε 
επί του προϋπολογισμού αυτού. Εγώ δεν θα πω ότι θα γίνουνε έργα μεγαλόπνοα αφού 
ξέρετε, ούτε με ίδια έσοδα, αλλά θα είναι ένας προϋπολογισμός ο οποίος είναι 
νοικοκυρεμένος και θα εμφανιστεί.  

Όταν θα περάσει η θητεία, να καταθέσουμε και να πούμε ότι αυτός ο Δήμος 
Βέροιας με ταξινόμηση και με ιεράρχηση σε ποιο στάδιο της λίστας θα βρίσκεται μέσα 
στους Δήμους της χώρας. Νομίζω ότι θα τομ νοικοκυρέψουμε και αναφέρθηκα και στο 
ποια μέτρα πρέπει να λάβουμε.  

Είπε ο κ.Νεστορόπουλος, μια λύση και ο κ.Γκαμπέσης είπε ότι πρέπει να 
προσπαθήσουμε αυτά τα λεφτά τα οποία δεν μαζεύονταν τόσα χρόνια, να βρούμε έναν 
τρόπο να τα μαζέψουμε. Το 7% ή το 8% ή το 9% ή το 10% δεν σημαίνει κάτι. Δηλαδή τα 
βεβαιωθέντα εμείς θα τα εισπράξουμε μετά από δέκα χρόνια συν αυτά που θα έρχονται. 
Δηλαδή θα έχουμε πεθάνει εμείς, τα παιδιά μας και ακόμα θα έχουμε να παίρνουμε 
βεβαιωθέντα. Και κάτι πρέπει να κάνουμε. Όπως πρέπει να πληρώσουμε και αυτούς που 
χρωστάμε. Νομίζω ότι έγραψα στο εισηγητικό ορισμένα πράγματα. Στο εισηγητικό μου 
γράφω εμείς οι προηγούμενοι και οι προ προηγούμενοι. Αν πάμε στους προ 
προηγούμενους ήταν και κάποιοι άλλοι. Για αυτό το ανέφερα για να κάνουμε ο κάθε ένας 
αυτοκριτική. Στο θέμα του κ.Νεστορόπουλου, θα του πω και θα είμαστε πάντα απέναντι  
στις θέσεις που καθόμαστε, θα πω ότι φυσικό είναι, αν δεν σπάσεις αυγά δεν γίνεται 
τίποτα. Και εγώ θα σπάσω. 

Λαζαρίδης: Πρόεδρε με την ευκαιρία και εξαιτίας της  ερώτησης του 
κ.Νεστορόπουλου, θα πρέπει να πω σε όλους ότι το σχολείο για τα Γιοτζαλίκια 
μελετήθηκε αμιγώς από τη μελετητική ομάδα του Δήμου, έγινε δηλαδή μια μελέτη αξίας 
εκατοντάδων χιλιάδων ευρώ από μέσα. Για πρώτη φορά συνέβη αυτό, μελέτη που 
πρόσφατα πήρε τα εύσημα από το περιφερειακό συμβούλιο δημοσίων έργων. Θεωρήθηκε 
πρότυπη μελέτη, πήραμε τα εύσημα σας το ξαναλέω προχθές και σήμερα. Μελέτη 
εκατοντάδων χιλιάδων ευρώ. Θεωρείται πρότυπη, ενεργειακά είναι  Α’ κλάσης, θα έχει 
ένα πολύ σύγχρονο σύστημα το οποίο είναι ότι καλύτερο.  

Αναφέρατε για το τι κάνουμε για τη Νικομήδεια. Από ότι ξέρω με κουβέντες που 
έκανα και με την κυρία Στρατούλη, δεν έχετε κάνει τίποτα εσείς σχετικά, είσαστε σχεδόν 
αδιάφοροι.  

Για την προμήθεια ασφαλτομίγματος εμπεριέχεται μέσα, είστε και έμπειρος, θα 
έπρεπε να το ξέρετε μέσα στις συντηρήσεις οδών πόλης. Δεκάδες χιλιάδες ευρώ για τη 
Βέροια, δεκάδες χιλιάδες για τα χωριά, και πάει λέγοντας. Δεν θα έπρεπε να υπάρχει 
ξεχωριστός κωδικός.  

Για τις προσθήκες σχολείων κ.Νεστορόπουλε αφήστε το καλύτερα, τρέχουμε για 
να πληρώσουμε τα κουφώματα από Γυμνάσιο Λύκειο που κάνατε εσείς και έχουν μείνει 
ακόμη απλήρωτα, τη μούχλα από το δεύτερο νηπιαγωγείο, αφήστε τις προσθήκες κι 
ασχοληθείτε με τις συντηρήσεις.   

Νεστορόπουλος: Δεν έμεινε τίποτα απλήρωτο. 



Πρόεδρος: κε Νεστορόπουλε γιατί καταστρατηγείτε τη διαδικασία;  
Λαζαρίδης: τα κουφώματα είναι εκεί απλήρωτα κύριε Νεστορόπουλε.  
Πρόεδρος: Συγνώμη, επιτρέπεται ο διάλογος αν το δηλώσει ότι επιτρέπεται η 

διακοπή, μόνο τότε, σας παρακαλώ πάρα πολύ. Συγνώμη, σας ενημερώνει, σας απαντά 
και σας δίνει την ευκαιρία να απαντήσετε ότι ξέρετε;  

Λαζαρίδης: Σχετικά με την αναφορά του κ.Θεοδωρίδη για το τεχνικό πρόγραμμα 
των πρώην καποδιστριακών Δήμων, πρέπει να ξαναπούμε εδώ ότι η κατανομή των ποσών 
είναι ευθέως ανάλογη με τους πληθυσμούς των Δήμων και έχει να κάνει μόνο με έργα 
συντηρήσεων. Εάν εμφανίζονται μεγαλύτερα ποσά και κάποια έργα, είναι συνεχιζόμενα, 
είναι έργα της πρώην ΤΥΔΚ τα οποία είναι ήδη ενταγμένα, δύο έργα του πρώην Δήμου 
Βεργίνας έχουν δημοπρατηθεί ήδη από το 2009, είχαν δηλαδή ανάδοχο, απλά εμείς τα 
ξεπαγώσαμε και τόσα άλλα από το Δήμο Μακεδονίδος. Τα χρήματα δηλαδή, τα σημερινά 
χρήματα που διατίθενται, είναι ευθέως ανάλογα του πληθυσμού των πρώην 
καποδιστριακών Δήμων κι είμαι κατηγορηματικός σ’ αυτό. Είναι έργα συντηρήσεων 
οδών, πλατειών, παιδικών χαρών. Δείτε το.  

Μαυροκεφαλίδης: κ.Αγγέλολγου, δεν είναι το καλύτερό μου στην πρώτη μου 
παρουσία ως αντιδήμαρχος να μην απαντώ πολιτικά. Θα σας πω ότι συχνά πυκνά 
δραπετεύετε από την πραγματικότητα, πορεύεστε στην ψυχεδέλεια και στην παραίσθηση, 
πορεύεστε σε ονειρικά μονοπάτια βλέποντας τον κόσμο, συναδέλφους με ψευδώνυμα και 
παρώνυμα, φαίνεται ότι περνάτε καλά.  

Μπράβο σας, χαίρομαι κι εγώ, καλά να περνάτε και να χαίρεστε κ.Αγγέλολγου 
και καλή επιστροφή στην πραγματικότητα, συγγνώμη που δεν μπορώ να επικοινωνήσω 
στην προσωπική σας διάσταση, όταν ξαναεπιστρέψετε τα ξαναλέμε. Τίποτε άλλο. 

Δήμαρχος: Δυο-τρεις κουβέντες για κάποια πράγματα που ειπώθηκαν.  
Ξεκίνησε ο κ.Γιαννουλάκης, σχολίασε τα 75.000.000€ και δεν ξέρω 

κ.Γιαννουλάκη αν έχετε και μία εμπειρία στα οικονομικά, έχετε θητεύσει, δεν ξέρω αν 
υπονοείτε ότι δεν πρέπει να συμπεριλάβουμε τις επιχορηγήσεις, γιατί οι επιχορηγήσεις 
από τρίτους είναι της τάξης των 28.700.000€, είναι οι χρηματοδοτήσεις για τα έργα 
δηλαδή και τα υπόλοιπα είναι ανελαστικά, συν 10.000.000€ τα οποία είναι της Προνοίας 
όπου ξέρετε ότι ασκούμε υπηρεσίες ταμείου ουσιαστικά στο θέμα των προνοιακών.  

Κε Παυλίδη χαίρομαι που συμφωνούμε, είναι αυτό που είπα στην αρχή, ότι 
συνεργασία χρειάζεται για όλα τα ζητήματα κυρίως αυτή την εποχή. Είναι ο μόνος 
δρόμος και μάλιστα προηγουμένως με τον αντιπρόεδρο του συμβουλίου, σκεφτήκαμε, 
πήγαμε εποχές πίσω, στην εποχή της Δημαρχίας Χασιώτη τότε που κι ο πατέρας του 
θήτευε ως αντιπολίτευση και τότε που υπήρχε πραγματικά συνεργασία για το καλό του 
τόπου και ήταν εύκολες εποχές, πολύ εύκολες εποχές, πόσο μάλλον σήμερα που είναι 
αυτή η εποχή που ζούμε, πόσο μάλλον σήμερα χρειάζεται να αναπτύξουμε σχέσεις 
συνεργασίας, γιατί ο κόσμος πια αυτό περιμένει από εμάς κι όλα τα άλλα είναι εκ του 
περισσού, γιατί περισσεύει η ευθύνη απέναντι στους πολίτες.  

Κε Γκαμπέση έχετε θητεύσει. Όταν μιλούν συνάδελφοι οι οποίοι έχουν θητεύσει, 
περιμένω να είναι λιγάκι προσεκτικότεροι και με συγχωρείτε για τον τόνο, το ύφος και 
αυτό που λέω.  

Ασχοληθήκαμε με τα νεκροταφεία και έχουμε πρόταση την οποία επεξεργάζεται 
το Τμήμα Περιουσίας και θέλω να ελπίζω ότι θα έρθει στο Δ.Σ. γιατί αν ασχοληθήκατε 
τότε που θητεύσατε και ήσασταν και αρμόδιος νομίζω γι’ αυτό το ζήτημα, θα ξέρετε ότι 
είναι ένα πάρα πολύ δύσκολο θέμα το οποίο απασχόλησε, ορίστε; Δεν είναι λύση που 
χρειάζεται να φαίνεται στο τεχνικό πρόγραμμα, μπορώ να σας ενημερώσω, δεν έχω 
πρόβλημα να του απαντήσω, είναι ένα θέμα όμως που μπορούμε να το πούμε και κατ’ 
ιδίαν.  

Για τη Μητροπόλεως, επί ημερών σας έγινε διπλή η Μητροπόλεως κι έρχεστε και 
με ρωτάτε αν θα υλοποιήσουμε την απόφαση του Συμβουλίου της Επικρατείας. Σαφώς 
σας έχω πει ότι μελετάται το θέμα και θα παρουσιαστεί η μελέτη αυτή, η οποία είναι σε 



συνάρτηση και με την ιστορική διαδρομή και την αρχαιολογία αλλά βέβαια και με την 
κυκλοφοριακή μελέτη.  

Θα έρθει εδώ στο Δ.Σ. και θα τη δείτε, είμαστε σχεδόν έτοιμοι, αλλά είναι σε 
συνάρτηση και με την κυκλοφοριακή μελέτη την οποία οφείλω να πω και μ’ αυτήν την 
ευκαιρία, ότι καθυστερεί χαρακτηριστικά η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας, γιατί 
έπρεπε τώρα σύμφωνα με τις διαβεβαιώσεις να έχουν ολοκληρωθεί οι διαδικασίες.  

Κε Νεστορόπουλε, απομονώνω αυτό που είπατε για τους ΡΟΜ, πραγματικά θα 
ήθελα να γίνει μια κοινή επιτροπή, ξέρετε είναι πάρα πολύ εύκολο, εγώ συμφωνώ με 
αυτό που είπατε για τον οικισμό, τη γκετοποίηση κι όλα αυτά, αλλά είναι πολύ εύκολο να 
λέμε κάποια πράγματα. Κι εγώ εθήτευσα στην αντιπολίτευση, είναι πολύ ευχάριστη η 
θέση, τα χρήματα που επιμένετε να πάρουμε είναι γι’ αυτό που δε θέλετε, είναι για να 
γίνει υποδομή για οικισμό και τελικά θα πρέπει να ξεχωρίσουμε κι ας κάτσουμε στο ίδιο 
τραπέζι και να δούμε τί ακριβώς θέλουμε, έτσι; Θέλουμε το ένα ή θέλουμε το άλλο; Να 
γίνει δηλαδή οικισμός, άρα θέλουμε τα χρήματα για να γίνει υποδομή και για να γίνει 
οικισμός ή θέλουμε τα δάνεια που υπήρχαν παλαιότερα και που με αυτά εντάσσονταν;  

Έχω κάνει επιστολή και μέσω της αποκεντρωμένης, ζητάει και η αποκεντρωμένη 
και ο Δήμος Βέροιας να ενεργοποιηθεί πάλι αυτό το καθεστώς, αλλά εν πάση περιπτώσει 
είναι πολλά τα ζέοντα θέματα που αν θέλετε μπορούμε να κάτσουμε στο ίδιο τραπέζι, όχι 
εσείς προσωπικά, όποιος οριστεί από τους επικεφαλής για να τα δούμε. Είναι και το θέμα 
των αδέσποτων, είναι χίλια πράγματα δηλαδή.  

Κε Θεοδωρίδη, με πολύ αγάπη θα σας πω ότι η οικονομική υπηρεσία κι η 
διεύθυνση προγραμματισμού από τις 2 Οκτωβρίου έστειλαν σημειώματα εσωτερικά στις 
διευθύνσεις και ζητούσανε στοιχεία. Ό,τι δώσατε λοιπόν ως αντιδήμαρχος περάστηκε, αν 
δόθηκαν, αν παρέπεσε, δεν ξέρω αλλά μπορώ να σας δώσω, να σας ενεχυρίσω το 
έγγραφο. Το έχετε κα Γεωργιάδου; Εστάλη σε όλες τις διευθύνσεις και οι διευθύνσεις, 
όπως γίνεται, αυτός είναι ο τρόπος εδώ και χρόνια για να καταρτιστεί ο προϋπολογισμός 
και το τεχνικό πρόγραμμα. Στέλνεται ένα έγγραφο και μετά από αυτό στέλνουν 
συγκεκριμένα στοιχεία όλες οι διευθύνσεις.  

Κα Σταυροπούλου και τελειώνω μ’ εσάς, η δική σας επιμονή έφερε τα χρήματα σ’ 
αυτόν τον τομέα, γιατί επανειλημμένα πολλές φορές και μπορεί να το πει κι ο 
κ.Μαυροκεφαλίδης αυτό, πολλές φορές και δικαίως επιμείνατε ότι πρέπει να μπουν 
κάποια χρήματα σ’ αυτό το κομμάτι λόγω εποχής δυστυχώς αλλά και λόγω πολιτικής 
στοχοθέτησης. Η συμβολή σας λοιπόν ήταν καθοριστική.  

Τσαβδαρίδης: Λοιπόν κοιτάξτε να δείτε Δήμαρχε. Εσείς μπορεί να διασκεδάζετε 
όπως λέτε που βλέπετε πολιτικούς παλιάς εποχής, αλλά δυστυχώς για εσάς πολιτικό 
παλιάς εποχής είστε εσείς, εσείς είστε ο «Μαυρογιαλούρος» της ελληνικής ταινίας 
σήμερα, γιατί αυτός που κάθεται εδώ και κρίνεται για τον προϋπολογισμό και που είναι 
υπεύθυνος να λογοδοτήσει, είστε εσείς, δεν είναι κανένας άλλος, μήπως μπερδευτήκατε. 
Σήμερα εσείς λογοδοτείτε και κανένας βουλευτής ή άτομα από την αξιωματική 
αντιπολίτευση με όποια ιδιότητα δεν είναι υποχρεωμένο να λογοδοτήσει.  

Εγώ αν θέλετε θα λογοδοτήσω και σας καλώ από σήμερα, 10 Φεβρουαρίου θα 
κόψω πίτα, να σας εξηγήσω λοιπόν για όσα έκανα ή για όσα δεν έκανα, σήμερα όμως 
εσείς δε δικαιούστε να ζητάτε τι έκανε ο Λάζαρος Τσαβδαρίδης ως βουλευτής, είστε 
τελείως εκτός πραγματικότητας. Αναλάβετε λοιπόν για μια φορά την ευθύνη σας. Να σας 
πω κάτι; εγώ μεράκι το έχω δύο χρόνια, ποτέ σας δεν έχετε παραδεχτεί ότι ναι ρε αδερφέ 
έκανα ένα λάθος, είχα μια παράλειψη. Δεν είναι κακό. Πάντοτε φταίνε οι άλλοι, πάντοτε 
φταίει ο Λάζαρος, πάντοτε φταίει ο βουλευτής, πάντοτε φταίει η κακιά κυβέρνηση η 
οποία έχει περικόψει δαπάνες. Εσείς ποτέ δε φταίτε; Σας λέω μεράκι ειλικρινά το έχω, 
γιατί είναι πολύ φυσιολογικό ξέρετε ένας άνθρωπος που λειτουργεί και δραστηριοποιείται 
να κάνει και λάθη, απολύτως λογικό και αυτός που δεν κάνει λάθη είναι αυτός που δεν 
κάνει τίποτε, εκτός αν πράγματι δεν κάνετε τίποτα, γι’ αυτό το λόγο δεν κάνετε και λάθη. 
Δεν κατάλαβα δηλαδή εδώ. Σας είπα για πέντε-έξι-εφτά έργα αναπτυξιακά τα οποία θα 



έπρεπε να έχετε κάνει κι εσείς ευαισθητοποιηθήκατε μόνο σε δύο στα οποία κάποιος θα 
μπορούσε να πει ότι θα μπορούσε να κάνει κάτι κι ο Λάζαρος Τσαβδαρίδης ως 
βουλευτής. Επιλέξατε δηλαδή από τα έξι έργα που σας είπα, να μου πείτε για το 
πανεπιστήμιο που κι εγώ ενδεχομένως ως βουλευτής αν θα φύγει το πανεπιστήμιο, έχω 
μια ευθύνη.  

Γιατί δεν απαντήσατε και δεν είπατε για το κολυμβητήριο που σας είπα, που είναι 
αποκλειστικά ευθύνη δική σας που δεν έγινε τόσα χρόνια; γιατί δε μας είπατε; Γιατί 
μονίμως απαντάτε επιλεκτικά και είστε όπου είστε σε δύσκολη θέση, άλλα λόγια ν’ 
αγαπιόμαστε. Γιατί δεν είπατε για το δρόμο Σέλι-Άνω Σέλι; Γι’ αυτό δεν έχετε απάντηση; 
Να πείτε ναι, σχεδιάσαμε ένα έργο, πήραμε λεφτά, πληρώσαμε έναν εργολάβο που δεν 
έπρεπε να τον πληρώσουμε για έργο που δεν έγινε, η υπόθεση έχει φτάσει στα δικαστήρια 
και κάναμε λάθος. Γιατί δεν είπατε για τη γέφυρα Κούσιου που σας είπα; Που πήρατε 
δωρεά αφειδώς και με χρήματα έτοιμα δε φτιάξατε ακόμη έργο; Γιατί δεν είπατε για την 
Πιερίων; Γιατί δεν είπατε για το σταθμό το βρεφονηπιακό;  

Κοιτάξτε να δείτε, αν ζηλεύετε και θέλετε να κρίνετε βουλευτές, μπορείτε να πάτε 
στο ελληνικό κοινοβούλιο την επόμενη φορά, να είστε υποψήφια, αν ζηλέψατε αυτή τη 
δόξα και τότε να απευθυνθείτε σε άλλο συνάδελφο βουλευτή και να του πείτε τί έκανες 
εσύ ως βουλευτής.  

Σήμερα όμως εσείς λογοδοτείτε, εσείς κρίνεστε και εσείς θα πείτε στο βεροιώτικο 
λαό για ποιό λόγο δεν κάνατε τα πράγματα που έπρεπε να κάνετε. 75.000.000€ και λέτε, 
γιατί κ.Γιαννουλάκη στα 75.000.000€ δε θα βάζαμε τις χρηματοδοτήσεις που είναι 
έτοιμες; Και τα ανελαστικά, γιατί μόνο αυτά είναι στα 75.000.000€; Για πέστε μας λίγο 
σας παρακαλώ πολύ, τα τέσσερα πεντακόσια είκοσι που βάζετε για το κολυμβητήριο, από 
πού τα έχετε αυτά τα λεφτά; Είναι εγκεκριμένα λεφτά ή σας περιμένουν πουθενά αυτά τα 
λεφτά ή σας τα έχει ετοιμάσει η γενική γραμματεία αθλητισμού και δεν το ξέρουμε; Θα 
τα πάρετε ποτέ; Τέσσερα εφτακόσια προβλέψατε και δεν πήρατε, τεσσεράμισι σήμερα. 
Άρα είναι κανένας προϋπολογισμός ρεαλιστικός αυτός που προβλέπει ότι θα πάρετε 
τεσσεράμισι εκατομμύρια για κολυμβητήριο; Υπάρχει καμιά περίπτωση να το πάρετε; 
Για το βρεφονηπιακό σταθμό Κυψέλης που προϋπολογίσατε το προηγούμενο τους 
τριακόσια είκοσι χιλιάρικα και τριακόσια είκοσι σ’ αυτό; Υπάρχει καμιά περίπτωση να τα 
πάρετε και να φτιάξετε σταθμό; Διακόσια χιλιάρικα μας είπατε και την προηγούμενη 
φορά ότι θα κάνετε για το κλιματιστικό, διακόσια χιλιάρικα και σήμερα και να δούμε 
πότε θα δεήσει ο Θεός να μας βοηθήσει να αποκτήσουμε κλιματιστικό σ’ αυτήν την 
αίθουσα για να μην ψοφάμε από το κρύο το χειμώνα και τη ζέστη το καλοκαίρι.  

Είπε ο κ.Λαζαρίδης, μάλλιασε η γλώσσα μας δυο χρόνια κ.Λαζαρίδη να σας λέμε, 
όποτε φέρνατε μελέτες που έπρεπε να τις πληρώσουμε, σας λέγαμε κι ο κ.Νεστορόπουλος 
κι εγώ κι άλλοι συνάδελφοι εδώ, γιατί δεν την κάνετε μόνοι σας τη μελετη να 
εξοικονομήσετε χρήματα σε χαλεπούς καιρούς και πάντοτε μαζί με τον κ.Βοργιαζίδη 
συνεπικουρούμενος, λέγατε το εξής: μα έχουμε εμείς προσωπικό; τώρα τί θα γίνει; 

Πρόεδρος: Έχετε δίκιο κ.Τσαβδαρίδη. Σας παρακαλώ κ.Λαζαρίδη, δε χρειάζεται 
να ακούσετε μπράβο, αν νοιώθετε ότι το αξίζετε σας φτάνει αυτό και μόνο, δε χρειάζεται 
να ακούσετε. 

Τσαβδαρίδης: Λέγαμε λοιπόν τότε, γιατί δεν κάνατε τις μελέτες μόνοι σας; Τότε 
λέγατε, μα δεν έχουμε προσωπικό κ.Τσαβδαρίδη δεν επαρκεί, θα κάνουμε μελέτες; 
Σήμερα λοιπόν που εφαρμόσατε τη συμβουλή μας και κατέστη δυνατή η υλοποίηση της 
μελέτης, μας το λέτε έτσι; Μπράβο που ακούσατε τη συμβουλή και γλυτώσατε το Δήμο 
από 100.000,00, 200.000,00, 300.000,00, 400.000,00, 500.000,00€, χαιρόμαστε κι εμείς 
έχουμε και το πολιτικό και το ηθικό ανάστημα να πούμε μπράβο.  

Άρα αποδεικνύεται ότι είμαστε χρήσιμοι όποτε μας ακούτε, φροντίστε 
τουλάχιστον επειδή η Δήμαρχος δεν ακούει, δε βλέπει, δεν ακούω, δε βλέπω τίποτα, , 
τουλάχιστον εσείς που είστε αντιδήμαρχοι και νέοι άνθρωποι να μας ακούτε, γιατί να 
ξέρετε ότι εμείς προσπαθούμε να φανούμε χρήσιμοι. 



Σοφρόνωφ: Δε θα έπαιρνα το λόγο ειλικρινά Πρόεδρε αν δεν υπήρχε πρόκληση 
από τη μεριά της Δημάρχου και του κ.Καγκελίδη. Εγώ κ.Καγκελίδη δεν είπα ποτέ στην 
τοποθέτησή μου ότι παίρνετε κομματικές εντολές, τώρα αν εσείς αυτό καταλάβατε, 
μάλλον από αλλού. Εγώ είπα ευθέως ότι αυτά που καταγράφετε με μαύρα γράμματα στη 
λογική να τα υπογραμμίζουμε κ.Καγκελίδη, όχι αν είναι κόκκινα, πράσινα ή μπλε, αυτό 
είναι το τελευταίο, το δέκατο, το εκατοστό. Όταν καταγράφετε αυτά και τα 
υπογραμμίζετε και διέπουν τη φιλοσοφία σας για τον προϋπολογισμό που καταθέτετε, 
έχω το δικαίωμα να βγάλω το πολιτικό συμπέρασμα και να σας πω ότι ναι, η δημοτική 
αρχή και όχι ο κ.Καγκελίδης, εκπροσωπείτε μια δημοτική παράταξη που έχει την ευθύνη 
του Δήμου, συμφωνείτε με την πολιτική της συγκυβέρνησης στον τομέα της τοπικής 
διοίκησης. Αυτό σας είπα και το ξεκαθαρίζω.  

Όσον αφορά Δήμαρχε αυτά τα οποία είπατε, εμείς ουδόλως σας καλέσαμε να 
παρανομήσετε, τώρα γιατί είστε στα δικαστήρια... Αν νομίζετε ότι είστε στα δικαστήρια 
γιατί παρανομείτε, πέστε το εσείς. Εμείς δε σας καλέσαμε να παρανομήσετε, εμείς σας 
καλέσαμε να υπερασπιστείτε το δίκιο αυτών των δημοτών που σήμερα πλήττονται και 
περιμένουν από εσάς να τους δώσετε ανάσες-πνοές, αυτό. Σας το είπα άλλωστε κι άλλες 
φορές.  

 
Αν πραγματικά σας σύρουν στα δικαστήρια γιατί παρανομήσατε επειδή 

υποστηρίξατε αυτές τις λαϊκές ανάγκες, τα λαϊκά συμφέροντα που είναι σύγχρονα, εμείς 
μαζί σας θα είμαστε, αλλά δε θέλετε να το κάνετε.  

Εγώ σας κατέθεσα συγκεκριμένη πολιτική πρόταση κι εσείς με στείλατε στο 
κοινοβούλιο. Από το κοινοβούλιο εμείς δεν περιμένουμε καμιά λύση από καμιά 
κυβέρνηση κόκκινη, πράσινη, κίτρινη, γαλάζια, χωρίς ενεργοποίηση του λαϊκού 
παράγοντα. Αυτό το λαϊκό παράγοντα σας καλούμε, αν θέλετε κι αν έχετε τέτοια 
πολιτική, να τον ενεργοποιήσετε. Όταν πάτε στα χωριά, στα καφενεία, συζητάτε με τον 
κόσμο, τον καλείτε να σας ακούσει, τί του μοιράζετε; Δε λέω ότι του μοιράζετε 
υποσχέσεις, όχι, μακριά από εμένα, εγώ λέω ότι τον προσαρμόζετε σ’ αυτήν την 
πραγματικότητα και τότε ή τον απογοητεύετε ή τον ενσωματώνετε. Τέτοιους αγώνες δε 
χρειαζόμαστε. Αγώνες που γίνονται στους διαδρόμους των υπουργείων, των γενικών 
γραμματέων και των πρυτάνεων, τέτοιοι αγώνες κα Δήμαρχε δε φέρνουν αποτελέσματα. 
Οι αγώνες θέλουν από τα κάτω, να οργανωθούν, να σχεδιαστούν και να γίνουν από τα 
κάτω, να διακρίνονται από αντοχή και αποφασιστικότητα, εσείς δόξα τω λαώ κότσια 
έχετε, διαφωνείτε όμως με την ενεργοποίηση του λαϊκού παράγοντα, αυτό σας λέω.  

Επομένως μη μου λέτε εμένα ότι εμείς δεν έχουμε πολιτική πρόταση, μπορεί εσάς 
να μη σας αρέσει πολιτικά, εγώ τη συνόψισα σε μια παράγραφο και αναλύοντάς τη 
κατέληξα ότι θέλει άλλη πολιτική. Αν εσείς είστε με την άλλη πολιτική ελάτε να το 
συζητήσουμε. Δυστυχώς επειδή η πράξη δείχνει, δεν είστε. Είστε με την κυρίαρχη 
κυβερνητική πολιτική, την πολιτική της συγκυβέρνησης κι αυτή μας καλείτε εδώ, αυτή 
θέλετε να υλοποιήσετε και θέλετε να μας κάνετε συνεργούς. Ε, όχι, δε θα πάρουμε.   

Αγγέλογλου: Πρόεδρε να σας ενημερώσω γιατί κατεβήκατε από την έδρα, ο 
κ.Τσαβδαρίδης μίλησε ακριβώς έξι λεπτά, στην κα Σοφρόνωφ δώσατε τρία και μίλησε 
τέσσερα, εντάξει; Να είμαστε εξηγημένοι, για χάρη της ισηγορίας.  

Πρόεδρος: κ.Αγγέλογλου δεν ήμουν όταν δόθηκε ο λόγος στον κ.Τσαβδαρίδη, θα 
σας παρακαλέσω πάρα πολύ να σεβαστείτε όλη την υπόλοιπη ομάδα που κάθεται εδώ και 
περιμένει να τελειώσει αυτή η διαδικασία.  

Αγγέλογλου: Τη σέβομαι την ομάδα αλλά πρέπει να σεβαστούμε και την 
ισηγορία.  

Πρόεδρος: Μιλήσατε δεκαπέντε λεπτά, δε σας φτάνουν άλλα τρία να επαναλάβετε 
και να διορθώσετε; 



Αγγέλογλου: Δεκατρία Πρόεδρε, δεκατρία. Ας ξεκινήσει το χρονόμετρο. Η 
Δήμαρχος και ο κ.Καγκελίδης ζητήσανε τη συνεργασία, ιδιαίτερα ο κ.Καγκελίδης ζήτησε 
τη βοήθεια.  

Η συνεργασία μεταξύ πολιτικών αντιπάλων, είναι αθέμιτη πολιτικά. Προφανώς η 
Δήμαρχος δε γνωρίζει ακριβώς τί σημαίνει συνεργασία, προφανώς ήθελε να πει 
συνέργεια, αλλά η συνέργεια είναι και αρνητική και θετική. Είμαστε καλοπροαίρετοι για 
τη θετική συνέργεια, δε θέλουμε όμως να διολισθήσουμε στην αρνητική συνέργεια.  

Γενικά οι στόχοι μας εμάς σαν παράταξη είναι η αύξηση των αυτοτελών πόρων 
της αυτοδιοίκησης και η διεκδίκηση πρόσθετων πόρων όταν μάλιστα μεταφέρονται 
πρόσθετες αρμοδιότητες. Η μείωση των δαπανών σε κάθε έργο, σε κάθε λειτουργική 
δαπάνη, σε κάθε προμήθεια, ο βιώσιμος προσανατολισμός των πόρων.  

Δυστυχώς η δημοτική αρχή δε φαίνεται να έχει συνειδητοποιήσει την πραγματική 
κατάσταση και από ό,τι φαίνεται διατηρεί ακόμα ψευδαισθήσεις. Ακόμα κι αν είχε 
αυξηθεί το ποσοστό των φόρων που πάει στην αυτοδιοίκηση τα έσοδα θα ήταν λίγα 
σχετικά με τις ανάγκες, από ό,τι φαίνεται από τον προϋπολογισμό. Πιστεύουμε ότι δε θα 
αλλάξει η κατάσταση αν βαδίζει σε πεπατημένα μονοπάτια. Είναι επιτακτική η ανάγκη να 
βρούμε το δρόμο της βιωσιμότητας και της δικαιοσύνης.  

Αύξηση των εσόδων δε σημαίνει επιβάρυνση των δημοτών περαιτέρω, αλλά 
καλύτερη διαχείριση του ανθρώπινου δυναμικού του Δήμου με αξιολόγηση, με τον 
κατάλληλο άνθρωπο στην κατάλληλη θέση, με την αξιοποίηση της ακίνητης περιουσίας 
του Δήμου, με τον έλεγχο στην είσπραξη των δημοτικών τελών και ίση μεταχείριση των 
δημοτών απέναντι στα τέλη. Με τη μείωση της κατανάλωσης ρεύματος και τον έλεγχο 
όλων των ρολογιών του Δήμου, με την επανεξέταση όλων των ενεργοβόρων 
δραστηριοτήτων, τον έλεγχο των εξόδων, των εσόδων από τις επιχειρήσεις που οφείλουν 
να μας δίδουν ποσοστά των εσόδων, λατομεία, φωτοβολταϊκά, ανεμογεννήτριες, χαλίκια, 
ορυκτοί πόροι, με τη διαχείριση της παραγωγής σκουπιδιών εδώ πέρα υπάρχει μια μεγάλη 
αμαρτία, με τα δημοτικά τέλη και τη λογική του πληρώνω όσα πετάω. Το σύστημα 
χρέωσης pay as you throw, αυτοί που ασχολούνται με τα προγράμματα ξέρουν τί 
σημαίνει. Επίσης γνωστό και ως μεταβλητή τιμολόγηση, μοναδιαία χρέωση ή 
διαφοροποιημένο σύστημα τιμολόγησης, σας ενδιαφέρουν αυτά, είναι καλοπροαίρετα, 
αφήστε με να τελειώσω. Χρεώνονται στους πολίτες σύμφωνα με την ποσότητα των 
αποβλήτων που πραγματικά παράγουν, ιδιαίτερα πρέπει να μας απασχολήσει το θέμα της 
ενέργειας. Οι εποχές μιλάνε για καταμερισμό του στόχου 20-20-20. Ξέρετε τί σημαίνει 
αυτό; να σας το πω. Μείωση κατανάλωσης, αύξηση της ανανεώσιμης πηγής ενέργειας, 
μείωση CO2. Είναι καλό ο Δήμος να ανταποκριθεί σ’ αυτήν την πρόκληση με μετρήσιμα 
στοιχεία, πολλά από αυτά όμως όπως από τον εθελοντισμό, μπορούμε να τα αναδείξουμε 
μέσα από πιλοτικές γειτονιές, πιλοτικές συνοικίες, πιλοτικά χωριά.  

Για την είσπραξη των δημοτικών τελών και για την κατανάλωση του ρεύματος 
έχω να πω ότι η μη σωστή είσπραξη των δημοτικών τελών μειώνει τα δημοτικά έσοδα 
και δημιουργεί το έδαφος της κοινωνικής αδικίας, της επιλεκτικότητας και της 
καταστρατήγησης των κανόνων του ισότιμου κι ελεύθερου ανταγωνισμού. Δε θέτουμε 
ζητήματα φορολογικής επιβάρυνσης ούτε των δημοτών, ούτε των επιχειρήσεων γιατί 
απλά δεν είναι αυτός ο ρόλος μας. Εμείς θέτουμε ζητήματα εφαρμογής της ισονομίας και 
της ισοπολιτείας, θέτουμε θέμα όμως ανακοστολόγησης των δημοτικών υπηρεσιών, 
συνδέοντας το με την ποιοτική λειτουργία του Δήμου και  την αναγκαία πολιτική δικαίου 
που σήμερα στην εποχή της κρίσης και της φτώχειας για τους δημότες είναι ηθικά και 
πολιτικά απαράδεκτη. (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης της 
επόμενης πλευράς κασέτας) σε ανταποδοτική μορφή όπως ο νόμος ορίζει. Όσο περνάει 
ο καιρός γίνεται όλο και πιο …Θα δικαιολογήσω την ψήφο μου την ώρα που θα ψηφίζω. 

Γιαννουλάκης: κ.Καγκελίδη κλείνοντας την τοποθέτησή μου, σας είχα πει ότι 
πρώτος εγώ θα σας δώσω συγχαρητήρια στον απολογισμό του προϋπολογισμού του 2013 



αλλά η πρακτική μέχρι τώρα, η πορεία αυτής της δημοτικής αρχής έξι χρόνια έχει 
αποδείξει ότι δε θα υλοποιηθεί.  

Πόσα χρόνια έχει αυτή η αίθουσα χωρίς θέρμανση; Μπορείτε να μου πείτε; Θα 
έχει φέτος; Θα σας δώσω συγχαρητήρια. Από το 2008 έχει γίνει η δωρεά του Κούσιου για 
τη γέφυρα, σήμερα είμαστε στο 2013, υπάρχουν ζεστά λεφτά και δεν έχει προχωρήσει το 
έργο, πώς εμείς να εμπιστευτούμε;  

Μας είπε η Δήμαρχος θα φέρει την κυκλοφοριακή μελέτη, ξέρετε από πότε το 
ακούμε αυτό; Από το 2007 και δεν πρόκειται να τη φέρει, εδώ είμαστε, δεν πρόκειται να 
τη φέρει, γιατί αν τη φέρει δε θα μπορεί να σταθεί στη Βέροια. 

Γκαμπέσης: Εγώ θα ήθελα να συνεχίσω λέγοντας ότι εκτός των άλλων 
δραστηριοτήτων, συμμετέχω και μετά από δική μου βούληση στην Οικονομική Επιτροπή 
η οποία θεωρώ ότι είναι βασικός πυλώνας για την ανάπτυξη και τη σωστή λειτουργία του 
Δήμου μας. Με τη νέα σύνθεση, εύχομαι βέβαια στην επιτροπή και στον αντιδήμαρχο 
Οικονομικών ό,τι καλύτερο, αλλά θα ήθελα να σημειώσω τα εξής: στην πρώτη 
συνεδρίαση 21 θέματα από τα οποία τα 11 θέματα αναβλήθηκαν, το ένα αποσύρθηκε και 
το ένα μπήκε λέει εκ παραδρομής και ένα θέμα πήραμε απόφαση ομόφωνη και στο 
επόμενο συμβούλιο άλλαξαν την απόφαση, δηλαδή από τα 21 θέματα πλην του ενός που 
ορίστηκα, ψηφίστηκα σαν αντιπρόεδρος, τα 8 θέματα συζητήθηκαν μόνο, τα άλλα πήγαν 
αργότερα.  

Στη δεύτερη συνεδρίαση, γίνεται πρόσκληση με δύο βασικά θέματα, έγκριση για 
τον προϋπολογισμό κι αυτά κι ενώ γίνεται η πρόσκληση για μια συγκεκριμένη ώρα, η 
ώρα δώδεκα, με παίρνουν τηλέφωνο όπως και όλους τους συμβούλους η ώρα δέκα και 
μας λένε ότι ο Πρόεδρος έχει δουλειά, ελάτε στις δύο. Δηλαδή τί δουλειά λέω; Να πάει 
στους αγρότες μου λένε. Από αλλού ακούω ότι για να νομιμοποιήσει την Οικονομική 
Επιτροπή λόγω του ότι δεν είχε γίνει Επιτροπή Διαβούλευσης. Γίνεται το συμβούλιο και 
γίνεται μια ισχνή πλειοψηφία πέντε από τα εννιά άτομα, γι’ αυτό έλειπα, γιατί είχα 
δουλειά, όπως κι οι υπόλοιποι δεν παραστήκαμε, διότι θεωρώ και προσβολή το να με 
παίρνει η γραμματέας ενώ είμαι αντιπρόεδρος, να μου λέει ότι ο Πρόεδρος έχει δουλειά, 
θαρρείς κι εμείς δεν έχουμε δουλειές, θαρρείς κι εμείς δεν έχουμε υποχρέωση να είμαστε 
συνεπείς και σύννομοι σ’ αυτό που κληθήκαμε να κάνουμε. Με τέτοιες λειτουργίες, δύο 
συνεδριάσεις περιγράφω, θεωρώ ότι δυστυχώς γίνομαι μάντης κακών όπως έγινα και με 
την παραίτησή μου από την Επιτροπή Ποιότητας Ζωής και δυστυχώς οι συνάδελφοι 
έχουν προβλήματα, σε εισαγωγικά τα προβλήματα, εύχομαι όλα να πάνε καλά, αλλά έτσι 
δεν μπορεί να πάει μπροστά ο Δήμος όταν οι πυλώνες του Δήμου, οι επιτροπές αυτές 
είναι με τέτοια φιλοσοφία και νοοτροπία.  

Και κάτι άλλο: μιλάμε για έσοδα. Ναι πράγματι μιλάμε για έσοδα, η δημοτική 
αστυνομία κάνει πολύ καλά τη δουλειά της, άλλοι κάνουν κοπτοραπτική, άλλοι κάνουν 
ρουσφέτια προσωπικά, άλλοι διαχειρίζονται ανθρώπους εις βάρος των συμφερόντων του 
Δήμου. Αυτά έχουν να κάνουν και με τον προϋπολογισμό που λέει ο συνάδελφος, διότι ο 
προϋπολογισμός έχει να κάνει και οικονομικό μέγεθος και το οικονομικό μέγεθος είναι τα 
έσοδα του Δήμου, αν δεν το καταλαβαίνει, δε φταίω εγώ. Αλλά συνέλθετε, διότι όπως ο 
εισαγγελέας μπαίνει-βγαίνει συνέχεια, θα μπει κι από άλλες πόρτες, γιατί πολλά 
πράγματα δεν είναι σύννομα δυστυχώς στο Δήμο μας.  

Βέβαια θα καταψηφίσω τον προϋπολογισμό. Θα διευκρινίσω όταν θέλω, όποτε 
θέλω, όπως θέλω και κυρίως μπροστά στον εισαγγελέα αν χρειαστεί. Εδώ είναι πολιτική 
αίθουσα, δεν έχετε να κάνετε ούτε με κάτι, ούτε με αλλιώτικο, ούτε με τίποτα.  

Νεστορόπουλος: Διαβάζοντας το τεχνικό πρόγραμμα κύριοι συνάδελφοι, δε 
βλέπουμε στα χωριά δυστυχώς Πρόεδρε κανένα έργο, γι’ αυτό δεν έχουμε και την 
παρουσία των Προέδρων των τοπικών συμβουλίων, πόσοι Πρόεδροι είναι εδώ; είναι 
Πρόεδροι εδώ; υπάρχουν οι Πρόεδροι; απαξιώθηκαν κι αυτοί οι άνθρωποι, 
απογοητεύτηκαν, δεν είναι κανείς, ένας ή δύο είναι πάντα, είναι κρίμα.  



Θα ήθελα από τον αντιδήμαρχο τεχνικών να μου πει αν ξέρει τι γίνεται με το 
επενδυτικό πρόγραμμα που ήταν πέρυσι και λέγατε ότι ξεκινάει. Η γέφυρα Κούσιου θα 
τελειώσει φέτος; σας ρώτησα και πέρυσι, θέλω να μ’ απαντήσετε αν θα τελειώσει φέτος 
μέσα στο 2013, κι αν θα τελειώσει θα σας δώσουμε συγχαρητήρια. γιατί έχει επιληφθεί ο 
εισαγγελέας από ό,τι διαδίδεται, αν κάνω λάθος, δεν ξέρω. Με τους λαχανόκηπους κα 
Δήμαρχε, τι γίνεται με την περιβόητη πρωτοβουλία σας; αυτό το μεγάλο αναπτυξιακό 
έργο. 

Πρόεδρος: κ.Νεστορόπουλε μπερδευτήκαμε. Στη φάση των ερωτήσεων δεν 
είμαστε. Δεν είναι κριτική αυτή. Εν πάση περιπτώσει. Προκαλεί για απάντηση, αυτό 
είναι. 

Νεστορόπουλος: Ε, θα μ’ απαντήσει η Δήμαρχος. Το πάρκινγκ θα το δούμε κάτω 
στην ανάπλαση; Είπατε κ.Λαζαρίδη για τον Νεολιθικό Οικισμό της Νικομήδειας. Εμείς, 
η προηγούμενη διοίκηση που είμαστε του πρώην Δήμου Απ. Παύλου, κάναμε μια 
προμελέτη και την έχει και η κα Στρατούλη και στο αρχείο του πρώην Δήμου Απ. 
Παύλου υπάρχει. Δυστυχώς εσείς δεν κάνετε τίποτα, ούτε θα κάνετε.  

Για τα κουφώματα του σχολείου που μου λέτε και του κυλικείου δεν υπάρχει 
κανένα έργο απολύτως, κανένα μα κανένα έργο από το Δήμο επίσημο. Τώρα αν κάποιοι 
άνθρωποι εκεί αυθαιρετούσαν είναι άλλο θέμα αυτό. Σ’ εμένα δεν υπάρχει κανένα έργο. 
Για τη μούχλα του νηπιαγωγείου που είπατε, βρήκατε δηλαδή ένα σχολείο με μούχλα; Κι 
εγώ το βρήκα με μούχλα και κάναμε επισκευές, δεν είναι λόγος τώρα αυτός. Βλέπω εδώ 
τη δωρεά της Καραναστάση, πόσα χρόνια θα υπάρχει αυτή η δωρεά ακόμα; Πέρυσι ήταν 
διακόσιες χιλιάδες κ.Πρόεδρε, φέτος είναι εκατόν ενενήντα δύο. Τα δημοτικά τέλη τα 
αυξήσαμε και πέρυσι και φέτος, πέρυσι 10%, φέτος γύρω στο 4,6%.  

Για το χώρο εναπόθεσης των ογκωδών αντικειμένων, των υλικών 
αποχωματώσεων που είπε κι ο κ.Θεοδωρίδης, τι γίνεται μ’ αυτό; Θέλω να δηλώσω 
Πρόεδρε ότι θα ψηφίσω τις ανελαστικές δαπάνες όλες, θα καταψηφίσω όμως το 
προϋπολογισμό.  

Μελιόπουλος:  Συνεχίζοντας από εκεί που είχα μείνει ήθελα να πω ότι όσο αφορά 
το τεχνικό πρόγραμμα στα πλαίσια του Δήμου Βέροιας φαίνεται μια ανισοκατανομή των 
πόρων όσον αφορά τις δημοτικές ενότητες πρώην καποδιστριακών δήμων σε σχέση με το 
Δήμο Βέροιας. Όσο κι αν ο κ.Λαζαρίδης μιλάει σε σχέση με τον πληθυσμό, θα ήθελα να 
μου εξηγήσει σ’ αυτήν την περίπτωση αν η Δ.Ε. Απ. Παύλου αποτελεί το 0,4 του 
πληθυσμού του συνολικού Δήμου, γιατί τόσα είναι τα έργα που έχουν στο τεχνικό. Στις 
τέσσερις δημοτικές ενότητες είναι το 10%, άρα μη μας κοροϊδεύετε για αντιστοιχία 
πληθυσμού και έργων.  

Όσον αφορά στη δημοτική αστυνομία, γιατί δεν ειπώθηκε από κανέναν αυτό, μια 
απάντηση δεν πήραμε, που έχουν βάλει αξιολογήσεις, ποσοτικοί στόχοι παραγόμενου 
έργου, δεκαέξι χιλιάδες έλεγχο διατάξεων για παράνομη στάθμευση. Δηλαδή λέμε εμείς 
στους δημότες ότι δεκαέξι χιλιάδες παραβάσεις θα έχουμε, για τη ρύθμιση κυκλοφορίας 
τίποτα, μηδέν, για την προστασία δημοτικής και κοινοτικής περιουσίας μηδέν και 
φαίνεται εδώ, ότι στη δημοτική αστυνομία παράδειγμα, ότι κοστίζει στο Δήμο η δημοτική 
αστυνομία θα εισπραχθεί από τις παραβάσεις τις διάφορες και τα πρόστιμα.  

Κλείνοντας, όλες εδώ οι παρατάξεις, πλην τη δικιά μας, αποδεχόμενοι βέβαια ότι 
ο προϋπολογισμός ή η επιχορήγηση από το κράτος είναι μειωμένη, μιλάνε, για να 
εισπραχθούν όσα χρωστάν οι δημότες, μιλάνε για αξιολογήσεις και μια σειρά άλλων 
τέτοιων όρων που μπορεί να μην το αναφέρουν ευθέως αλλά στην ουσία αυτό είναι, ότι 
αφού είναι μειωμένες οι επιχορηγήσεις, θα στραφούν προς τους δημότες για να 
εισπράξουν όσα χρειάζονται.  

Θεοδωρίδης: Δήμαρχε ακόμη και σήμερα με αδικήσατε. Με αποδείξατε ακόμη 
και σήμερα ότι δε γνωρίζατε ποια ήταν τα καθήκοντά μου. Δυστυχώς τα καθήκοντά μου 
κα Δήμαρχε δεν είναι αυτά του κ.Παπαδόπουλου. Του κ.Παπαδόπουλου τα καθήκοντα 
σας τα είχα ζητήσει, είχα πει τότε στην ομάδα και στέλνοντας εγγράφως προς το 



συνεργάτη σας τον κ.Καπανίδη, ότι ένας αντιδήμαρχος πρέπει να χειρίζεται όλο αυτό το 
κομμάτι. Ευτυχώς με ακούσατε έστω και τώρα και το κάνατε, γιατί δυστυχώς θα είχε τα 
ίδια προβλήματα και ο κ.Παπαδόπουλος όπως είχα κι εγώ και αναφέρομαι στα εξής: όσον 
αφορά το δικό μου κομμάτι, ρωτήστε και τον προϊστάμενό σας, τον κ.Κακαφίκα, γνωρίζει 
πολύ καλά ποιες ήταν οι δικές μας προτάσεις, δε με καλέσατε ωστόσο στο τεχνικό 
πρόγραμμα για να πω τις προτάσεις μου, ίσως γιατί στη σκέψη σας υπήρχε η αποκοπή 
μου.  

Από πού ως πού προκύπτει Δήμαρχε, η μεταφορά των σκουπιδιών ήταν δικό μου 
έργο; ο ΣΜΑ ήταν δικό μου έργο; γι’ αυτά σας ανέφερα προηγουμένως. Ο χώρος 
εναπόθεσης των αδρανών ήταν δικό μου ή του ΕΣΔΑ; Πού απέτυχα; Εκεί που είχα την 
ευθύνη, προσπάθησα, αν απέτυχα θα κριθώ, σε λίγο θα ζητήσω και συγνώμη. Οι κάδοι 
κομποστοποίησης, σας είπα και προηγουμένως και ζήτησα, ζήτησα επιμόνως από τον 
κ.Παπαδόπουλο να επιμένει ότι πρέπει πάση θυσία να τους πάρει. Έγινε λάθος στο 
τεχνικό πρόγραμμα το οποίο πετύχαμε μέσα από το πράσινο ταμείο, υπάρχει λάθος, 
πρέπει να διορθωθεί, αν χρειαστεί θα βοηθήσω και πού ακριβώς.  

Κε Λαζαρίδη τα μαθηματικά όλοι γνωρίζουμε, σας είπε κάτι ο συνάδελφος από 
εδώ, αλλά κι εγώ νομίζω έτσι κάπου εκεί βρισκόμαστε, κι εγώ πρόσθεση έκανα. 
Συνεχόμενα έργα, νέα έργα, δυστυχώς πάτε και κάνετε μόνοι σας τις προσθέσεις. Θέλετε 
να σας τις πω; Εντάξει να σας τις πω τότε. Δήμος Απ.Παύλου συνολικό εκατόν πενήντα 
τρεις χιλιάδες, νέα έργα ογδόντα εφτά χιλιάδες, Δήμος Δοβρά διακόσιες εβδομήντα τρεις 
χιλιάδες, νέο έργο εκατόν δεκαπέντε χιλιάδες, Δήμος Βεργίνας ένα τριακόσια εξήντα ένα, 
νέο έργο διακόσιες είκοσι πέντε χιλιάδες, τί σχέση έχει το ένα με το άλλο; Νέο έργο, 
προβλέψεις, αυτό διαβάζω.  

Πρόεδρος: κε Λαζαρίδη πάλι θα σας παρακαλέσω, δεν πράττετε ορθά, εκφράζει 
μια άποψη για τρίτη φορά, έστω διαστρεβλωμένη κι εσείς αναπτύσσετε τη σωστή, ο 
κόσμος θα αντιληφθεί ποιος έχει το δίκιο, επιτρέψτε λοιπόν τη διαδικασία να εξελιχθεί.  

Θεοδωρίδης: κ.Λαζαρίδη δε φοβάμαι τις φωνές σας, συνεργάτες είμαστε. Αυτά, 
δεν ήθελα να πω τίποτε άλλο Πρόεδρε. 

Καγκελίδης: Πρόεδρε ο κ.Γκαμπέσης έχεις το δίκιο του. Θα ζητήσω συγνώμη για 
την αλλαγή της ώρας, αλλά θα πω ότι τυγχάνει να είμαι σε ένα πόστο πέραν των 
Οικονομικών και Αγροτικής Ανάπτυξης και νομίζω ότι αυτό εδώ το πόστο πρέπει να 
δοθεί άλλο τόσο βαρύτητα και μάλιστα όταν ήταν έκτακτο το γεγονός να κλείσουν ένα 
δρόμο, νομίζω κι εσείς θα πράττατε το ίδιο.  

Πρόεδρος: κ.Γκαμπέση, σας δίνει μία απάντηση, αν δε σας ικανοποιεί, αυτή είναι 
η απάντηση. 

Καγκελίδης: Και να πω και το άλλο το θέμα της αναβολής. Όπως γνωρίζετε μέσα 
σ’ εκείνη τη συνεδρίαση και θα αναβάλλονται θέματα για προστασία και της 
Οικονομικής Επιτροπής, αν θέλετε δηλαδή να προστατευτούμε από οποιοδήποτε, 
υπήρχαν εισηγητικά της νομικής υπηρεσίας στα οποία γραπτά ο νομικός έλεγε άλλα, 
αντίθετα, προσφυγή, άσκηση και προφορικά έλεγε όχι. Τι έπρεπε να κάνω σαν Πρόεδρος; 
να ζητήσω.. 

Πρόεδρος: κ.Τσιούντα σας παρακαλώ πάρα πολύ, έχετε την ευχέρεια προ 
ημερησίας διάταξης, έχετε την ευχέρεια να πείτε ό,τι θέλετε.  

Καγκελίδης: Λοιπόν, φυσικό είναι και κάποιος νομικός ενημερωμένος από την 
υπηρεσία, γιατί καλώ και την υπηρεσία να πει την άποψη της, η υπηρεσία είχε μια άλλη 
άποψη την οποία ενστερνίστηκε ο νομικός. Μπορεί να γίνει και κάποιο λάθος, λοιπόν κι 
έπειτα ήταν και το θέμα της αγωγής των πέντε αντιδημάρχων. Το γνωρίζετε πολύ καλά 
και μια απόφαση βεβιασμένη σε ένα τέτοιο σοβαρό θέμα, νομίζω μπορούσε να καταλήξει 
οτιδήποτε.  

Άρα η λύση μεταξύ πρόσκλησης και συνεδρίασης, ότι στο ενδιάμεσο μπορεί να 
διαμορφώνεται κάποια άλλη σκέψη, ήταν κακό δηλαδή να καθίσουμε να δούμε το θέμα 
μιας και δεν είχε καθοριστεί και η ημερομηνία εκδίκασης, να αναβάλουμε αυτά τα 



θέματα; δηλαδή τι έγινε; Έπεσε ο Πύργος ο Λευκός. Νομίζω ότι όσον αφορά αυτό δεν 
είναι καθόλου προχειρότητα.  

Πρόεδρος: κ.Γκαμπέση θέλετε μια απάντηση, αυτή που έχετε στο μυαλό σας 
εσείς. Σας δίνει μια απάντηση, όποια και να είναι αρκεστείτε σ’ αυτήν. 

Καγκελίδης: Από τα 21, ήταν 16 νομικού περιεχομένου, ήταν για δικαστήρια και 
νομίζω σ’ αυτές τις υποθέσεις πρέπει να τα βλέπουμε λίγο είτε προς το συμφέρον το 
οικονομικό του Δήμου, είτε σε οτιδήποτε άλλο. Νομίζω ότι αν τύχει πάλι, θα γίνει 
αναβολή, θα ζητήσω κι αποφασίζει η Οικονομική Επιτροπή κι η πλειοψηφία. 

Λαζαρίδης: Πρόεδρε ας τα πάρουμε λίγο ένα-ένα. Δημοτική ενότητα Βεργίνας, 
πρώτο έργο, μελέτη οριοθέτησης και διαμόρφωσης ρεύματος εντός οικισμού Βεργίνας, 
πρώην έργο ΤΥΔΚ.  

Δεύτερο έργο, ανάπλαση κοινοχρήστων χώρων ως το Τ.Δ. Παλατιτσίων, έργο 
δημοπρατημένο το 2009 με ανάδοχο, προσέξτε, του 2009.  

Τρίτο έργο, αναπλάσεις στο Δ.Βεργίνας, έργο για το οποίο υπάρχει πίστωση ήδη 
από το 2009, να τα λέμε, τέταρτο έργο, ανάπλαση κοινόχρηστων χώρων στο Τ.Δ. 
Βεργίνας δημοπρατημένο από το 2009 με ανάδοχο, τα χρήματα καβάντζα δηλαδή.  

Από εκεί και μετά κάναμε και αμαρτία, δεν ξέρω, βάλαμε την αποκατάσταση του 
δρόμου Συκιά-Παλατίτσια, ένα δρόμο πάρα πολύ επικίνδυνο όπου έχουν γίνει ατυχήματα, 
όπου θα θρηνήσουμε θύματα, μοναδικό δρόμο πρόσβασης σε έναν οικισμό του Δήμου 
Βέροιας. Μετά από τρία χρόνια το βάλαμε κι αυτό, έπρεπε να γίνει, δε γίνεται, θα 
σκοτωθεί κόσμος δηλαδή. Για όλα τα υπόλοιπα, αυτό εννοούσα πριν, για τα έργα 
συντήρησης κατανομή ευθέως ανάλογη του πληθυσμού, για τί πράγμα μιλάω; Για την 
άρδευση, για τη συντήρηση οδών, για τις ασφαλτοστρώσεις. 

Βοργιαζίδης: Πρόεδρε δεν ήθελα να πάρω το λόγο αλλά επειδή είδα ότι ο 
κ.Θεοδωρίδης επανήλθε στις μπηχτές που έβαλε στην πρωτολογία του, θέλω να πω πολύ 
συνοπτικά ότι Θεόδωρε αδικείς τον εαυτό σου και το έργο που έκανες δυο χρόνια. Τίποτε 
άλλο. 

Δήμαρχος: Πάρα πολύ συγκεκριμένες απαντήσεις σ’ αυτά που είπε ο 
κ.Τσαβδαρίδης, για το ότι ποτέ δε ζητάμε συγνώμη, είναι αψευδείς μάρτυρες τα 
πρακτικά, σας έχω κακομάθει μάλλον γιατί μόνη εγώ και πολύ συχνά ζητώ συγνώμη και 
λέω και την έκφραση: «ίσως έκανα λάθος». Είναι αψευδείς μάρτυρες τα πρακτικά. 
Έπρεπε να θητεύσουν κάποιοι με άλλους Δημάρχους και σε άλλες εποχές.  

Για το κολυμβητήριο, ο κ.Ιωαννίδης και ο κ.Ορφανός, θα πω ορφάνεψαν τον 
κωδικό του έργου, δε λύθηκε η σύμβαση, γι’ αυτό προϋπολογίζεται, δεν έχει έρθει 
έγγραφο απένταξης αλλά κ.Τσαβδαρίδη θα σας παρακαλούσα να πάμε μαζί στη Γενική 
Γραμματεία Αθλητισμού, κ.Δάσκαλε θυμίστε μου το όνομα του ανθρώπου που 
συνεργαζόμαστε για το κολυμβητήριο, στον κ.Παγάνη στη Γενική Γραμματεια 
κ.Τσαβδαρίδη και ως βουλευτής μπορείτε να δείτε, έχει ενδιαφέρον, αν έχουν προστεθεί 
χρήματα στο έργο, χαρά μεγάλη.  

Για την Πιερίων που είναι η συνέχεια του έργου της εισόδου της πόλης, την 
είσοδο της πόλης, εμείς την κάναμε την προηγούμενη τετραετία και ολοκληρώνεται ή 
ολοκληρώθηκε η ωρίμανση της μελέτης για το κομμάτι από την εθνική τράπεζα, τη 
γέφυρα και προς το Γιαζέ και θα δοθεί στην ΕΕΤΑΑ και θα αγωνιστούμε να ενταχθεί ή 
όπου αλλού μπορούμε να το δώσουμε για ένταξη.  

Για τον παιδικό σταθμό, πρέπει να ολοκληρωθεί η διαδικασία ανταλλαγής του 
οικοπέδου η οποία είναι χρονοβόρα, λειτουργεί καλά το Τμήμα Περιουσίας και το έχει 
πάρει επάνω του το θέμα. Αν υπάρξουν τότε γέφυρες του Θησέα στο ΕΣΠΑ και υπάρξει 
και αντίστοιχο μέτρο, βεβαίως θα ενταχθεί και είναι ένα έργο που πολύ το θέλουμε.  

Κε Αγγέλογλου, ο Δήμος έχει ενταχθεί στο δίκτυο πράσινων πόλεων πρόσφατα, 
βλέπετε και τις διαφημίσεις στην τηλεόραση, είναι καμιά δεκαριά πόλεις σε όλη την 
Ελλάδα αυτές.  



Κε Γιαννουλάκη όταν θα παρουσιαστεί η προετοιμασία της κυκλοφοριακής 
μελέτης, γιατί μόλις βγει ανάδοχος προφανώς θα έρθει εδώ να πάρει κάποιες 
κατευθύνσεις, θέλω να θυμηθείτε αυτά που είπατε πριν και ξέρω ότι έχετε το θάρρος και 
να τα θυμηθείτε και να παραδεχτείτε κάποια πράγματα. Αν μπορείτε να πιέσετε την 
Περιφέρεια, πραγματικά βοηθήστε, όποιος μπορεί να πιέσει, να σας δώσω και σε ποια 
διεύθυνση βρίσκεται, εγώ πήγα επανειλημμένα όχι στον κ.Τζιτζικώστα αλλά στον 
κ.Ψωμιάδη πριν και το παρακολουθώ από κοντά.  

Κε Νεστορόπουλε χαίρομαι πάρα πολύ και ο κ.Τσαβδαρίδης έκανε αναφορά στο 
επενδυτικό και εσείς. Προφανώς αντιλαμβάνεστε ότι με όσα συνέβησαν γενικότερα στη 
χώρα το προηγούμενο διάστημα και την αστάθεια που υπήρχε και το κλίμα που υπήρχε, 
καμία τράπεζα επενδύσεων δε συζητούσε οτιδήποτε με την Ελλάδα. Πρόσφατα όμως έχει 
επέλθει συμφωνία μεταξύ της ένωσης περιφερειών της Ευρώπης και της τράπεζας 
επενδύσεων να προχωρήσουν κυρίως στις χώρες που έχουν πρόβλημα αυτά τα 
επενδυτικά προγράμματα. Έχουμε την ευτυχία η Βέροια να είναι έτοιμη και να είναι 
εγκεκριμένο το επενδυτικό της πρόγραμμα. Μόλις έχουμε το πράσινο φως θα το φέρουμε 
στο Δ.Σ. και θυμηθείτε αυτήν την αναφορά σας στο θέμα.  

Για τους λαχανόκηπους υπάρχει και ένα θέμα παρακάτω και μια διεκδίκηση εδώ, 
γιατί εγώ δε τσιγκουνεύομαι να πω ότι ναι, είχατε δίκιο κ.Γκαμπέση, είχατε πει τότε δεν 
είναι καλή επιλογή εκείνης της περιοχής, είχατε δίκιο, γιατί μπήκανε, κλέψανε, κάνανε, 
ρημάξανε. Υπάρχει ένα αίτημα λοιπόν για το ΚΕΓΕ, για 20 στρέμματα στο ΚΕΓΕ και 
μάλιστα υπάρχει μια έντονη πίεση προς το Υπουργείο Γεωργίας να προχωρήσει σ’ αυτό 
γιατί έχουμε αποσπάσει και τη θετική άποψη του ΕΛΓΟ-ΔΗΜΗΤΡΑ που διαχειρίζεται το 
χώρο. Δεν είναι τίποτα στα 245 στρέμματα να μας δώσουν 20 στρέμματα γι’ αυτό το 
σκοπό.  

Σας λέω ότι αν το Υπουργείο Γεωργίας και το ανακοινώνω και δημόσια και το 
λέω και στο Δ.Σ. και δε φοβάμαι τίποτα, αν το Υπουργείο Γεωργίας δεν προχωρήσει σ’ 
αυτή την απόφαση, θα προβούμε σε άλλες ενέργειες σε σχέση μ’ αυτό που μπορεί να μην 
είναι και πολύ νόμιμες. Αλλά γι’ αυτό το σκοπό προκειμένου για να αποκατασταθούν για 
να έχουν τρόφιμα, για να φυτέψουν μια πατάτα κι ένα μαρούλι άνθρωποι ενδεείς, 
συμπολίτες ενδεείς, θα το κάνουμε κι αυτό.  

Για τη δωρεά Καραναστάση προχωρούν με πολύ γρήγορους ρυθμούς από τότε 
που έγινε η αποπληρωμή της μελέτης και παραλάβαμε τη μελέτη, γιατί ξέρετε ότι υπήρχε 
μια εμπλοκή και δεν παρέδιδε ο μελετητής τη μελέτη, προχωρούν οι διαδικασίες στο 
διατηρητέο οι οποίες επίσης είναι δύσκολες. Όσο για το άλλο κομμάτι της δωρεάς 
Καραναστάση, το σπίτι που καθόταν η Κορνηλία, εκεί ήδη προχωράει η εγκατάσταση και 
μπορεί να έχει γίνει κιόλας, δεν παρακολουθώ αυτές τις μέρες, του συμβουλευτικού 
κέντρου.  

Πρόεδρος: Ποιοι εγκρίνουν το ετήσιο πρόγραμμα δράσης του Δήμου, έτους 2013; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν είκοσι (20) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: 

Δ.Δάσκαλος, Γ.Μιχαηλίδης, Α. Λαζαρίδης, Ν. Τσιαμήτρος, Β.Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, Π. Παυλίδης, Τ. Χατζηαθανασίου, Θ. Αγγελίνας, Λ.Πουλασουχίδης, 
Κ.Βοργιαζίδης, Ν. Μωυσιάδης, Χ.Κούτρας, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Π.Τσαπαρόπουλος, 
Α.Καγκελίδης, Μ. Παπαϊωάννου, Θ. Κορωνάς, Β.Παπαδόπουλος, Κ.Κουτσαντάς. 

Αρνητική ψήφο έδωσαν δεκατρείς (13) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Λ.Τσαβδαρίδης, 
Α.Νεστορόπουλος, Α. Γκαμπέσης, Κ. Κοστογλίδου, Β.Γιαννουλάκης, Χ.Τσιούντας, Ε. Γουναράς, 
Γ.Σουμπέκας, Κ. Παναγιωτίδης, Δ. Γκέκα, Ι.Σοφρόνωφ, Γ.Μελιόπουλος, Ι.Αγγέλογλου. 

Λευκή ψήφο έδωσαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Θ.Θεοδωρίδης και Μ.Σουμελίδης. 
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 25-1-2013 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Την υπ’ αριθ. 1/2013 απόφαση της Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης. 
3.- Την υπ’ αριθ. 1/2013 απόφαση της Εκτελεστικής Επιτροπής, με την οποία καταρτίσθηκε το τεχνικό 
πρόγραμμα του Δήμου Βέροιας, έτους 2013. 



4.- Την υπ’ αριθ. 32/2013 απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής, με την οποία καταρτίσθηκε το ετήσιο 
πρόγραμμα δράσης (Ε.Π.Δ.) του Δήμου Βέροιας, έτους 2013. 
5.- Το κατατεθέν από το Τμήμα Προγραμματισμού του Δήμου Ετήσιο Πρόγραμμα Δράσης, σε 
παράρτημα του οποίου αποτυπώνεται το Τεχνικό Πρόγραμμα Εκτελεστέων Έργων έτους 2012 
6.- Τις απόψεις και προτάσεις της Δημάρχου και των δημοτικών συμβούλων, όπως 
αυτές αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
7.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
8.- Τις διατάξεις των άρθρων 96, 206 και 207 του Ν. 3463/06 (Κ.Δ.Κ), των υπ’αριθ. 
185/07 και 89/2011 Π.Δ/των, την υπ’ αριθ. 18183/2-4-07 (ΦΕΚ 534 Β) απόφαση 
Υπουργού ΕΣ.Δ.Δ.Α, την υπ’ αριθ. 5694/3-2-2011 απόφαση του Υπ. Εσωτερικών και του 
άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης).  

 
Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 

 
 Εγκρίνει το Ετήσιο Πρόγραμμα Δράσης του Δήμου Βέροιας, έτους 2013,  σε 
παράρτημα του οποίου αποτυπώνεται το Τεχνικό Πρόγραμμα Εκτελεστέων Έργων έτους 2013, όπως 
αυτό καταρτίσθηκε από την Οικονομική Επιτροπή και συνοδεύει την απόφαση αυτή σε 
έντυπη και ηλεκτρονική μορφή. 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  4 / 2013 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

Εμμανουήλ Γουναράς 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Σ Ασλάνογλου  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Ι. Παπαδόπουλος  
Ν.  Τσιαμήτρος  Ν. Αγγέλου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου     
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου     
Π. Παυλίδης     
Θ. Αγγελίνας     
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Ν. Μαυροκεφαλίδης     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Γ. Σουμπέκας     
Κ. Παναγιωτίδης     
Δ. Γκέκα     
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  01-02-2013 

Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 
 
 
 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΑΥΡΟΚΕΦΑΛΙΔΗΣ 

Γ. Μελιόπουλος 
Ι. Αγγέλογλου 
  
  
  
  
  
  

 
 
 
 


